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Elizabeth Terrill Bentley in her statement m‘a_c'ie the following r:) aZ
i i s d-l0- A, %
tions against the abovefcaptloned individual 325 32 S’: 32 ’Z [’3 ,30' 935" ;35‘5
' "gnother individual with whom T beceme SR o8 24 Snd £ 0

of 1942 was MAURICE HALPERIN. I became acquainted with him through arrangements

- made for such meeting by GOLOS and from what T later learned, it appears thet

HALPERIN, who at one time was professor of romance languages at Oklahoma Urdversi+;
had come to Washington, D. C. after some trouble at Oklahoma University andy
together with a former colleague of his at Oklahoma University, WILLARD PARE, who
taught anthropology there, had indicated to BRUCE MINTON of the 'New Masseg?; that
they desired to be placed in contact with some Communist in the East, g
. i X

"I also learned that during his stay in Cklahoma, HALPERTN had b,t:'eh -
Communist Party member but upon his arrival in Washington had apparently té:if)?:’r-
arily lost contact, HALPERTN was employed by 0SS in the Latin-American Division

of the Research and Analysis branch and PARK was in the Political Section of the
Office of the Coordinator of Inter-pmerican Affairs. -

-,
-

j
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"MINTQN apparently communicated to GOLOS the desire of HALPERTH and

PARK to make a Communist contact in this section and my subsequent meeting mith
them was a result of arrangements made by GOLOS.

——

"My first meeting with HALPERIN was in Washington, D. C. at PARK'g:

Xesidence, wiich I recall was over the District 1ty L Maryland and on this ‘oc-

-;Qgion I discussed with them the work they were doing, On this occasion I Xold
e o

ALPE and PARK that BRUCE MINTON had sent me to see them and they were pleased
‘fg_”ke the contact, It was arranged that I would collect Communist Party dues

I HALPERTN, and it is to be noted that PARK was not a Party member althoigh. _ ...
Bow he did occasionally make contributions to the_ Party. 'e

Prd

.

GOLOS made one of his very infrequent trips to Washington, met HALPERIN and PARK
at the home of MARY PRICE, and apparently made arrangements with them on that ce—
casion to be supplied by them with certain information to Ihi‘ch they had access

in their respective offices. _




TN,

"Although I was in the P home at this time, I was not in their
immediate presence during their conversation, having been told by GOLOS to
take MARY PRICE into the bedroom and occupy her attention while GOLOS mnd the
men had their discussion,

nAfter this meeting HALPERTI and PARK began to supply GOLOS with variou:
information and made it available to him by giving it to MARY PRICE, from whom
I would take it on my trips to Weshington. This arrangement contimued for a
few months, at which time MARY PRICE became ill and their information came
directly to me from them.

#ith respéct to the type of information being made available by -
HALPERIN and PARK, it is my recollection that PARX was able to supply only throw-
aways and rather inconsequential data from the CIAA and the contributions were
not of much value. HALPERIN, however, delivered to MARY PPICE and later to ny- .
self mimeographed bulletins and reports prepared by 0SS on a variety of topics an.
also supplied excerpts from State Department cables to which he evidently had

access. HALPERIN's contributions were gratefully received by GOLOS, who appearel

to attach considerable importance to them. : i

"PARI('s activities on behalf of GOLOS ended, to the best of my knowl- 5
edge, early in 1943, but his contributions, as previousl: characterized, had °
been meager and inconsequential, T continued, however, to see HALPFRIN wtil

December, 15LL and during that period he had continuously given me informati ~
as descrited above.n )

BACKCROUND



After the above application was filed, the Bureau conducted an appli-
cant investigation on Willard Z. Park. This investigation reflected the follow~
ing additional information: :

The Chicago Field Office ascertained that the name Willard Z. Park,

- Lane Hall, Evanston, Illinois appeared on the 1940 rolls of the American League
for Peace and Democracy, Chicago.

Neighborhood investigation conducted in the vicirity of 4509 Amherst
Road, College Park, Maryland in August 1942 reveals that Willard Z. Park and his
wife had at that time teen residing at that address for a period of four and cne-
half months. Through lr. Robert 1. Watkins, President of the College Park Build-
ing Corporation (from which corporation Willard Z. Park rents his’residence);
krs. W. E. Whitehouse, L4507 Amherst Road; Mrs. Marie Froste (colored maid), L511
Amherst Road and lr. Cornelius Whelan, Attorney-at-Law, L4511 Amhersi Road, all
neighbors of Willard Z. Park, the following information was ascertained:

Mr. Joseph A. Brandt, President of Oklahoma University, advised that
he believed Willard Z. Park was a member of the Civil Iiberties Union and was
involved in the Communist trials held in Oklahoma City.

Dr. W. B. Bizzell, Professor of Sociology and ex-president of Cklahoma
University at Norman, Oklzhoma, advised that Willard Z. Parl belonged to the
Civil Iiberties Union at Oklahoma City but did not play a prominent part in its
activities, Park was described as one of those who liked to champion the under-
dog. Park played a promiscuous roll in the formation of the Federation of
Teachers at the Cklahoma University, which organization was not wanted by the
authorities, Willard Z. Park was called for qQuestioning along Communistic lines
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- Jporiey or services Of ‘engaged in any aciiviijms:

Y

. .
by the State legislature of Oklahoma. However, nothing came of this questioning,
Dr. Bizzell stated that Park was an American who had too liberal ideas.

“_

‘On Jund 38,1943 Willard Z, Park was afforded an interview under oath
in-ctmmectddn with the Hatch Act investigation, at which time Willard Z. Park
stated that he had been employed by the office of Coordinator of Inter-American
Affairs since February 9, 19L2 and his pasiyion was Assistant Ghief, of the

gBconomic Analysis Section, in chargs of geographical and social studies. Park

gbdted that he had hever been a megber -of the Communist Party of the United
“Btates of America; that he had pever gttended any meetings, contributed any )

. SPwaglel Farty. e shabed
that™hé wis not a member nor attendsd any.meetings gf the American Peace '
Mobilization, “Which was. later knomn as the American Peaple's.Mobilizati on, but
admitted that he may have received literztyre from that organization., He stated. .
that he hdd pever: been. s megber. of VhaAperican Lsagus fsr Peace and Democracy or
attended any of its peetings ,eg;xe Y- BAPEX. 9. #ervices; that he had
not Been' & menfer* @@ vha" Haty: desrg for Constitutional Liberties, at-
tended *ind” Beetigd "o duiy¥ o Bervices to that organization.
He did s8mit Teced WiNE 13 1658% g.onel Federation for Constitutional

irédes Byt that It wib Hat 3

sfated that he had never advccat

"

%% enjoy in the United States today
dALAd ypholding it.
" i

KETr * U ity e, i

the .gwertl
A s - Oy

The Bureau's files revealed the following additional information con-
cerning Willard Z. Park and his wifes

The investigation of Louise Bransten, who is the subject of an internal
= R investigation at San Francisco, California

Security

. is investigation reveale at
. Park 1s married to Suzanne, Brandenstein. She attended the University
of California and received her A.E. degree in 1930, During her studies she
changed her major subject from philosophy to anthropology. It was noted in the
‘University of California records that Willard Z. Park ma jored and taught anthro-
pology, which probably explains Suzanne Brandenstein's interest in it. Suzamn
Brandenstein, daughter of Henry Brandenstein, had the reputation of being a

U
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#parlor bolshevik" and she had a sister named Jané Brandenstein who also had ad-
U vanced ideas concerning socialism. W

Henry Mack, Jr., 220 Jones Street, San Francisco, adviced that both
Willard Z. Park and his wife Suzanne Brandenstein were odd people and that they
both were definitely inclined toward Communism and Park "leans very strenuously
toward Communism®” and that Park and his wife ®ran around with negroes and did
other such things in line with commmnistically inclined persons.”

Charles and Agnes Brandenstein, relatives of Suzanne Brandenstein
(}rs. Willard Z. Park), changed their names to Bransten. Charles Bransten is
the father o Thard Bransten, alias Bruce Minton, well-known Communist, whe )
was the former husband of Louise Bransten mentioned above. It is apparent,
therefore, that Richard Bransten, alias Bruce Minton, former husband of Louise
Bransten is a cousin of Suzanne Brandenstein (Mrs. Willard Z. Park).

N A physical surveillance on Louise Bransten revealed that on January 2,
. 19L); she arrived in Washington, D. C. from New York City accompanied by Leo
Huberman. They separated at Union Station and lrs. Bransten, accompanied by
her son Tommie, proceeded by taxi to 36 Poplar Avemue, Takoma Park, l‘aryland,
where they remainec for the night. Investigation revealed that this was the
residence of Willard L. Park.

Physical surveillance of Louise Bransten and her son revealed tnat she
arrived in Chicago, Illinois from washington, D. C. on the B ana O Railroad on
Jamuary 5, 19LL. She proceeded to the Palmer House where she sent the following
telegram;

} n}RS. WILLAZXD PARK 36 POPLAR AVENTE TAYCUA PARK FARYLAYD. TENRIBLY
SORRY NOT TC HAVE SAID GCODBYE. PEONED TEREE TIiiES WITHCUT SUCCESS. WANTED TC
SEE YOU., THAMKS FOR EVERYTHING. WILL WRITE. BEZST LOVE." Signed Louise.

John Victor Murra, with aliases, was the subject of an Internal Security -
R Investigation at Chicago, Illinois. During the course of this investigation,
Murra, who was seeking to become a United States citizen, advised a list of indi-
viduals who had known him, In this list of names was Dr., Willard Z. Park, Chief,
Research Division, Office of Coordinator .of Inter-American Affairs, Washington,
D. C+ HMurra,born in Russia, fought with the Abraham Lincoln Brigade in Spain
(:: from 1937 to 1935, and is a contact of Steve Nelson and Louise Bransten.

During the course of an Internal Security — R investigation of Minter

/ Wood and his wife, Julia Dorn Wood, a list of names and addresses of Minter Wood's
contacts was obtained. 1In this list of names was the name of Willard Park, War

Agencies, 5573. Beatrice Heiman, sister of Julia Dorn Wood, was formerly secre-

_.tary to Constantin Oumansky; at that time he was Pussian Ambassador to the United
States. 1Ifinter Wood is employed by the U. S. State Department.

- ——
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RESULTS

INVESTIGATION

It was determined from the Personnel Officer of the Forelgn

Economic Administration that Park resigned his position with that agency on
September 11, 1945 to accept a position with UNRRA in Washington, D. C. On

November 29, 1945, Willard 2. Park, his wife and his child left Washington
en route to New York Citye W

On November 29, 1945, loulse Bransten was observed to meet with
Park and had dinner with him and his family at the Prince Gearge Lotel,

14 East 28th Street, New York City, where the Parks stayed while in New Yorke.

On November 30, Bransten bid goodby to the Parks from Pier 90,
50th Street and North River, New York. Willard Park and his family boarded
the Queen Mary and on that day sailed for England.

Louise Bransten is related by a former marriage to Willard Parks

She is a prominent _Communist in San ifornia and is now residing
in New York Cit

b\
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December 20, 1945

Re: BERNARD SIDNEY REDMONT }(%./\LS% l

ALLEGATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terrell Bentley has advised that through William Remington,
she was introduced to Bernard Redmont. Bentley stated, "In connection with
Bernard Redmont, this individual was born, as I recall, in Brooklyn, New York,
and is about 26 or 27 years of age. He attended the Columbia University School
of Journalism, and won a Pulitzer prize and travelled through Russia and Mexico
in the course of his studies, as a result of winning this prize. When he re-
turned to the United States, he was a reporter for a short time on a small-town
newspaper located, as I recall, somewhere in Herkimer County, New York. He
eventually went to Washington, U. C. where he obtained a position with the
CIAA in the Press Division, where he worked with Jamison, who I recall was
the head of the Press Division of the CIAA. In the Spring of 1943, William
femington, whom I described above, told me that Redmont was working in the
Press Division of the CIAA, and might be an individual who I would be de~
sirous of contacting.

*When I returned to New York after this particular visit to washington,
I told Golos of the possibilities of Redmont, and he instructed me to have
Remington solicit Redmont's assistance. Apparently Remington was successful
in inducing Redmont to offer his services, as I recall about this time Golos
told me that Redmont was coming to New York and he was scheduled to meet him
in the New York Public Library on Fifth Avenue and 42nd Street. I accompanied
Golos to the library, and we subsequently met Redmont, and Golos told him
that he was desirous of obtaining amy information that came into his, Redmont's,
possession, and indicated that this information was to be turned over to Earl
Browder. 4s a result of this meeting with Golos, I added Redmont's name to
the 1list of people that I visited when I went to Washington, D. C., and I
continued to see him from sometime in the late Spring of 1943, until the latter
part of this year, at which time Redmont was drafted and went into the Marines
as a combat correspondent.

®In comnection with the information that Redmont supplied to me
which I later turned over to Golos, it concerned principally information from
cable intercepts and other such material concerning Latin America, that would
normally pass through the Press Division of CIAA. Golos indicated to me on
several occasions that this information was not of much real value,

"After Redmont was attached to the Marine Corps, I, of course, had

" no contact with him, and did not next see him until some +ime in the Summer of

1944, at which time I learned that he had been invalided out of the service
because of shraprel wounds that he had received while overse « In about
November or December, 1944, he again took up a position witifthe CIAA in the




~ UL..\'I_I |

Press Division. t had my telephone number and call that when he
was discharged from the Marines and in New York City he called me and informed
me that he was going to return to his old job at CIAA, and that in the event

~ that T travelled to Washington I should ring him up and we would probably have
dinner together. :

%¥hen I ceased my activity in December, 1944, it is my opinicn
that all the people that I had been contacting were turned over to other
Russian contacts, and I would assume that Redmont's name was turned over
to one of these contacts. In this regard, I recall that in the Spring
of 1945, on an occasion of one of my meetings with my then Russian contact,
Jack, he informed me that they had no present need for Redmont and apparently
had not decided to contact him further.

It will be noted that William Remington, referred to by Elizabeth
Terrell Bentley, was identified by her as a contact of Jacob Qolos from whom
she obtained information. She stated that Remington was drafted in 1944,
and went into the Navy after which she lost contact with him and added, ®"However,
I subsequently learned through Bernard Redmont that Remington was subsequently
stationed in New York City in some branch of the Navy Department."

Bernard Redmont was mentioned by Elizabeth Bentley as being one of
the persons who she told that she expected to have an appendectomy operations
According to Bentley, her Russian comtact,™Al," had suggested that she tell
her contacts that she was going to have such an operation and arrange with

them to have another person contact thems This was during the Christmas
season of 1944.

Elizabeth Bentley also stated that on the suggestion of her Russian
contact, "Jack," she purchased a Christmas gift for Bernard Redmont and his
wife.

BACKGROUND

The Washington, D. C. telephone directory of National War Agencies
reflects that Redmont was employed in the Office of Inter-American Affairs and
was head of the Foreign News Bureau with offices at Sixth and Pennsylvania
Avenue, N. W., Room 119, Telephone Extension 6247. Redmont presently resides
in 4partment 2C at 3418 Tenth Place, S. E., Washington, D. C.

Personal History

One Bernard Sidney Redmont, 111 North Prospect Street, Heridmer,
New York, made application for a position as Assistant Information Publicist,
Office for Emergency Management. This application was forwarded to the Bureau
on May 5, 1942, and reflects the following information.

Bernard Sidney Redmont attended James Madison High School, Brooklyn,
New York, 1930-34; College of the City of New York, 1934-38, obtaining his
A. B. degree in journalism; attended the Graduate School of J nalism,
Columbie University and obtained an M.S. degree, 1939. Whildfin college he was
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awarded the Pulitzer traveling scholarship, Bassett scholarship for libel law.
He was editor in chief CONY "Campus" Tri-weekly, elected member and officer
Lock and Key honorary society; member of the student council, president of
the junior class, and major insignia ROTC band award, .

This file reflects that Redmont has a brother Private Elliott
Rot‘.henberg in the United States Army who was stationed at Fort Knox, Kentucky.

S - As references he furnished the following names: Bonorable Josephus Daniels,
Raleigh News and Observer, Raleigh, North Carolina, occupation - editor,
) formerly ambassador; William H. Lander, United Press, National Press Building,

- Washington, D. .C., Latin™&mcrican editor; Clarence W, Sorenson, Columbia
Broadcasting System, New York City or 490 Ridgewood Averue, Glen Elly, Illinois,

correspondent and lecturer; Dr. Douglas S. Freeman, Richmond News Leader,
fichmond, Virginia, editor.

Under previous places of employment Hedmont furnished the following:
April, 1941 to January, 1942, Herkimer Evening Telegraph; October, 1940 to
April, 1941, Brooklyn Institute of Arts and Sciences, 30 Lafayette Avenue,
Brooklyn, New York; January, 1940 to September, 1940, Columbia Broadcasting
( Company, New York, New York; February, 1940 to September, 1940, Starr-Hunt
News Service, San Juan de Latran, Mexico; June, 1939 to January, 1940, free-
lancing for New York Times in Lurope and Mexico; September 1937 to Jan s
1939, Brooklyn Daily Eagle, Brooklyn, New York; September, 1936 to January,
- 1938, Brooklyn Daily Eagle, ‘

His application reflects that he has a reading and speaking knowledge
of both German and Latin,




From the records of the Office of Price Administration, Central
Headquarters in Washington, D. C., it was determined that Bernard Redmont
had previously lived at 2322 Hurdenkaper Place, N. W.

Mrs. Bernard Sidney Redmont, 1260 East 8th Street, Brooklym, New
York, is reflected as a member of the Society of American Friends of the
Mexican People, this membership list being dated October, 1940.

!
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RESULTS OF INVESTIGATION

Investigation thus far conducted of Bernard Redmont
has failed to disclose any information considered pertinent to
this case at this time.

Through a technical surveillance maintained on the
residence of the Harry S. Magdoff, a principal subject in this
investigation, it was determined on December 14, 1944, that Mrs,
Magdoff was active in the "League of Women Voters," and that she
together with Mrs. Bernard Redmont gxpected to attend a meeting
of that organization on that day. ) O :
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RE: WILLIAM WALTER EEMINGION \J=r
ALLEGATIONS OF INFORMANT

Elisabeth Terrill Bentley turnished intormation concerning the
association between Joe North, one of the editors of the nNew Masses magazine,
and Jacob Golos, and she advised tne following: "I never met Mr, North and know
nothing about him other than a&s related above with the exception that he was the
individual who introduced William Hemington to Golos. This introductien took
place sometime in 1942, exact time of which I cannot now recall. I do remember,
however, that on one occasion I had dinner with Golos, Remington and his wife,
who he referred to &s 'Bing'. After my formal introduction to him in this manner,
Go}os informed me that on my visits to Washington I was to contact RBmington and
obtain from him any information that he had at that time. - '

"As a matter of background, I found out that Remington was born in New

- Jersey, want to one of the larger colleges, Princeton probably, and at any rate
emerged as an economist. In as far as his employment is concerned, I recall tnat
prior to 1942 he was employed with a consumers cooperative organization in New
York City, and at the time I knew him, he was employed by the War Production Board,
handling consumers problems. He subsequently was transferred to the Aircraft
Division of the War Production Board and for & short time neld & joo as & civilian
employee in the Air Corps, in the Pentagon. However, because of some trouble
ensuing in the Air Corps, he quit and returned to the War Production Board. This
was approximately, I believe, in the Fall of 1943, and was at it s time assigned
to the Priorities Division of the War Productaon Board,

#Sometime in the Spring of 1944 Remington was drafted and went into the
Navy. After becoming attached to that branch of the service, ne was sent to a
school for the purpose of learning tne Russian language. If he successtully
completed his course of study at this particular school he would have been giv
a commission as Ensign. I lost track of Remington at the time he was drafted into
the Navy. However, I subsequently leamed through Bernard Redmont that Remington
was subsequently stationed in New York City in some branch of the Navy Department.

nIn connection with the type of information that Remington supplied to
me, which of course I turned over to Golos, was information such as: charts
setting out airplane production and otner matters concerning the aircraft industry
that would, in the course of regular business, come through his hands as an
employee of the War Production Board, He would also give me scraps oif paper upcon
which he had scribbled intormation conceming tests made of airplanes and other
data concerning high octane gasoline and information wholly related to the air-
craft production field, It is my recollection that Remington copied this material
from reports and other information that came into his hands through official
channels. I also recall that he would verbally tell me about information that
would come into his possession from his conversation with government officials
and other individuals whom he would see in the normal source of his official duties.
I recall particularly that he told me about a new process that had been developed
for the manufacture of synthetic rubber. Remington apparentlg observed the report
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which set forth the chemical compounds and the processes through which these
campounds were put in order to produce the synthetic rubber. However, he did
not give me & verbatim report on this and the information was quite vague and
probably of no value even to a chemiste

I wish to state that Remington was & dues paying Communist member

and that on my visits to him in Washington I would attempt to obtain his regular
dues, When I went to Washington, i would usually meet Remington at a restaurant
located, as I recall, at Constitution near Fifth Avenue, and would also meet him
8t the Xelon Art Museum and in other places in that vicinitye. I never, however,
contacted him at his home or at nhis office,

"It was also through Wiiliam Remington that I was introduced to Bernard
Redmont.

"In uhe Spring of 1943, William Remington, whom I described above, told
me tnat Redmont was working in the Press Divisim of the CIAA, and might be an
inaividual who I would be desirous of contacting,

"When I returned to New York after this particular visit to Washington,
I told Golos of the possibilities of Redmont, and he instructed me to have
Remington solicit Redmont's assistance. Apparently Remington was successful in
inducing Redmont to offer his services, as I recall about this time Golos .told
me that Redmont was coming to New York and he was scheduled to meet him in the
Mew York Public Lihrary on Fifth Avenue ana 42nd Street.

CKGROUND

The records of Local Draft Board Number 8, Washington, D. C. reflect
that William Walver Remington resides at 11 Tauxemont Roasd, FFD 1, Alexandria,
Virginia.

Remington, on September 24, 1945, was ordered to duty with the
Cormander of the Naval Forces and Susno in Berlin, Germany and is presently on
duty with this organization, Remington is an Ensign in the United States Navy,.

PERSONAL HISTORY

The personnel file of William Walter Remington maintained by the Oifice
for Emergency Management, by whom Remington was exployed, reflects that he was
born in New York City on October 25, 1917; that he attended school at Ridgewood,
New Jersey and received his Bachelor of Arts degree in June 1939 from Dartmouth
College, Hanover, New Hampshire, In June 1940, Remington was awarded his Laster
of Arts degree from Columbia University and it was noted that ne nad completed
most of the requirements tor a Doctor of Philosophy degree at Columvia University.
He was a member of the Phi Beta Kappa fratemity.

Remington was employed as an associate industrial economist in the
- Gonsumers Division of the Office for Emergency Management at $3200 per year in 1942.
At the time Hemington completed his application ror employment he indicated the
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following past experience: From September 1936 to May 1937, Tennessee Valley
Authority, Knaxville, Tennessee; April 1937 to August 1937, Workers Education
Committee, Knoxville, Tennessee; May 1940 to July 15, 1941, Junior Economist,
National Resources Planning Board, ¥ashington, D. C,

The records of Local Draft Board Number 8, Washington, D. C., previously
referred to, reflect the following past employment for William Remington:
November 1940 to December 1941, Tauxemont Houses, Inc. as a director on a
camission basis; May 1940 to June 1941, National Resources Planning Board as
assistant to tne Assistant Director; July 1941 to February 1942, Oitice of
Price Administration as assistant' to the Director; February 1942 to October
1943, War Production Board ss assistant to the Director; October 1943 to April
1944, War Production Board as assistant to the Director of Orders and Regulations
Bureau,

The draft records disclose that Remington was married June 23, 1939,
to Ann Remington, and vhey have two children, a son Bruce, borm karch 15, 1942,
and another child born April 1, 1944. :




b\
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COMYUNIST ACTIVITY

During & Hatch Act investigation conducted of Wiiliam Remington, it was
ascertained that from June 1937 to August 1937 Remington resided at 933 Broadway,
Knoxville, Tennessee with ¥erwin Todd, Head Organizer of the CI0, Horace Bryan
and others. Todd, during this period, rented a Post Office box, number 1692, in
conjunction with Paul Crouch, State Secretary of the Communist Party. On May 26,
1937, Remington and Todd resided at 1310 Oak Avenue, Knoxville, Tennessee in
company with Henry Hart. During & subsequent investigation conducted by a Con-

gressional committee, henry Hart admitted he was a memder of the Communist Party.

During this investigation it was reported that Remington had been an
active member of tne American Peoples &obilization and regularly attended meetings
of tnis organization in the apartment of Anna Goodman; that Remington was one
of several individuals who solicited tunds for the American Youth Congress delegates
during their convention in Washington, D. C. from February 7 to February 9, 1941.
Remington and his wife were also reported to have been members of the Cooperative
league and Rochdale Stores, including the Cooperative Bookshop. In & sworn state-
ment taken during the Hatch Act investigation, William Remington advised that he
had been a member of the American Peace Mobilization and had attended meetings
of the organization. He stated that he was sympathetic with ana did research
work for the American Youth Congress. He also advised that he terminated all
atfiliations with that organization in the Fall of 1939.

Investigations conducted by the Military Intelligence Division of one
Private ¥ajter: Thomas Hamilton aisclosed that William P, Remington, who formerly
resided at 2225 n Street, N, W., Washington, D. C, was an acquaintance of Hamislbon.:-
This investigation determined that Hamiiton w2s definitely believed to have
Comnunist Sympathies and was engagea in Communist activities.

Ann Remington, the wife of #illiam Hemington, was the lormer executive
secretary of the Washington chapter of the American Feoples Mobilization. Her
name alsp appeared on the active indices of the National Federation for Constitu-
tional Liberties and the United American-Spanish Relief Committee. In additien,
Ann Remington, in November 1940, represented the Washington Peace Mobilization
at the national assembly of the American Youth Congress.
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RESULTS OF INVESTIGATION

According to the technical surveillance maintained on
the residence of William Walter Remington on December 10, 1945,
his wife Ann Remington conversed with a woman identified as Jean.
During their conversation they discussed one Helen Scott who
had just returned froa Paris.

It is known that one Helen Grace Reswich-Scott-Keenan,
alias Helen Scott, who is possibly identical with the person
referred to is a contact of Maria Filina and Nicolai A,
Skriagin. '

During the conversation between Ann Rewington and the
woman identified as Jean, Mrs. Remington mentioned that her
husband Bill had a job with the Office of iwar Mobilization and
Reconversion and is engaged in stabilizing the economy of the
country. Ann Remington said that Bill was still in the Navy
and did not expect to be out until the summer of 1946.

On December 17, 1945, William Remington left _
Wwashington, D. C., en route to Williamstown, Massachusetts,
where he was to have an appointment with a Mr. Bert Fox and
a "President Baxter."

A technical surveillance on December 18, 1945, dis-
closed that Remington had gone to Massachusetts for the purpose
of looking into a teaching position at Williamstown College.
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\RE: PET&R CHHISTUPHER RHODES / y e
ALLEGATIONS OF INFORMAWT

Elizabeth Terrill Bentley has advised the following: "Another in-
dividual apout whom I heard, prooably in the latter part oif 1942, was Peter
Rhodes, 4 recall Golos mentioned to me that he knew an individual by this
name who, 8o far as I ever learned, was a newspaperman and writer by profession,
although I am wnable to state definitely that he was connected with any one
publications I do remember some of his material appeared in 'PM', but it is
my impression he was a8 free-lance writer, With respect to his pbackground, I
learned that he nad been bom in the Phillipine lslands, ana tnere seemed to be
some question about his nationality and citizenship inasmuch as his father was
reputedly & German citizen. There was also information tc the eftect that his
mother, who in fact was a British intelligence agent, had killed the father
during World War i, and thereafter reared Peter herselt, . am unable to state
wha} type of information, if any, was being supplied to Golos by Rhodes, but it
is my impression that Golos detinitely was interested in Rhodes like he was in
other persons in the newspaper ana writing field, and I recall that after
protracted aifficulties in 1943, Rnodes tinally was able to get to England in
some capacity with the United States Government, the exact nature of which I
never knew, It was my iurther understanding that he thereafter proceeaed to
Egypt where he engaged in some sort of broadcasiing work tor tnis Government
eitner broadcasting pro-allied propaganda or possibly monitoring enemy broad-
casts. I later learned that ne had subsequently gone to italy.

"Although I never met Fhodes personally, I did meet his wife, who is
a8 Belgian he met in Belgium, and as late as the early months of 1945 she was
still residing at 40 Monroe Street, Knickerbocker Village, New York City. 1
recall tnat after I nad heard of Rhodes from Golos, Mrs., Fhodes occasionally
would communicate with Golos through my home telephone, but I have no knowledge
of tne nature of such contacts. + nave no knowledge or smspicion that she per-
sonally was engaged in any activities for Golos, and her occasional contacts
with him were probably in connection with her husband's whereabouts outside the
United States. Sne ana ner husband were Communists to the best of my belief.

I leammed some time after Golos! deatn that kKrs. Rhodes became aware of the true
identity of Golos. My basis for that statement is that sometime after his
death 1 was conversing with ner, ana although she did not state it directly,

she gave me the definite impression that she knew who he really wase.

USometime in early 1945 Jack requested me to get in touch witn Mrs,
Rhodes ana determine the present whereavouts of her nusband, 1 recall tele-
phoning her, identifying myself, and indicating to her I was desirous of talk-
ing witn her, but she curtly informed me she was too busy to see me, ana it
was obvious she did not want to meet me. 1 accordingly reported that situation
to Jack, who asked me to press her for & meeting, but 1 declined., Sometime in
the sumer of 1945 Al likewise requested me to arrange & meeting witn Mrs,

- Rhodes for the pmrpose of having nher husband meet some new Russian contact.

I declined again for the reason that she had made it apparent to me previously
that she did not care to have any further association with me.

28¢ ' "
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"t is my impression that the iussians, in the person or Al, at-
tach some cons:derable importance to Peter hhodes, because even on meetings
subsequent to that just described, he continued to request me to attewpt to
arrange a meeting. I never was able to get a very specific idea of why Rhodes
apoarsntly was regarded as vzluable. Rhodes is a rather well-known writer in
New Yorx, and I have no knowledge of any organizations or groups with which he
was identified.,

According to Elizabeth Bentley on October 17, 1945 at 6:0C P.Y.
at Bickford's Restaurant on 23rd Street and 8th Avenue, New York City, she
met her Hussian contact "Al". During this meeting according to Bently, "ALM
sugizested he also attempt to deternine the present whereabouts of Peter Rhodes
torough lirs. khodes and to make a definite date ior a contact which "al"
would arrange. '

BACKGRGUND

Mr. J. K. Packard, Office Kanager at the Knickerbocker Village in
New York City, advised tnat Peter Rhodes and nis wife presently reside in
apartment A-H-8 at 4C lonroe Street, Knickerbocker Village, New York.

In the files of Local Draft Board #1, New York City, there is an
occupational affidavit dated May &, 1545 reporiing that Peter inodes is
Assistant Outpost lenager, Area 1, Branch Overseas, Zranch Outpost with the
Ciffice of var Inforistion. FEis selery is stated to be %6500 ver annum and
he began this euployment on January 2, 1945. Tae affidavit referred to states
that he recruits personnel for operations in psychological warfzre terms in
Burope with the Army; thet he helps train such personriel; and selects and trains
such personnel for newly liberated zreas.

It has been determined that Peter Hnhodes maintains an oifice in the
Social Security Building, 3rd and B Streets, S. ., Wasnington, D. C.

His office is located in room 3410 of this building. The suite of offices
where tnis one is located is occupied by the Cffice of var Informaiion.

PERSOKAL EISTCRY

Rhodes entered Columbia University in September, 1929 and received
a Bachelor of Arts degree in 1933. He entered the graduate school in 1933
and received a Master of Arts in June, 1934. During this period, Rhodes
resided at 1 Amherst Road, Great Neck, Long Island, New York, and R.F.D. #3,
Great Barrington, Massachusetts. His record at Columbia reflects that he

284

pr-



O

¢ LU

was born at Manila, Philippine Islands, December 3, 1912, it being observed
that this date is at variance with the birth date given sbove. He was
rated as a very good student, of excellent character and reputation. Fhodes
received a graduate fellowship of $2,000 to Oxford University, England, in
1934 and studied there until 1936, it being said that he had an excellent
record as a student at this institution. :

John Mickel, Superintendent of Buresus, United Press, 220 East
k2nd Street, New York, New York, reportedly advised that Fhodes bacame
employed with the United Press in 1937 as a war correspondent in London, work-
ing in Paris, Moscow and Sweden in succeeding months. The employment records
of the United Press allegedly reflect that Rhodes listed the following
information concerning previous employment:

Joseph M, Murphy, Columbia University;

Graduate Scholarship, Columbia University, 193L, Dean Herbert Hawikins;

Graduate Fellowship, Oxford University, England, 193L to 1936, 2,000
per smnum; and ’

Herald Tribune, Paris, France, September, 1936 to December, 1936,

Mr. Flory in charge of the Foreign Department, United Press Asso-
ciation, reportedly indicated that when the Nazis occupied Norway, Fhodes,
who was still a war correspondent for United Press, was enabled to escape
via Sweden. He indicated that Rhodes found it necessary to travel through
Russia in order to return to the United States. He added that Rhodes spent
some time in Russia before arriving in this country. He was then reportedly
assigned to London, where he remained during the bombing. Early in 1941, he
allegedly returned to New York City and inasmuch as the United Press had no
berth for him, he was recommended by ¥r. Flory to a ¥r., Free of the Foreign
Broadcasting Monitoring Service of the Federal Communications Commission.

A report received in January, 1945, from the State Department
reflected that a Peter C, Fhodes was Chief of the Atlantic News Service
of the Office of War Information,

Fhodes allegedly married Ione Boulenger, a school teacher, in
Brussels, Belgium, in 1936, His wife's father, a psychologist and educator,
reportedly founded modermn schools for sub-normal children in Belgium. Jean
Pierre Boulenger, age twenty-four, Mrs, Fhodes! brother, was demobilized
from the Belglan Ammy after Belgium was occupied by Germany and in 1942 R
it was said that he was trying to get into the United States. Mrs. Fhodes
reportedly has another brother, age thirteen, who is said to be in this
country with her. Information available in 1942 reflected that Mr. and Mrs.
Peter Christopher Rhodes, 4O Monroe Street, New York, New York, were the
parents of one child, The mother of Rhodes, M. C, Fhodes, reportedly
resides with B. Linkfield, 51-06 - 206th Street, Bayside, Long Island, New

York. \ Zau
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The Selective Cervice files maintained by lLocal Board #1, New York
City, which have been referred to previously, reflect that Peter Christopher
Fhodes registered on October 1€, 1940, at which time he was residing at L0
Monroe Street in New York City. At the time, Rhodes stated that he was
enployed by the United Press Association, 220 East L2nd Strect, New York City.

In a questionnaire executed Fhodes on June 21, 1941, he advised

that his Social Security number was d that he was employed by
( bl,c/the United China Relief Commission, cadway, New York City in the
capacity of Press Publicity Director. FRhodes also claimed that he was employed

by a Free Lance writer. Fhodes stated that he was an officer in the Military
Reserve Corps.

The Selective Service file pertaining to Fhodes disclosed a letter
dated November 14, 1541 advising that Fnodes was to be taken in the employ
- of the Federal Commumications Commission and would be sent to England as a
‘member of the Field Office Staff in that country, A request was made for
permission for Rhodes to leave the country,

Other letters appearing in the Selective Service file disclosed
that Rhodes was in Africa with the Federal Communications Commission in June R
1943, in Sicily with the same organization in September, 1943, and in London
with the Federal Communications Commission in November, 1943,

In addition to the above information, the Selective Service file
reflected the following past employment for Rhodes:

New York Herald Tribune, Paris France, 1936, $4500 per annum
United Press, Paris France - 1936 to 1941, $6000 per annum
United China Relief, New York City - 1941, $6200 per annum
chieral Communications Commission = November 1941 to March 154k,
00
C The Selective Service file discloses that Rhodes claimed as his
dependents Ione; a daughter, Ann Margaret, borm March 25, 19593 a daughter,
Alice, born July 25, 1941; a son, David, bom September 23, 1945. At the

- time Rhodes executed his questiomaire June 21, 1541, he also clained as
dependent upon him, a brother-in-law, Charles Boulenger. i ,
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The files of the Immigration and Naturalization Service at New York
City disclosed that on Novembsr 29, 1920, Margery Clare Beutinger, Peter Rhodes'
mother was granted permissicn to change her name to Margaret Clare Rhodes. At
that time it was disclosed that she was g widow and was occupied as a coal broker
at 52 Broadway, New York City. The file reflected that Christopher Peter
Fhodes, borm December 30, 1911 arrived in the United States with his father
and mother on the SS George Washington formerly the SS Vaterland on August 106,
191k at the port of New York, Peter Fhodes father, Christof Beutinger, was
stated to be an employee of the War Department who had served in the Spanish

_War and in the Philippine Campaigns.

The Immigration files also disclose that Peter Rhodes wife, Ione
Rhodes, filed petition for naturalization #L163515 on March 11, 1941. On
November 1k, 1945, Tone Rhodes was issued certificate of n

#6576925.




Mr. Je R. Packard, Office Manager at Knickerbocker Village, New
York City reported that Peter Rhodes and his wife leased a four roam
spartment there in September 1940; that they moved to Knickerbocker Village
from an apartment at 2Ll East 77th Street, New York City. The lease to
their apartment in Knickerbocker Village was renewed by them, according to
Mr. Packard, in 15L1 and in October 1942 and in 1943, The lease was
subsequently renewed for apartment A-H~8 at LO Monroe Street, Knickerbocker
Village, New York City in October 1545.

PARENTAL BACKGROUND

Margaret Beutinger and Christof Beutinger, parents of Peter
Christopher Rhodes, were married in 1906, divorced 191k and remarried in 1915,
Mrs, Beutinger allegedly has claimed that the record of her tirst marriage
was destroyed in an earthquake in Jamaica. Christof Beutinger was shot and killed
in his home in Caldwell, New Jersey on July 11, 1916, Margaret Beutinger was
arrested and charged with the shooting of her husband; she reportedly contended
that the shooting was in seli-defense, Margaret Beutinger was tried for the
shooting and after a jury disagreement, she was found "not guilty™ in a
subsequent trial. Thereafter Margaret Beutinger changed her name to Margaret
Fhodes, it being as s _yas her maiden name.

Walter G. Brandley,

' ;o gpumen. , New Jersey, advised in 1942 that Mrs. Beutinger's
father was named Abrahams and was Jewish, :

COMMUNIST ACTIVITIES

The Congressional records of February 6 and February 9, 1542, reveals
that the name of Peter Fhodes, Federal Communications Commission, appears on
a 1list of individuals charged as being members of either the Communist, Nazi

or Fascist Parties., The records of the Dies Committee contain the following
information:

"Peter Fhodes
International Coordinating Committee for Aid to Republican Spain

(Medical Bureau and North American Committe to Aid Spanish Democracy
affiliated with above organization)
Delegate

Daily Worker, May 13, 1938, p.2.%

The Dies Committee files reflect that one Christopher Rhodes, L7
Attorney Street, New York, New York, signed a Communist Party petition for
the state and city elections, New York, during 1939-L0; and also reflect that
this Christopher Rhodes signed the Communist Pary petitions for the General
Elections, 1940, Investigation by the New York Office determined that no one
by the name of Christopher Rhodes or Peter Christopher Fhodes ever resided
at 47 Attorney Street, New York, New York.




Z¢ u

On February 11, 1941, agents of the New York Office who were
surveilling J. Ne. Golos, identical with Jacob Golos named by Elizabeth Terrill
Bentley, observed him meeting a young couple who were thereafter followed to
Apartment CG-10, Knickerbocker Village, LO Monroe Street, Manhattan., This
apartrent was found to be occupied by Peter C. Fhodes.
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HESULTS OF INYESTIGATION

A technical surveillance maintazined on the residence of Joseph B.
Gregg in Washington, D. C., on Novemver 26, 1945, reflected that Rose Gregg,
the wife of Joseph Gregg, contacted Peter Rhodes and invited him and three
unidentified persons mentioned by him as coming from london to the Gregg
house for dinner. N '

On November 28, 1945, this source disclosed that Rose Gregg and her
husband, Joseph Gregg, invited Peter Rhodes to dinner and on the same day
Joseph Gregg contacted Peter Rhodes and discussed with him the action which
would be taken by persons in government service who were expecting to have
their employments terminated. Vo

On December 3, 1945, a physical surveillance maintained on Peter Rhodes
disclosed that he visited the home of Joseph Gregg, 6829 Piney Branch Road, and
that he remained at the Gregg homs that night.

On December 4, 1945, Rhodes visited the home of Joseph Gregg on which «7
occasion he had with him some papers which he left in a Ford automobile believed
to be owned by his brother, Captain Rhodes of the United States Armmy. These
papers were examined and it was noted that they consisted of OWI reports
headed by a penned routing slip addressed to Peter Rhodes. The routing slip
directed that Rhodes should examine the material and edit it and do whatever
he saw fit with the material that he was editing. Some of the documents bore

the OWI official caption, plus the printed notation: MOWI Forelgn Broadcasting
System,."

On Decexber 5, 1945, Rhodes and a man believed to be his brother,
Captain Rhodes previously referred to, visited at the Gregg residence until
1:57 A.X., at which time Captain Rhodes left the Gregg home. Peter Rhodes
remained there over night. On December 5, 1945, Peter Rhodes was observed to
be carrying the GVl material previously mentioned, and it is noted that he
brought this material with him to the Gregg residence where he entered at
7:40 PN, '

On December 6, 1945, Peter Rhodes was observed to have lunch at the
Aux Trois Mousquetaires Restaurant, 818 Connecticut Avenue, Northwest, Washington,
D. C., and immediately thereafter was observed leaving the restaurant with an
individual later identified as "Mr. Schluter" (Claymer Schluter). It was ob—
served that Rhodes passed a slip of paper containing same written data to
Schluter. Schluter was later observed to enter the Cordova Apartments at 20th
and Florida Avenue, Northwest, where he resides. Subsequently, on December 6,
1945, Rhodes accompanied Joseph Gregg aboard a Pennsylvania train en route to
New York City.

N
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Rhodes and Joseph Gregg arrived in New York City at 11:05 P.M., and
immediately thereafter they went to 40 Monroe Street, the residence of Peter
Rhodes. On December 7, 1945, Bhodes and Gregg were observed leaving 40 Monroe
Street at 9:20 A.M.. Shortly thereafter they separated and Rhodes entered a
building at 250 West 57th Street, New York City, where the Office of War Infor-
mation is located. At approximately 11:50 A.M,, Rhodes entered a building at
20 East 53rd Street, and was observed to emerge from this building with Joseph
Gregg at 2:10 P.M. It will be noted that on December 7, 1945, Joseph Gregg
had an appointment with Dr. Abraham Benedict Weinstein who maintains his offices
at 20 East 53rd Street. Dr. Weinstein is in contact with persons prominent in -
the Communist movement who are suspected of being engaged in Soviet espionage
activities. He most closely resembles the description of the person identified
by Elizabeth Terrill Bentley as "Charlie.® It will be recalled that "Charlie" -
was named by Bentley as the one to whom Jacob Golos delivered the espionage
information he collected. Rhodes and Gregg after leaving the offices of Dr.
Weinstein had lunch and thereafter separated. S

Peter Rhodes returned to Washington, D. C., on December 10, 1945. On
that day, according to a technical survelllance, he contacted Joseph Gregg and
i ormed him that he would be in Washington, D. C., until December 12 and that
he would leave word in his office at the Social Security Building where he could
be reached. The same source advised that Rhodes contacted Rose Gregg, thewife of
Joseph Gregg on December 12 and told her that he was going to New York City and
that although Joseph Gregg was also going to New York, he desired to see him and
talk to him in Washington. Subsequently, on that day, December 12, he contacted
Joseph Gregg and expressed a desire to have dinner with him. On December 13,
Peter Rhodes and an unidentified woman and a man subsequently identified as

Maurice English, an employee of OWL, traveled to New York City via the Pennsylvania
Railroad. @? Vo

It was determined on December 17, 1945, that Claymer Schluter with
~whom Rhodes was in contact on December 6, 1945, received a postal card from
New York City signed by "Peter" belived to be Peter Rhodes. This card stated
that he, Peter, would be down Tuesday for a few days and requested a dinner
engagement with Schluter and asked that Schluter call Peter at his office.(/, Y

On December 18, 1945, it was determined that Peter Rhodes expected t
come to Washington, D. C., arriving around 11:00 A.K., on December 19, 1945. i\u\

On December 21, 1945, a pretext telephone call to the OWI offices in

Washington, D. C., informed that Peter Rhodes was leaving Washington, D. C., that
night for New York City where he would take up his permanent residence,




RUTH RIFKIN, with aliases Vo
Ruth Rivikin, Ruth Reid

ALLEGATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terrill Bentley advised the following:

®Another individual who I knew was collecting information tor Golos
was Ruth Rivkin. By way of background, Ruth Rivkin comes from a wealthy
Jewish tamily in New York Uity and was employed with one of the Jewish relief
organizations in New York City. She was a dues paying Communist member and
was associated with the Book and Magazine Guild in connection with her Com-
munistic operations. She was a friend of Helen Tenney and I recall that both
Helen and Ruth attended the same prep school somewhere in New York City.

“when Ruth first went to Washington she obtained a job with
OsFeFeFeA., which was the predecessor to the United Nations Relief and Rehabil-
itation Administration., The OFFEA was disbanded at the time the UNRRA was
organized and she continued on with the UNRRA. Rivkin was turning over the
information she obtained to Helen Tenney at the time Helen Tenney arrived in
Washington, D. C., and when I would go to ®ashington I would pick this materisl
up in the regular course of my collection. I recall that I met Ruth Rivkin
on one or two occasions when I visited Washington, D. C. The material that
the Rivkin woman was producing was not of much importance and consisted
chiefly in determining what the policy of the UNRRA was at that time and
giving brief digests of what happened at the various conventions of UNRRA
that she attended during the course of her officisl duties. I do recall that
a great deal of infommation was regarding the question of moving the displaced
persons in Europe at that time., In December of 194k when I ceased my opera-
tions I indicated either at this time or shortly previcus to Helen that it
would probably be a good idea to stop obtaining information from Ruth. At
the time I ceased my activities in December of 194l I do not believe that
she was actively engaged in furnishing information to anyone.”

BACKGROUND

Ruth Rivikin presently resides at Hancock Hall, Apartment 13k,
3665 - 38th Street, N. W., Washington, D. C., telephone Woodley 9885. She
is employed by the United Nations Relief and Rehabilitagion Administration
and her office is located in Room 315 at the UNRRA » 134k Connecticut
Avenue, N, W,, Washington, D. C. The writing on the r of her office

indicates it is occupied by "Camp Operation Branch - placed Persons Divi-
-sion,.n .




In an application for employment dated March 14, 1943, with the
United Nations Relief and Rehabilitation Administration, Ruth Rifkin stated
-t that she was born February 1, 1912, at Wilkes-Barre, Pennsylvania, Her
father was born in Moscow, Russia, and according to her statement, her father
wss brought to the United States at the age of five and is presently a
naturslized citizen. FRuth attended the Coughlin High School in Wilkes-Barre,
Pennsylvania, from 1926 to 1928, and attended a private preparatory school
and business school at Yoming Seminary, Kingston, Pennsylvania, from 1928 to
1931, At that time she enrolled in the University Extension of Columbia
University and from 1936 to 1938 studied English composition and special
feature writing at New York University. She has stated that she studied

French gor three years and visited kngland on a vacation from May 23 to June
21, 1936,

_ From February, 1935, to November, 1937, she was Secretary and Book-
keeper for the Planned Publicity Service, 103 Park Avenue, New York City, at a
salary of $15 to $20 per week. From November, 1937, to August, 1936, she held
temporary positions as a public stenographer., She listed as her employer lLena

u Rosen, 1hlO Broadway, New York City. From June, 1927, to August 25, 1935, she
was employed by the kmployment News, 55 West LS5th Street, New York City, and
from August, 1938, to the time of her application, she was employed at the
Foreign Policy Association, 22 East 38th Street, New York City., At this place
of employment, she was Secretary to Raymond L. Buell, Willism T. Stone,.—
Marguerite Ann Stewart, Anne Hartwell Johnston, William P, Maddox, and Sherman
Se Hayden. Her salary ranged from $2L00 to $2700 per year, and according to

her statement, her duties consisted of acting in the capacity of an assistant
and a secretary.

, At the time of her application for Government service, she stated that
she wanted to leave her previous employment because there was no opportunity
for advancement and she desired to make a contribution towards the war effort.
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by the Washington Field Office reflected that Elizabeth Searle on May 2k,
1945, had lunch with a woman at 12:30 PiM. ®t the Palais Royal, a woman who
is believed to be identical with the contact woman in the Government Group.
This individual was subsequently identified as being Mrs, Hilton Abelson,
with alias Olivia J, Israeli, Director of Negotiations for the National Office
of the United Federal Workers of America, Olivia Israeli was the subject of
a Hatch Act investigation when she was employed by the Federal Security
Agency, Selective Service Board. She is believed to be identical with "Lillian®,
a contact of Albert Lannon.

MY SRR THNL SRS X FIR VTR S A
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m?u Rutn rlf}in Mcl.ean Gerdei.u, Wro-ingsoi, L. C., was

interviewed rerardin her knowledge of Helen Celia QGvirtsman, %r.o ot ise’

a Hatch Act nvestigeclom, Gvirtsman was employed as a Senior Auditor, General

Accounting Office, Washington, D. C. It.3flhdss_noted thit §ifkin stated that

she had been acquainted with Gvirtsman for approximately one year but had had

no political discussions with her., &ifidn said there was nothing about her

that would possibly indicate that Gvirtsman was affiliated with the Communist
Party,

The name of Ruth Rifkdin was listed as a candidate at large in an

election on October 18, apparently 1939, in connection with the Book and
Magazine Guild,

The name Rifkin is also mentioned in connection with a list of
Communist members, Meriden Branch, Meridan, Connecticut. There is no indica-
tion that this Rifkin is identical with the subject or this investigation,

-~ .
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TS_OF INVESTIGATION

Investigation to date of Ruth Rifkin has failed to develop any
information which can be considered pertinent to this investigation at
this time,
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‘m CLATMFR SCELUTER, with alias Clay Schluter , % U

CONNECTION WITH CASE

On Dezember 6, 1945, Peter Christopher Rhodes was observed by
Special Agents of the Washington Field Office to leave the Aux Trois
Nonsquetaires Restaurant, 818 Connecticut Avenue, N, W,, at 2:30 p. m.,
accampanied by an unidentified man. They walked several blocks from the
aforementioned restaurant wher Rhodes put down two small bzgs he had been
carrying, reached ir his rear pocket, withdrew a small package or paper
and handed it to the unidentified man. They then parted and the unidentified
man proceeded directly to Apartment 212, Cordova Apartments, 20th and Florida
Avenue, N, ¥7,, Washington, D. C. Subsequent investigation by the Washington
Field Office determined that the unidentified individual's full name is
Claymer Schluter,

BACKGROUND

Claymer Schluter registered for Selective Service on October 15,
1940 with Local Board 717, Freeport, Long Island. At the time he registered
he was residing &t 422 South Bayview Avenue, Freeport, Long Island, and the
person who would always know his address was his father, Henry Schluter, the
same address. His Selective Service questionnaire reflects that Cleymer
Schluter wes born at Freeport, Long Islard, on July 20, 1911l. He attended
Columbia University receiving A. B, and ¥. A. degrees. He attended the
Sorbonne at Paris studying History and Literature, and the University of
Lille studying philology. ‘

At the time of registration, October 16, 1940, Claymer Schluter
steted that he was self-exployed in the wholesale butter and egg business.
There was nc employment indicated in his questionnaire but Schluter stated
he was employed as a translator and in rewriting manuscripts. Under previous
occupation, he stated that he was a Freach teacher fromw 1933 to 1934 and an
English teacher from 1934 to 1935. He was inducted into the United States
Army February 18, 1941 and the local board records still carry him in 1-C
classification, |

On May 2, 1941, the Office of Military Intelligence requested the
Bureau to furnish any information in the Bureau files concerning Private
Claymer Schluter whose occupation was listed as Company B, 55th Medical
Battalion, Fort Sam Houston, Texas; his former address was listed as Free-
port, New York, and date of birth July 20, 1911, Freeport, New York.

On July 15, 1940, the Bureau received a letter from Clay Schluter,

101 Church Street, Freeport, New York, requesting an apnlication blank for

the position of Special Agent. In this letter Clay Schluter describes
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himself as follows: "I received my B. A. degree from Columbia University

in February, 1933 and a degree of i. A. in Romance Philoclogy from Colurhia
University in 1937. During 1931 and 1932 I studied at the Sorbonne University
of Paris, and during 1934 and 1935 I attended the University of Lille, France.
I was also assistant English master at the Lycee Faidherve, Lille, France,
during 1934-1935, end have done the usu2l traveling through Austria, Spain,
Belgium, Holland, Switzerland, Wales, Germany arnd England. Until the French

surrender two weeks ago, I was employed by the French News Service, 610 Fifth
Avenue, New York City."

-
On July 25, 1940, an application blank was forwarded to Clay Schluter
at 101 Church Street, Freeport, New York.

(@8]
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RESULTS OF INVESTIGATION

As stated previously herein under the subheading ®Connection

“With Case,” an investigation of Claymer Schluter was instituted on

December 6, 1945, after it was determined that he had been in contact with
Peter Christopher Rhodes who was named by Elizabeth Terrill Bentley as
engaging in Russian espionage activities. (-

Physical surveillance ascertained thzt Claymer Schluter was

residing at Apartment 212, Cordova Apartments, 20th and Florida Avenue,
Northwest, Washington, D. C.

On December 10, 1945, the door to apartment 212 was opened several
minutes and Special Agent James E. McManon of the Washington Field Oftfice
overheard a man believed to be Schluter making a telephone call at 4:35 p.r.
and ask "Is Mr. Rhodes there?* He then stated, "Flease tell him to call

_ Mr. Schluter at North 1806.#

On December 12, 1945, physical surveillance revealed th:t Schluter
left the Cordova Apartments at 11:55 a.m. and proceeded on foot to the Office
of Strategic Services and enter Temporary Building Q by the rear exit.

He was observed in the cafeteriu oi the Office of Strategic Services between

12:30 and 1:30 p.m. At <4:40 p.m., Schluter returned to the Cordova Apart~
ments.

On December 13, 1945, Scnluter again visited the Office of Strategic
Servicses.

The Wasninzton Field Office by teletype dated December 15, 1945,
advised that contact was made with Mrs. Smith blair, mother of Special Agent
Smith Blair, Jr., of the Baltimore Field Division, who resides at the
Cordova Apartments advised that one Nelson Page and a Russian resided in
Apartment 212 in the Cordova Apartments with Ella Stevens. The Russian
individual (Claymer Schluter), whose name was unknown to her, has been

there approximately one month and is expected to leave at the end of this
month.

It was ascertained on December 15, 1945, thet Claymer Schluter was
on that day out of town in New York City and was not expected back in
Washington until the following day. It was indicated that Mr. William or
Billy Huntington, who resides at the Cordova Apartments, would be in a
position to furnish Schluter's New York address. The Washington Field Office
by teletype dated December 15, 1945, advised that discreet inquiry of
William Huntington developed that ne personally did not J@ve the address of
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Schluter in New York but suggested commmnicating with X 1 ey,
ol ,to obtain the infarmation. Mey-m” eq.

P« Yy advised that Schluter could be reached at the phone number
Freeport 6327 in long Island, New York. The New York Field Division
subsequently advised that the above phone number is listed to Henry C.

Schluter, 422 South Bayview Avenue, Freeport, Long Island, New York.

The Washington Field Office by teletype dated December 18, 1945,
advised that Claymer Schluter contacted an unknown man on a loading platform
at Connecticut Avenue and Leroy Flace, Northwest. While on the loading
platform, Schluter was noted either shaking hands or passing samething to
a young man whom be met there. Subsequently Schluter proceeded on foot north
on Connecticut Avenue and was seen entering the Highlands Dining Room located
in the Highlands Hotel. The unknown man witn whom he conversed on the loading
platform followed Schluter along the street maintaining a distance of
approximately several paces behind him and thereafter proceeded from that
point without again contacting Schluter to 2320 Tracy Place, Northwest. The
Washington cross reference directory reflects that Viniting Willauer, telephone
Hobart 305, resides at that adcress. The Washington Field Office files
reflect that Wniting Willauer was an applicant for a legal position with the
Department of Justice in 1939. The files also reflect that he was Secretary
of the China Defense Supplies, Incorporated, in 1943. '

3 SHCRIT
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HAZEN EDNARD SISE, with alias J—
Hazen Size

'ALLEGATION OF INFORMANT
Elizabeth Terrill Bentley advised the following:

"Another individual whom I met in this work was Hazen Size, who I
later found out was a Canadian Compunist and who comes from a wealthy family
in Canada who are alleged to own the Canadian telephone system. I also recall
that Fred Rose, who has previously been mentioned, sent one of his contacts R
& Royal Canadian Air Force pilot, to see Golos and explain to him that Hazen
Size was presently associated with the Canadian Film Board in Wasnington,

o Co, and was probably an individual whom Golos wanted to contact, Subse-
ntly this flier introduced Size to Golos and myself in New York City. I
not recall what conversation Golos had with Size, but as a result of this

meeting Golos told me to contact Size when I made my periodic visits to

Washington, D, C,

"] first contacted Size in Washington in the late spring of 1943
and continued seeing him until about the spring of 19kkL. Size furnished me
with information that was principally gossip he overheard in the Canadian and
British Embassy and could be characterized as the names of prominent British
individuals who were coming to the United States as well as matters pertaining
to Canada's policy as far as the war and other matters were concerned.

"In the spring of 154l Bill, my Russian contact at that tine , told
me to drop Size, which I did, However, in the fall of 194l Al, who was a sub-
sequent hussian contact of mine, inquired of the whereabouts of Hazen Size and
when I told him that Bill had told me to drop him, he indicated that this was
all a mistake, I wish to state that Size towards the end of my contact with
him was suffering from nervous indigestion and was I believe consulting a
psychiatrist. I do not know Size's present whereabouts s but in all probability
he has returned to Canada by this time."

BACKGROUND
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The Credit Bureau at Washington, D. C., reflected that Hazen E, Sise
resided at the New Colonial Hotel in Washington and was employed th
Canadian Legation as of April, 19.43. ort received from the

A pamphlet entitled "Proceedings - People!
and Peace, Pittsburgh, November 26 to 28, 1937", pub
Leagus of Peace and Democracy, 268 Fourth Avenus,
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ress for Democracy
hed by the American
ork City, January, 1938,
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reflected that Hazen Sise, Canadian Fraternal Delegate, addressed the inter-
national session. In his address Sise referred to the so-called Quebec Padlock
Law and stated that when it was passed in the previous year, there arose cries
of indignation from all classes of society. Sise is furtherreported as stating
that the good burghers were comforted by being assured that the law would only
be used against Communists, Sise in his addressthen said that since the time
the law was passed it was invoked against the left-wing French labor newspaper
nClarte® and that the entire stock of the Liberal Book Shop had been seized
and the office of the Friends of the Soviet Union had been padlocked.




RESULTS OF INVESTIGATION

Hazen Edward Sise is presently residing in Ottawa, Canada, To
date no information has been received regarding the activities of Hagen Sise
which i8 considered pertinent to this investigation at this tims,

~
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\?E: HELERK Be TENNEY ’ gx% V>

with alias Helen

ALIZGATIONS OF INFORMAKNT

Elizabeth Terrill Sentley has advised the following: "Aith respect
"to0 Helen Tenney, my first information concerning her came from Golos, who
informed me sometime, as I recall, in 19L2 that he was being supplied by her .
with certain material to which she had access in the course of her duties
with a short wave unit of 0SS in New York City. I am no: exactly sure of the
pnature of this outfit except I kmow if it weren't actually an 0SS division it
at least was sponsored by 0SS and had to do with procurement of persons to be
erployed outside the United States by 0SS. I recall that this concern was
interested in persons of almost every nationality and Helen Tenney's work
apparerntly consisted for the most part of compiling biographical data con-
cerning persons whom 0SS was considering employing. Such data was turned
over to Golos by Helen Tenney and I recall having seen some of this type of
material. I recall further that one ¥arya Elow was in charge of this unit
in ¥ew York City. \ —_—

nry way of backzrouna with respect to Helen Tenney, I learnea that
she was the daughter of wealtny parents who haa separatea while she was ratnter
younz, that she had veen reareu by her mother and married when she Was very
young, subsequently was divorced, and as rar back as the early thirties had
becone associzted in some fasnion in this country with Communistic incZviauals,
particularly some Spanish Comuunists.

nSomatine later in 1942 it is my recollection tnat tne short wave
unit of 0SS described above was aisbanded and thereafter I believe Helen Tenney
was employed by 'Cue !lagazine'! in New York. Golos then got the idea that sne
perhaps could secdre a position with 0SS in Washington and I recall that she
aid proceed to Washingion. FProvarly in tne late summer of 19L3, as I recall,
she took over from iiary Price that apartzent the latter had been-occupying, tre
address of which I believe is 2030 I Street, Northwest, Washington, L. C. She
gid in fact secure a position with 0SS in Washington ana it was hopec Ly Zolce
that sle could be assignec to the Latin American Divis_on, inasmuch as !‘aurice
Halperin was alreacy established in that division and coula of course facili-
tate her work for Golcs. She was not, however, assigned to this division cut
rather to a 'hush hush! Spanish Division where she saw reports beinz subnitted
to 0SS in Washington from its agents in Spain.

upt first Felen Tenney simply ma e it her nusiness to read as wuch
of this material as she could and either memorize it or mcke notations thereof
in order that she could type up rather comprehensive reports of it at her hone.
Later, however, she was able to supply written material in the form of GSS re-
ports and memoranda which I recall having soon and further recall that such
written materiel included notations as to the dissemination to be made I it
_as well as the various 0SS officiels whcse attention was to be directec to it.
It is my further recollection that some of this material was labeled 'Secret!

and scrie of it 'Confiacential!. _
C‘W"
311 R



8{pon Golos! death in November, 1$i3, I proceecea to Washington and
met Helen Tenney for the first time, although I had consiceratle information
concerning her activities, I explained the reascn for my visit was the fact
that Golos had died and that I was taking over his duties and accordingly would
receive from Helen Tenney such information in the manner she had been supplying
Golos in the past. This of course was agreeable to her and I thereafter contin-
ued to see Helen Tenney on my periodic visits to Washington and she did ccntinue
to supply me with information coming to her attention in connection with her
0SS cuties.,

"I recall that probably in early 19Ll as 2 result of a conflict be-
tween Carlton Hayes, United Stztes Ambassacor to Spain, and 0SS, the functions
of the latter agency in Spain were considerably curtailed anc thereafter Helen
Tenney vias not zble tc supcly me with the quality and quantity of information
previously furnished by her. I recall also at this time that Helen Tenney's
outies tegan to include some work in connection with an 0SS broaccast monitor-
ing station somewhere on Long Island; that she had access to 0SS uigests pre-
pared in connection with her monitoring activities and maue them available to
me, She was able to supply a consideratle quantity of wriiten cata reflecting
the activities of 0SS perscnnel in virtually all secticns ancd all couriries of
the woric, and I recell that these data were prepared by ditto machine and as
previously mentioned iraicated the persons in (USS who were to cee these cogies,
as vell ac other governmentzl a.encies to whom these reports were airected.

fDuring the time I wes contacting Helen fenney in Vasi:inzton she was
residing alone at tre address :mentioned avove. I rscell having seen her occa-
sicnally in lew York City wiien she would maxe visite te her mother, wno I te-
lieve is krs. Mabel A. Tenney, 150 bast 52 Street, iew York City. I do not
~ believe she was acquaintec with nor aware of the activities of any of tre in-
diviauals icentified in the Silverzaster group, nor dic she ¥now | ajor Duncan
Lee, or, as i'ar as I know, any members of the Ferlo ;roup.

- ™y last meeting with Felen Tenney occurred in Iecerber, lyuu, when
I saw her in Weshington ard told her that I would no longzer be functioning in
tne manner I had and gave her some specious reason vhy I was ceasin, =y activi-
ties. I tolc her that someone else would replace me and I subseguertly learnec,
I believe from Jack, that she had in fact beer contacted sucsequent to my break-
ing off relations with her,

"itith respect to Helen Tenney's knowlecze of the actual ramifications
of the work she was doing for Golos, ryself and the others, it is my opinion
that she did not know the true identity of Golos; however, I am of the opirion
that she may well have known or at least strongly suspected that data being
supplied by her eventually went to the Russians, because she had had consicer-
able experience back in ihe 1930's working with the Spanish Communists and at
that time I know had mailed various material to Russia at their behest.

"i7ith respect to compensation, I recall that on probably my last
meeting with her in Washington in December, 19LL, I mentioned to her that I
coula let her have (»0.00, inasmuch as she had remarked on previous meetinzs
that she was financially pressed and unable to afford a maic. She reaaily
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accepted the £50,00, which I tola her she could rezard as a loan or in any
other way she saw fit, and thereafter I mentianed to Jack that I had acvanced
her $50.00. He inguired if she were hard pressed financially and I tolo him

I she had mentioned that she was not particularly prosperous. He saic arrange-
ments should be made to pay her regularly 550.00 per month.

o : "During the time that both Golos and myself were cealing with
(:: Helen Tenney I recall that she was known tc the Russians merely as ‘'Helen.!

e

"In connection with Helen Tenney, as stated above, she was in-

troduced to Golos by Grace Granich who was, I believe, in the ecitorial 7

deparw. ent of Interconiinent lews, wnich is located somevhere in lew York
City. I am unable to state whether Cranich furnished any informaticn to
70loS it GO know., nowever, tnat it was through CGranich that Golos met and
knew Felen Tenney.

Tn addition to the above information Elizabeth Eentley advised that
on the instructions of her Russian contact, "Al" she informed Helen Tenney
) that she was going to undergo an appendectomy operation. According to
. FTently she cid this because "AlM instructed that it would not be a gooc idea
to break off her relations v th her contacts immediately.

Elizapeth Fenuley also stated that on the instructions of her
Pussian contact MJack" she purchased a Crristmas gift for Helen Tenney. TWith
further reference to her Kussian contact "Al%, Fentley advisec that avout a
weei before Christmas 1,4l she met hin in accordance with "Jack's" insiructions.
During this meeting she said "Al" intinzated that the FBI hac been proviling
around, tnat Helen Tenney had sharea a taxicaop with an inaividual who laver
turned out to be with ’ilitary Intellizence.

{ BACKSHCUND
- Throuch the mail carrier who serves the premises at 2030 I Street,

I'e W., Washinzton, D. C., it was cetermined that Helen Tenney occupies an
epartment there, which was formerly occupied by Kary Price.

' i ———.
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Hengerson 1s the lational Presiaent of the Food Tobacco Agricultural Allied
Torkers Union of America, CIO. Henderson is known to be closely associated
v>th important Communists and is probeoly a member of the Corrmunist Party./K W
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RESULTS OF INVESTIGATION

Investigation conducted of Helen Tenney has failed to
disclose any contacts or association by her with other persons
identified by Elizabeth Terrill Bantley.

Investig:tion reveals that she is closely connected
with one Scott Lockwood and Jim Dummer, 1357 Spring Road,
Northwest, Washington, D. C., both employees of the Office of
Strategic Services where Helen Tenney alsc works.

On November 20, 1945, Helen Tenney accompanied by
Jim Dummer visited an antique shop operated by one Joseph Cooper
at Fairfax Court House, Virginia, from 4:55 P.M., to 6:35 P.M,

On November 28, 1945, & technical surveillance main-
tained on the residence of Helen Temey disclosed that Jim
Durner contacted her at the Office of Strategic Services. On
this occasion Dummer and Helen Tenney discussed in a discrest
manner one Burns and it was indicated that Dummer had a luncheon
engagement with Burns on the day following which was probably
arranged by Helen Tenney. Subsequently, on November 30, 1945,
this source disclosed that Dummer and Helen Tenney discussed
Burns and Dummer mentioned that Burns was very interesting and
seems to be very intelligent. Tenney stated that they should
take him for a ride some time. Physical surveillance disclosed
that Tenney had lunch with an individual believed identified as

Carl Burns at Pierre!s Restaurant at Washington, D. C., on
November 29, 1945.




N

N

MTSCELIANEQUS FIGURES IN NEW YORK CITY
AND VICINITY

317 N



U
RE: CEDRIC BELFRAGE

Allegations of Informant

"Sometime during the last part of 1942 or in early 1943, I learned
that one Cedric Belfrage was contacting Golos and turning over to him certain
information. X learned through Golos that Belfrage was connected with British
Intelligence in the United States and operated out of a 'cover! office some
place in Rockefeller Center, I also recall that Belfrage was introduced to
Golos by either Earl Erowder or V., J. Jerome, During the course of my connection
with Golos, ¥ found out that Belfrage had supplied Gnlos with a report apparently
emanzting from Scotland Yard which was more or less of a treatise on espionage
agents, This work dealt with the type of people who might be employed for
this sort of work, the precautions which should be taken to allude or identify
whether or not a person is being followed, X als» recall that in this article was
a contribution by some prominent burglars in England, who apparently made the
following information available as practical gesture, This contribution con-
cerned the technique of surreptitiously opening safes, doors, locks and giving
admittance to most eny type of building or office equipment, This document was
a carbon copy and was apoarently extrazcted by Belfrage from some British file,
Relfrage also contributed information regarding British policy as it concerned the
Middle East and Russia, and to the information that apparently emsnated from his con-
nection with, probably, high rarking British officials in the United states,

w fter Golos died, I, of course, not having even met Belfrage, had no
occasion to contact him further, Fowever, when my Russian contact, Bill, appeared
in the picture, he asked me to contact Belfrage and to obtain from him the
information that he had previously been supplying to Golos, I told him that I
did not know Belfrage, and therefore, would not be able to get hold of him,

Bill then told me to go to Earl Browder and find out through Browder where
Relfrage was located and attempt to meke contact with him. As a result of this,
I actually did go to see Browder and Browder informed me 'He is out of the reacket
now; let him stay out', I subsequently informed Bill that I was unable to reach
Belfrage,

tWhen Bill ceased to contact me and my next Russian contact, Jack,
began seeing me, he too requested me to attempt to pick up Belfrage again, and
he also suggested that I might be able to accomplish this by seeing Browder and
finding out where Belfrage was located and what he was then doing,

1T wish to state that T did not again go to Browder concerning Belfrage
but do recall that Jack kept insisting that I make some attempt to locate
Belfrage and to obtain whatever information he was then ablegto give, I do not
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recall that my next Ruscizn contact 'aAlt made any overtures in attempting to
have me locate Belfrage, but I do recall that in the Spring of 1945, I met
Jerome on the strzet and he inquired if I was still interested in seeing Belfrage,

T was noncommital in my reply and Jerome volunteeresd that I probably should be

interested in Belfrage inasmuch as he was back with British Intelligence at that
time, As far ac I wes able to determine from Golos, Belfrage wes not a member
of the Communist Party, I also recall that Belfrace was known to the pussians
as Benjamin,

R #T recall definitely that a great deel of trouble ensued from an
article published in the Protestant sometime in the Fall of 1943, The subject
matter of this article originated with Cedric Belfrage, who had furnished Golos
with some confidential information of some kind, the exact nature of which I

do not recall, Belfrage, who at that time was associated vith British Intelligence
in New York, happened to read the article and reprimanded Golos severely after
the article appeared. Golos, of course, realized that the leak was through
Browder and felt that he could not condemn Browder too much because it would not
have been strategic, Yhen I met Jack for the first time in October, 1944, he
asked me, among other things, why trowder had not allowed the American contects
to be turned over to the Russians more speedily and also demanded that Yary
Price and Cedric Selfrage be immediately turned over — I indicated to Browder
the desire of Jack that Belfrage be turned over and Erowder refused this demznd,
T believe, because Drowder was somewhat afraid of Belfrage because of his
connections with the Eritish Intelligence."




\RE: CEDRIC HENNING BELFRAGE I ¢( v

BACKGRQUND

The records of the Immigration and Naturalization Service in
Philadelphia, Pernisylvania reflect an alien registration file #L=77L13,
concerning Cedric Belfrege, reflecting that he vas born November 8, 1904,
in Loncon, England, From that date until 1926 he resided in London, England;
from 1926 until February, 1927, he resided in Hew York City; from February
1927 until 1936 he resided in both Londen and Los 4ngeles, California, and
fron 1936 until July 6, 1937, he resided in Los Angeles, His father is
Sidney Henning Belfrage and his mother is Frances Grace telfrage, both re-
siding at 38 Seymour, London, W. I.

on July 6, 1937, he filed an application for a ron-guota immigration
visa at the American Ccnsulate, Ensenada, Mexico, He stated that he was to
enter the United States at Son Ysidro, California, and his finel destiration
would be Hollywood, He intended to live with his wife, liary Beatrice Pigott
Belfrage at 1925 Oakden Drive, Leurel Canyon, Hollywood, Californie, In his
applicztion he stated he intended to remein permenently in the United States,

Oon Novemuer 15, 1937, Cedric Belfrage filed a declaration of
intention to become 2 citizen of the United States at Los Angeles, California,
Tt is notad that his wife, also born in England, applied at thic time for
her citizenship at Los Angeles,

On larch 1, 1939, Belfrege made application for a2 re-entry permit
and was issued such & psrmit on March 7, 1539, In his =zpplication he sazid
he intended to leave the United States approximetely .irch 15, 1939, at
New Orleans, Louisisna, and that he wes going back tc England on business,
The re-entry permit showed that he arrived back in the United States on
July 26, 1939, His wife accompanied him,

On March 1, 19L1, both Cedric Pelfrage and his wife reported a
change of address from 7777 Firenze Avenue, Los Angeles, California, to
11006 Kling Street, North Hollywood, California, Again on December 18, 19L1,
they notified a change of address from 5420 Netherland Avenue, Apartment
B-65, New York City, to 7777 Firenze Avenue, Los Angeles, California,

Oon December 9, 1941, a foreign official status notification
(Form PR-1) was made out by Cedric Belfrage for the Department of State,
and a carbon copy of this form was filed in Belfrage!s alien registration

file, In this form he said that he was employed at the Director of Eritish
Security Coordinator!s Qffice, New York City,




Under a heading of Assumption Duties in the United States,
he listed December 1, 1931. Under Detziled Statement as to Proposed Acti-
vities in the United States, he mentioned that he was an official attached
to the Director of British Security, Cocrdination, business address, Room
3806, 6 - 35th Avenue, home address in the United States, Apartment B=65,
5420 Neitherland Avenue, New York City, and also 7777 Firenze Avenue, Los
Angeles, California, Under the heading of Nature of Occupation for the Past

Five Years, Belfrage listed that he was an author and a journalist in Los
Angeles, California,

On May 17, 1943, he applied for a re~entry permit and obtained
re-entry permit #1374552, Regarding tne obtaining of this, there is on file
in the INS Office, a letter from Y. P, McKwen, Control Officer of the British
Control Office, New York City, dated May 16, 19L3, and addressed to the
Commissioner of INS in Philzdelphia, stating that Belfrage was a British
Government official and was to travel %o Great Britain on official business

“at the request of his Majesty's Government., A memorandum on file dated .
rey 26, 1943, records that one lir. Meyer from the Visa Division of the )(
Department of State telephoned the INS Office on Lay 2L, 1943, stating that
Belfrage wished to leave the United States within L8 nours, and that waiver
of departure requirements were granted by the Stete Department, Belfrage
re—entered the United States on July 16, 1943, a2t St, Albins, Vermont.

According to 2 memorandum in Eelfraget!s elien registration file,
trere is a statement to tne effect that accoriing to & Department of State -
letter of 19Ll, Felfraze terminzted his duties with the Eritish Security
Coordination on Decemter 31, 19L3.

on April 6, 19hl, he again applied for & re~entry permit and vas
issued a re—eniry permit dated lay 5, 15LL, Howvever, tuis re-entry pernit
sez never used and it Tec returned to the IIS autnhorities later, On
October 19, 19LS, he eppiied for 2 non-quota Immizretion visa #107 at Lonson,
Znzlanc, and it vas issued to him on October 20, 1945, 1In this application
he 1listed the fact that he had been in England since iay of 194k, and it
would thus appear that he left the United States shortly prior to that date,
At the time of his application for a visa he mentioned that he intenced to
reside permanently in the United States and to join his wife there. The
visa reflects that Belfrage actually did enter the United States at Rouses
Point, New York, on the Rutland Railroad on October 28, 1945, He traveled
on a British passport dated July 2Ly, 1942, and issued by the Eritish Consul
General in New York City., At the time of his re-entry he again registered
as an elien, retaining his same alien registration number, On the form under
the heading of Activities to be Engaged in in the United States, he mentioned
writing, He also stated that for the past five years he had been engaged in
intelligence work and psychological warfare,




Employment with Eritish Security
Coordination in New York City

ACTIVITINS AND ASSOCIATIONS

The "lNew llesses" magazine dated December 28, 1937, conteins an

article written by Cedric Belfrage entitled "Politics Catches Up With The
Writer,"

Oon April 9, 1938, an article appeared in the Daily Worker under
a title "Appeal for Lifting of Arms Embargo on Spanish Government, American
Friends of Spanish Democracy Send President Petition Signed by 92 Leading
Clergymen, Editors, Union Leaders," The name Cedric Belfraggyappeared in
the list of individuals signing the statement,

()
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According to the "Peoples World® a West Coast Communist paper,
in an article dated December 13, 1938, a meeting was mentioned sponsored
for the Defense of Democracy and the Hollywood Anti-Nazi ILeague, The
article revealed that Cedric Belfrage, an English author, was one of the
speakers and that he told the audience that the English Government no
longer represents the people of Great Britain who let slip away their
freedom of speech, press and radio., He warmed "Democracy died before our

eyes in England without our knowing until it was too late. The same thing
is happening here,"

~ Among organizations and publications with which Belfrage has been
associated, the following are listed: "The Clipper", the official organ of
the Hollywood Chapter of tne League of American Writers; the Northern
California Civil Rights Council and the Southern California Eranch of the

Federation for Constitutional Liberties; the League of American Writers;

the National Committee for Defense of Political Prisoners, 2lso known as
the National Committee for People's Rights; the North American Spanish Aid

Committee; Russian War Relief; Screen Writers Guild, and Peoples Institute
of Applied Religion,
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RESULTS OF INVESTIGATION

As stated previously herein under the title "Background"
Cedric Henning Belfrage returned to the United States from England
entering the United States at Rouses Point, New York on the Rutland
Railroad on October 28, 1945.

Investigation reveals that Belfrage is presectly
residing with his wife at Croton on Hudson, New York, and due
to the rural nature of his residence, a physical surveillance
could not be conducted. It is not believed that he is em-
ployed at the present time but is engaged in writing.
technical surveillance has been instituted on the Belfrage
residence. However, investigation to date has failed to T St
indicate any contacts of interest to instant investigation
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December 17, 1945

- RE: ARRAHAL BROTHVAN, with alias .
Abe Brothman

| ) ALIEGATIONS OF INFCAMANT

"In about kay of 1940 Golos introduced me to one Abe Brothman, who
at that time resided in Nassau County, New York, and who was employed at the
Republic Steel Company, New York, New York, as I recall, as an engineer.,
After I met this individual he told me he wanted me to have some blue prints
copied and give the copies to Golos. I recall that from early summer, 1940
until sometime in the fall of 1940 I met Abe approximately ten times, Some-
times Golos would meet Abe tc obtain these blue prints, but whenever he could
not make these appointments I would do it. Most of thess meetings took place

- in front of ths Mosler Safe Company at 32nd Street and Fifth Avenue, New York
( City. Abe would meet me and we would usually go to dinner and during the
N course of the meal or later in the evening he would turn over to me these

blue prints. I do not know how many separate prints there were as they would
come in an envelope., I remember that on a great number of occasions the
prints that he gave me were copies that Abe had made. However, on several
occasions it would be necessary for me to take the originals and have copies
macde, which I would give to Golos, and I would return the originals to Abe at
some future date. Abe never told me that it was imperative that I have these
copied anc the originals returned to him in the immediate future,

"Sometime during these happenings I learned from either Abe or Golos
that these blue prints were of commercial kettles, which I understand to be
some type of commercial vat. However, I am not sure of this deduction.
Whenever I had to have copies made I would take them to one of tne numerous
stores thait do this work on Cortlandt Sireet, New Yorx City. I cannot recall
the names of any of tnese shops.

"Along toward the fall of 1940 Golos told me he was becoming some-
what discouraged with his dealings with Abe and told me he was going to turn

him over to someone elss. I never did learn from Colos or anyone else to
whom Golos directed Abe."

—— - —
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December 17, 1945

Re: ABRAHAM BROTHMAN,
with alias Abe Brothman

BACKGROUND

Abraham Brothman is actively engaged in the consulting engineering
firm of A. Brothman and Associates, a purtnership with offices in Room 1606,
114 Bast 32nd Street, New York City. Tnis partnership began operation on
August 15, 1944, and is composed of Abraham Brothman, Gerhart Wollan, Oscar
J. Vago and Jules Korchien. Brothman resides at 41-08 - 42nd Street, Sunny-
side, Long Island, New York. ’

The records of Local Draft Board #245 located at 30-97 Steinway
Street, Long Island City, New York, reflect that Brothman was born on
August 15, 1913, at New York City and married Naomi Mett on June 15, 1937,
They have opne child, Elsa Harriet Brotiman, who was born on July 27, 1941,
at New York City. He listed education at the John Winthrop Elementary School,

DeWitt Clinton High School, Columbia College - accounting, Columbie Univers. ty-
chemical engineering.

On April 3, 1945, a letter was sent to the Local Board by Uscar J.
Vago of A, Brotimman and Associates setting forth an appeal on behalf of
Abraham Brothman, cnief engineer, and showing the work of A. Brotiman and
Associates to be that of consulting engineers to the following concerns:

Bridgeport Brass Company, Bridgeport, Comnecticut - manutacturers
of aerosol bombs ior protective measures against disease to the
Armed Forces of tne United States;

Graver Tank and Manufacturing Company, Inc. - manufacturers of

D.D.T., water treating, etc., for Army, Navy and Maritime Commission
of the United States;

Palestine Fotash, Ltd., D.D.T. plant in the near East; and

Commission of Aeronautical Affairs of the Republic of China -

setting up plants for the production of plywood giues and bomber
noses, turrets, and domes.

A letter dated November 16, 1940 from the Hendrick Kanufacturing
Coupany of Carbondale, Pennsylvania, indicated that Brothman was employed
at that time by that concern and that nis employment was vital to the compeny.
Tnis letter furtner stated that he was the inventor of many features and
equipment for the production of aviation gas, artificial rubb
and general processing.
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It is to be noted that Jules Korchien is considered by the New
York Field Division to be a key figure in the Communist Party and that he
is the International Vice President of the Federation of Architects, Engineers,
Chemists and Technicians, a Communist-dominated union, a delegate in 1945
to the Greater New York CIO Industrial Umion Council and a member of the
drchitecv Commitiee of the National Council for American-Soviet Friendship.
Oscar Vago is known to be & member of the Communist Party in Queens, New

York, and Gernart Wollan is a member of the Communist Party of Brooklynm,
New Yorx.

Brothman is imown to the Bureau as a signer of the Communist Party
Nominating Petition at New York City in 1943 and that he interests himself
in such reading matter as the April, 1945 issue of "Political Affairs," a
text book of Dialectical Materialism; "Economics of Barbarismh" by J. Kuczynsky
and M. Witt; 300,000,000 Slaves and Serfs," by Kuczynsky and the May, 1945

issue of “American Review of the Soviet Union," a quarterly published by the
American-Russian Institute, New York City. ‘
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RESULTS OF INVESTIGATION

An inspection in November, 1945, of the hotel registry at L1-05 L2nd
Street, Sunnyside, Long Island, reflected that A. Brothman-Mett occupied Apart-
ment SF at that address. An investigation reflected that the telephone number

of A. Brothman and associates at 11} East 32nd Street, New York City, is Murray
Hi11 3-9670.

A physical surveillance was instituted on A. Brothman on November 28 s
1945, and was contimmed for several days. However, the results of this sur-
veillance were negative as far as the instant investigation was concermed. Like-
wise, an examination of the bank account of A. Brothman and associates failed to
reflect any activities pertinent to the instant investigation,

On December L, 1945, a photograph of Abraham Brothman was displayed
to Elizabeth Terrill Bentley, and she identified it immediately as the same
individual who was known to her as Brothman, Her identification was positive,
and her only further comment was that the photogresph made Brothman look con-
siderably younger than he was when she knew him,

326



\
~~

December 17, 1945

TE: JOSEPH ECKHART, with alias, Joe /d){ ’

ALISCATIONS OF INFOPMANT

nSometime in the spring of 1936 I was approached by Beatrice

Carlin, who was at that time employed in the City Office of the American
ague Against Tar and Fascism., Beatrice told me she was desirous of se-

curing my services to assist a foreigner who was coming to the United States
in the near future, in speaking English and taking care of some of his
business affairs. She approached me several times thereafter concerning
this matter and eventually in November of 1936 I was introduced to Joseph
Eckhart by Beatrice Carlin. It appears that Eckhart is the individual she
had in mind. Eckhart is a Lithuanian, about fifty-five years of age, 5!
11", broad shoulders, bald hsad, wears glasses and is a very natty dresser.

I wish to state that this individual has a striking resemblance to Louis

Buchalter, alias lepke, During the time I knew him he resided at the Hotel
Marcy on 96tn Street, New York. I recall that I only saw Eckhart on two
occasions and my belief is that in December of 1936 he returned to Russia,
However, he again appeared in New York in karch or April, 1937, at waich

‘time he took up his residence first av the Barbizon Plaza and subsequently

at the Wincermere Hotel. The last time I saw Eckhart was in January, 1938,
at which time he indicated he was again leaving the United States. He did

*- not mention to me what country he was destined to,

"During the time that I knew Eckhart, he appeared to be a legiti-
mate individual registered in hotels under his proper name and engaged in
sone purchasing mission, However, I learned from Jacoob Golos that Eckhart
was in fact an NKVD agent and that one of his purposes for coming to this
country was to purchase airplanes that wsre to be shipped to Spain via lexico.
e« o ¢« o o o o I recall that about the time Eckhart left the United States in
January of 1938 he introcuced me to one 'Marcel', I later learned, however,
from observing Warcelt's' drivers license that he was Michael Endelman. . ., .
o « « I gained the impression from Eckhart that Endelman was in some way
operating for Eckhart in this country. It was also my impression that
Endelman was in some way connected with the Russian-Spanish Society but was
probably a 'small fry',

"I wish to state that in November of 1944 I was requested by !'Jack!,
one of my contacts whom I will deal with later on in this statement, to
furnish a complete biography of my personal history and business and
Comrrunist and other associations, In this biography I did not refer to
Eckhart and Endelman but called them 'Joe! and 'Marcel', Apparently, this
biography was given by t'Jack' to 'Al', who is my present contact and will
be discussed later on. In December, 1944 'Al' then questioned me concerning
'Joe' and 'Marcel', whom I had mentioned, and he questioned their identi-

- ties. I indicated to him their true names, that is, Endelman and Eckhart,




'Al! informed me uthat he knew these people and indicated that they were
presently in the United States. He then told me that if you ever run inuo
them run like hell. He did not elaborate further in regard to these indi-
viduals, their present location or present activities.

The informant also advised that Eckhart was known to F. Brown,
with alias Ferruccio Marini. The inforaant said, "On or about October 15,
1935, by pre-arrangement, I met Brown in a cafeteria on University Place
near 8th Street, and then he inuroduced me to a man he called Tim or Timmy,
who was at that time sitiing in an automobile outside the cafeteria. (I
later learned that this individual was Jacob Golos.) We all then proceeded
in Golos' automobile to a subway entrance where Brown made his departure
and Golos and I proceeded to a restaurant where we had dinner. In an initial
conversation I explained to Golos that I was employed by the Italian Library
ol Information, that I was a member of the Communist Party anc other informa-
tion about my background., During this conversation, Golos interrogated me at
length of my knowledge of Eckhart and “ndelman, as well as Juliet (Poyntz),
as well as my background witn the Communist Party. Golos stated that Eckhart
and Endelman were traitors to the Communist movement."

RACY.CROUND

The records of the Imrigration and Naturalization Service, New York
Citr, reveals that Joseph Eckhart arrived at New York City, Febr:ary 17,
1937 from Havre, France, aboard the SS Paris. He was 42 years of age in
1937 and he was born in Kowno, Lithuania. His re-entry permit, No., 1119996,
and his application number 118367 were issued at Washington, D. C. on
October 12, 1936, His last permanent residence was listed as New York City
and he stated that he had beer in the United States from May 25, 1936 to
Decerber 16, 1935, He stated that his last address was Grand Fotel, Paris,
France, and indicated that his destination was to his home at 720 West End
Avenue, New York City. Eckhart stated that he intended to remain in the
United States permanently, :

Je D. Fuller, Manager of the Hotel Marcy, 720 West End Avenue, New
Yor” City, examined his records, which reflect that Joseph %. Eckhart
registered at this hotel on November 16, 1936 and ipdicated he came from the
Arlena Towers, Ramsey, New Jersey., His departure date was not shown on the
hotel records.

John lMassarano, Manager of the Windermere Hotel, 666 West End Avenue,
New York City, examined his records and stated that he had no information _
regarding Joseph Eckhart and that for the most part their records which were
prior to 1940 had been destroyed.
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4 description of Joseph Eckhart was obtained from the arrival manifest

(j of the Immigration and Naturalization Service (1937) as follows:
Place of Birth Kowno, Lithuania
Age 42 years (February 17, 1937)
Marital status Single
Height 51 100
Hair Black
Eyes Blue
Occupation Chepist
Race German
Nationality None
Residence 1720 Vest End Avenue

New York City (Hotel Karcy)

The Buresu files contain the following references to the name of

Eckhart. It is not known if they are identical with the subject of this summary
or nots ' ‘ ‘

According to the New Orleans Field Division, on April 25, 1945, one
Joseph Eckert and Mary Eckert would arrive at New Orleans, Louisiana by
airplane, and it was requested that the Bureau indices be checked in connection
with the Foreign Travel Control program. .
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e During the investigation of the American Slav Conrress, it was
determined that one Joseph Eckert was a membership delegate in the Flint
Cormittee of the American Slav Congress.
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HESULTS OF INVZSTIGATION

The New York Fleld Office has conducted an investigation
to date with negative resulte to ascertain the Present whereabouts
and activities of Joseph Eeknart., The last information concerning
Eckhart indicated that he was out of the country and the investi-
gation to date has failed to indicate thzt he has returned.

The New York Field Office by teletyoe dated December 17,
1945, advised the Bureau thet a photograph of Joseph ¥. Eckhart
(who has been described above under the section entitled "Backzround)
was furnished by the Philadelphia Field Office to the New York
Field Office and this photozraph was identified by Elizabeth
Terrill Bentley as being the individual she knew as Joseph Eckhart.
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December 17, 1945

Re: RAY ELSON, with alias N
Y¥rs., Joseph Elson

ALLEGATIONS OF INFORNANT

"Another individuval whom I knew in connection with my
activities wes Ray Elson, who was married to Joseph Elson who just re-
cently was discharged from the United States Army. By the way of
background, Ray Elson was born in the United States of Polish-Jewish
parents, She attended college and also Secretariesl School someplace
in the Midwest. I do not recall when she came to New York City, but
I do know that she was employed for a considerable period of time in
charge of e department of the Civil Rights Committee at 160 Fifth Avenue,
New York City. She has been a dues-paying member and active in Communist
circles for the past ten years that I have known of, Her husband, Joseph
Elson, studied Architecture for two years at City College and subsequently
was an art production man for various art agencies in New York City. I
wish to state that Joseph Elson, as far as I know, is not a member of the
Communist Party. '

"y acquaintance with Ray Elson came about after it was more or
less a mutual agreement between Jack and myself that I should divorce myself

from the United States Service and Shipping Corporation. Jack indicated to me

that he was attempting to secure some suitable person to replace me in the
Corporation and, finally, as I recall, sometime in February, 1945, he met
me one eveninrg, told me he had decided upon the individual to replace me,
and that he and T would stroll around for a few mimutes while he would tell
me a little about this person, after which I would meet her.

"He informed me that this newly selected person was Ray Elson;
that he had investigated and found she was a good, loyal Communist and
appeared to be an adequate replacement for me. I recall,further, thzt

‘after Jack and I walked around for a few minutes we met Ray Elson, to whom

Jack introduced me,

"The three of us then adjourned to the Buckingham Hotel where we
had dinner and I talked generally to Elson about the nature of the business
being handled by the United States Service and Shipping Corporation., I
want to point out that prior to my introduction to Ray Elson, Jack remarked
that although he did not like it, it was, nevertheless, necessary that Ray
Elson know my identity, that is, my proper name, and that I should more or

less look after her so far as her business duties were concerned.



"It is ry further recollection that on the oacasion of this
first meeting, Jack indicated to Elson that she was to look to me for
assistance, although this remark by him was in a general sense, and no
mention was made in so many words that she and I should discuss our
intelligence activities.

"0n this first meeting Elson seemed interested in becoming as~
sociated with the United States Service and Shipping Corporation and, there-
after, for approximately one month negotiations continued with respect to
her going with the firm. I recall that the financial circumstances were
~ discussed at some length and it was settled that she, with money to be
supplied by Jack, was to acquire from Colonel Reynolds, all of the stock
certificates held by him and his wife. It will be noted that at this tire
all of the certificates of stock in the United States Service and Shipping
Corporation were held by Re;nolds and his wife with the exception of
five shares registered in my name. It was arranged by Jack that during
her introductory period with the firm, I was to remain and to familiarize
Elson as thoroughly as possible with her new work in the firm and was
to keep an eye on her generally and observe how she handled herself,

"Ray Elson then made arrangements to terminate her employment with
the Civil Rights Committee, which required her giving two weeks' notice
as I recall and after minor delays, including her being called for Jury
service, which she was able to postpone, she did, in fact, begin her duties

with the United States Service and Shipping Corporation sometime in March,
1945,

"Upon her going into the firm, I resigned as Secretary and she
was elected to that position. By this time she had not teen able to
acquire Reymolds' stock and I recall this phase of the matter still wae
discussed considerably and consideration was given at one time to the
Corporation devaluating its stock so as to enable her to acquire the
Reynolds' interest with perhaps $2,000,"

Concerning a purported discussion between Earl Browder and Reynolds
the informant said, "4 few days later he (Browder) told me to bring Reynolds
and Ray Elson, and go to 16 West 12th Street, New York City, which I
learned upon arriving there was the home of Frederick V. m}g, who was
not present and whom I have never met. It was on that occasion that Browder
had the conversation with Reynolds along the lines mentioned above and it
was Reynolds'! reaction that if Prowder felt he should dispose of his interest
to Ray Elson, that, of course, would be acceptable to him,

“Conversations continued with respect to Elson's proposed acquisition

of the Reynolds' interest in the firm and I recall that on May 8, 1945,
I resigned my position as Vice President, though retaining my status as a
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Director and that Ray Elson was elected to succeed me as she previously had
done to the position of Secretary. By this time she had become somewhat
familiar with the firm!s business and as I had accumulated considerable
vacation time, I drew approximately six weeks' salary and ceased to go to
the office regularly. .

"With respect to Russian contacts that Ray Elson had, I knew when
I first met her that she was seeing Jack privately, though not as often as
I was meeting him, It is my further recollection, Jack mentioned to me
something to the effect that Elson had formerly done some sort of courier
work among members of the Communist Party Underground, So far as I know,
she had no other Russian contact until Jack disappeared from the scene
sometime about the middle of May, 1945, and I do know, however, that she
did acquire another Russian contact, presumably through arrargements made
by Jack, and up until the present time she and I have never had any.specific
conversation about our Russian contacts, I do know from a remark she
made, that her present contact is a man, and is tall, A remark by her to

that effect was occasioned when I mentioned that my Russian contact was
short and fat,

"After I ceased keeping regular hours at the office of the . Se
Service and Shipping Corporation, I took a vacation trip, leaving New York
City on June 19, 1945, to spend tire at 0ld ILyme, Connecticut. I had told
Reynolds where I would be vacationing and I recall he called me severel times
on the phone and requested thet I return to New York to advise or essist hin
in various business matters, He remarked that he was most desirous of
conferring with me in New York City, because Al had not been in touch with
him recently, that the business generally was confused because Ray Elson's

financial participation had been stalemated, and he was not favorably inclined
toward Elson.

"I returned to New York City approximately two weeks after ny
departure and on this occasion saw Reynoldse. He told me that he would
probably need funds and suggested that I transfer to him my five shares of
Corporation stock, which, incidentally, had originally been given to me by
him as a gift. So far as I recall, nothing further of consequence transpired
at this meeting and I returned to Comnecticut. ’

"Approximately two weeks later, I again came back to New York and
saw Ray Elson at the office. She requested that T transfer to Rer my stock
certificates and I told her that this was impossible as I had greviously
transferred them to Reymolds. This angered her considerably she made
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some remark about my tcutting her throat.! It was on this occasion that
she informed me she had been given $500 by her Russian contact for the purpose

of acquiring some of Reymolds' stock, it being understood that she was to
receive mine from me for nothing.

#T spent the month of August, 1945, in Comnecticut, and during
this time I made two or three trips to New York City on which occasions I would
see Colonel Reynolds, Ray Elsor. and Al, the latter on just one occasion that
menthe The affairs of the Corporation seemed to be dragging along at this
stage and everyone seemed to be just waiting for something to happen. Al
urged me to make a clean break from the Corporation and I pointed out to him
that was impossible at that time because the status of Reynolds was unsettled,
which meant that Ray Elson's position was also uncertain, He repeated his
desire that I stay completely away from the Corporation and that the matters
vould be adjusted in a satisfactory manner.

#T returned to New York City to stay on approximately September 15,
1945, at which time I conferred with Colonel Reynolds, who insisted that I
rejoin the U. S. Service and Shipping Corporation on a full-time basis, He
informed me that Ray Elson had never been able to acquire any stock in the
firm; that he did not like her and that he felt I was indispensable to the
firmt's business.

Wihen I returned on a full-time basis to the U, S. Service and
Shipping Corporation, Ray Elson was still there regularly and contimed to
be there on a full-time besis until the first week in October, 1945, at which
time she told me she had made up her mind to resign. She said she was
dissatisfied with the type of work she was doing in that office and
mentioned that in addition she had received indication that her husband would
return to the United States in the immediate future and that she wanted some
time to herself,

®*] asked her if she had told her Russian contact of her plans and
she said, 'No,' and told me she had made up her mind herself and was making
the move on her own initiative. I cautioned her that such a move on her part
might have serious repercussions but she declared her mind was made up.
Accordingly, she did cease her working regularly at the office though she

-remained on the payroll until November 1, 1945, and occasionally would stop

in the office for a few minutec,

"With respect to her participation in Russian espionage, I now
recall that in the latter part of May, 1945, Jack told meghe might not see
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me in the future and that I should not worry because Al would still be around,
e told me that if T didn't see him within the next few days I would receive
a postcard with some innocuous message on it and that this would mean I wes
to meet Al in Washington two days subsequent to the postmark on the card. I
did not see Jack at any time in the future nor did I receive such a postcard

and, accordingly, told Ray Elson that I had been unable to meet anyone for
sometime, :

"A few days later, presumably after she had passed along that
message to her contact, she told me to go to Washington to meet my contact,
that meeting to take place, to the best of my recollection, on June 6 or 8,
1945, at a small motion picture theater in Washington. I did travel to
Washington and met Al in a theater, the name and location of which I am
presently unable to recall, As further indication of Ray Elson's participation
and connection with Russians in this country, I remember that at my meeting
with Al in Washington on June 6 or 8, 1945, it was arranged that we would
meet again in two months, also in Washirgton, By this latter date, I had
begun my vacation in Connecticut and did again travel to Washington for this
meeting, No one appeared, however, and I returned to New York and told Ray

Elson that my contact had failed to appear end that I was returning to
Connecticut,

hA few days later she telephoned me in Connecticut, told me she
had some urgent business to discuss with me and requested that I come to New
York. I did come on down to New York and she told me that a meeting with
Al had been arranged for me the following day in Washington. I told her I
did not want to go to Washington and would not go and was going back to the
country. I returned to Comnecticut and again in a few days she telephoned me,
asking that I again come down to New York City. When I arrived she told me
that a meeting had been arranged with "Aln for the following day in New York
Citye I recall that this meeting took place in New York on the appointed day,
and was at Alexanderts at 50th Street and Sixth Avenue, New York City. I
also recall that on my latter meeting with Al he made a definite date to
meet me in New York City November 4, 1945,

"However, prior to this date Elson informed me that I was to meet
my contact on October 17, 1945, at either 4:00, 6:00, or 8:00 PM at Bickford's
Restaurant on 23rd Street and Eighth Avenue, New York Citye As a result of
the information given me by Elson, I met Al on October 17, 1945, at 6:00 P,
and it was on this occasion that Al arranged to meet me aggin on November 21,
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1945, at the same place, On sometime after October 17, 1945, it was neces-
sary for me to see Al in connection with the $15,000 which a representative of
the Communist Party Headquarters was attempting to obtain from me, It was
necessary, therefore, for me to meet Al prior to November 21, 1945, and I
talked to Ray Elson and asked her to see if she could get in touch with her
contact and arrange a meeting for me,

- "She later informed me that she had seen her contact the previous
Sunday and had suggested to him that I get in touch with Al and to arrange
for Al to meet me at 7:00 Pif at Guffanti's Restaurant at 26th Street and
Seventh Avenue in New York City.

"I wish to state that this meeting on November 9, 1945, did not
materialize but Al obviously knew he was supposed to meet me on that date
because on the occasion of my meeting with him on November 21, 1945, he
apologized profusely for his failure to appear and ascribed it to the fact
that he was on the West Coast and was unable to return East on time,.




December 17, 1945

e: RAY ELSON, also known as & V
Mrs. Joseph Elson

BACKGROUND

According to Elizabeth Terrill Bentley, Ray Elson was born in
the United States of Polish-Jewish parents and is approximately thirty-four
years of age at the present time. She attended college and also a secre-
tarial scnool located in the Viddle West. Following her arrival in New York
City, she was employed for a considerable period of time in charge of a
department of the Civil Rights Committee at 160 Fifth Avenue, New Yorx City.

According to the inforuant, Ray Elson has been a dues-paying
member and active in Communist circles for the past ten years. She was
selected by "Jack" to replace Elizabeth Terrill Bentley in the U, S. Service «
and Shipping Corporation, 212 Fifth Avenue, New York City, and the informant
first met her during February of 1945. ®Jack™ has advised Miss Bentley
that he had investigated Ray and found th:t she was a good loyal Communist
who would be an adequate replacement for the informant in the U. S. Service
and shipping Corporation. :

Ray Elson actually began her duties as secretary to this corpora-
tion in March, 1945, after terminating her employment with the Civil Rights
Committee, 160 Fifth Avenue. She continued to be associated with tais
firm on a full-time basis until the first week or October, 1945, at which
time sne advised that she had decided to resign because she was dissatisfied
with the type of work she was doing in the office. She also said thut her
husband, who was in the United States Army, would return in the near future
and she wanted scme time to herself.

The membership records of the Greenwich Village Club of the Communist
Political Association on June 15, 1944, reflected the name of Kay Elson.
These records further reflected that she was at that time employed as a
stenographer by the Constitutional Liberties Committee; that she was a member

of the CIO union; and thut she edited a legislative bulletin in the Greenwich
Village Club,

She also attended a conference of inter-faith and inter-racial
councils called by the Westside Council of Religious and Civic Organizations
which was held at the Riverside Plaza Hotel on June 14, 1944. She was a
delegate to this conference from the National Federation of Constitutional
Liberties, 205 East 42nd Street, New York City. The conference met principally
in the interests of the Fair Employment Practice Committee to advance a
resolution to urge the United States Senate to conmcur witn the favorable
action of the House of Representatives regarding the National War Agencies

Appropriation Bill, H.R. 4579, which included appropriations for the Fair
Employment Practice Committee.
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In April of 1936, a credit report of the Credit Bureau of
Greater New York reflected that Josepn Elson, the husband of Ray Elson, was
at that time employed as a production manager by L. He Bartman and Company,
Ince, 444 Madison Avenue, New York City. On September 8, 1938, the Credit
Bureau received an unfavorable credit report on Ray Elson.

The records of Selective Service Board #38, 583 Riverside Drive,
‘ New York City, reflected tnat Joseph Elson was born on January 21, 190G,
‘at Chicago, Tllinois, and his address at the time of registration was
636 West 136th Street, New York City. He was married on September 21,
1930, in Chicago, Illinois, to Ray Elsons During the twelve months
preceding April, 1941, Ray Elson earned $300, according to a statement of
Joseph Elson.

On September 12, 1940, Joseph Elscn enrolled at New York University
and at the time he filed his Selective Service questionnaire he was pursuing
& course of study leading to a Rachelor of Fine Arts degree., He stated
that his wife had no other means of support or source of income and requested
a m3n classification. However, on January 4, 1943, he was reclassified
1-C due to inductiorn into the Army and he was discharged on October 29,

1945, at Fort Dix, New Jersey, by reason of over age.

Ray Elson presently resides at 161 west 16th Street, New York
City.

)
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'RESULTS OF INVESTIGATION

On November 23, 1945, Ray Elson met Elizabeth Terrill Bentley
for lunch at Ray Elson's suggestion. They spent approximately one hour
in conversation prircipally of a social nature but had some discussion of
the affairs of the U. S. Service and Shipping Corporation. Elizabeth
Bentley ascertained that Ray Elson had not seen her Russian contact since
some time before November 9, 1945, and had no present plans to meet him.
She claimed to be unable to make contact with him. She also stated that
the meetings could be scheduled only between Russian contacts. Ray Elson
also advised that she was considering securing employment of same kind,

which employment Elizabeth Bentley believes will be on orders of her
assocliates. )

Investigation by the New York Field Office has ascertained that
Barney, lLeon and Lucy Josephson resided at Apartment 9-1 in the same
apartment building at 161 West 16th Street, New York City, where Ray Elson
and her husband, Joseph Elson, reside. Iucy Josephson is on the membership
list of the Greenwich Village Club of the Communist Party of the United
States. Leon Josephson is an attorney and was reported to be an OGPU agent.
He was arrested with George Mink in Copenhagen, Denmark, in 1935 on an
espionage charge. Although released Leon Josephson has been described by
liston Oak, a magazine editor and former Communist official, as more

important than George Mink. Both Leon and Barney are listed as key figures
in the Communist Party.

A physical surveillance was instituted covering the activities
of Ray Elson on November 23, 1945. This surveillance revealed that Ray

Elson met and had lunch with informant Elizabeth Terrill Bentley on this
date. '

On November 30, 1945, physical surveillance revealed that Ray
Elson and her husband at 8315 p.m. entered a Packard sedan with a woman and
two men in United States Army uniform. It was ascertained that this auto-
mobile bore New York license 2Y1313 which is registered in the name of
Jo H. Reynolds, 825 Fifth Avemme, New York City. Prior to entering this
automobile it was ascertained through Elizabeth Terrill Bentley that a
dinner had been given at Gasner's Restaurant, 76 Duane Street, New York City,
for the U. S. Service and Shipping Corporation associates.

It was ascertained that during the week of December 3, 1945, Ray
Elson had obtained employment at the office of the National Federation of
Constitutional Liberties, 205 East 42nd Street, New York City. Pnysical

‘surveillance on December 5, 1945, revealed that Ray on spent the day

in the offices of the above-mentioned organization,
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Through a technical surveillance on the residence of Ray Elson
it was ascertained that at 7:15 p.m. on December 7, 1945, Joseph Elson
contacted Murray Kane and invited him to have dinner with him that evening
and after dinner they agreed to go to the Jefferson School where there would
be a lecture on Engels. Through a technical surveillance it was ascertained
that Murray and Josephine Kane reside in the same apartment building as that
of Ra Joseph Elson. The records of the New York Field Division reflect

are associates of Barney, leon and Lucy Josephson, who also reside in the
apartment building at 161 West 16th Street, New York City. On one occasion
Josephine Kane was caught by the apartment management distributing Commurd st
Party literature and was caught placing this literature under the various
apartment doors in the building. % Ve

The New York Field Division by teletype advised the Bureau on
December 13, 1945, that Elizabeth Terrill Bentley made an appointment to see
Ray Elson on Konday, December 17, 1945, and have dinner with her. A
physical surveillance revealed that on December 13, 1945, Ray Blson visited
the Jeffersan School of Social Science, & Communist Party-spasored school in
New York City. That evening Ray Elson had invited as dinner guests at her
home Murray and Josephine Kane, both known Communists, as well as Billie
Hardy and Elaine Dickson. :

The New TYork Field Office by teletype on December 14, 1945, adv.sed
that Billie Hardy, & contact of Ray Elson, is the subject of a New York
investigation. Her full name is Verona Daniel Hardy and she is a self-
confessed Commmnist. She has been a United States Army nurse (First Lieutenant)
and has just returned from kurope and is residing in New York City.

The New York Field Division advised tne Bureau by teletype dated
December 17, 1945, that Ray Elson and her husband spent the evening of
Decexmber 15, 1945, with Frank and lena Dutto. Frank Dutto is active again
in bakery union activities and is a candidate for election as union official
at the present time. On the morning of December 17, 1945, Ray Elson returned
to work at the National Federation of Constitutional Liberties where she
worked during the week of December 10 to December 15.

The New York Field Division advised by teletype on December 26,
1945, that through a technical surveillance on the residence of Ray Elson it
was ascertained that there was a2 conversation between Ray Elson and a person
known as Fanny at which time an unidentitied individual known as Jack was .
mentioned. Accarding to the conversation, Fanny and Ray were to meet Jack
some Sundy soon and it was indicated this meeting would most likely occur
on December 23. The technical surveillance also reflected that Ray Elson d/w

"and one Abe Hackman of Rockville Center, Long Island, who is assistant to a




rew.

Vice President at R. H. Macy and Company, New York City, conferred relative

to Ray and Joseph Elson visiting the Hackmans for dinner on December 23, 1945.
Hackman stated to Ray that ®#a guy" might be present whom Ray would like to
meet. Surveillances of Ray Elson on Sunday December 23, reflected that she
and her husband spent the afternoon and evening at the Hackman home at Rock-
ville Center, Long Island, and that no other guests were present. Ray

Elson made no other contacts on that date and has resumed her employment

at the National Federation of Constitutional Liberties as of December 26, 1945.

In addition to the above-mentioned contacts, physical and tecnnical
surveillances of Ray and Joseph Elson have revealed numerous other contacts;
nowever, all of their contacts are not being set forth herein inasmuch as
they are not deemed pertinent to the instant investigation., #( U
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RE: MICHAEL ENDELLAN , with aliases: U—
Michael Nicholas Delman, Marcel. 9é

- EGATIONS OF INFORMANT

wDuring the year of 1937 I was still a member of the Communist
Party and was fairly active in promoting the Communist cause. I recell that
at about the time Eckhart left the United States in January of 1938 he
introduced me to one 'Marcel.,' I later learned, however, from observing
'Marcelts! driver'!s license that his name was Michael Endelman,

This individuel is a Polish Jew who was born in Germany and is
described as about 40 years of age, 6' 1" in height, 180 1lbs., prominent
stomach, and Mexican in appearance. I recall that on one occasion he
informed me that he had spent about ten years in Paris and spoke fluent
French and German and had a knowledge of English, Russian, Polish and
Yiddish,

"During one of my conversations with him he implied that he was
a member of an organization and that this organization was similar to the
Catholic Church except that if you left the Catholic Church you only lost
your soul. He also made reference in one of his conversations to the

~ Rubin Robinson affair which was publicized in the New York papers around

November or December of 1937, I gained the impression from Eckhart that
Endelman was in some way operating for Eckhart in this country. It was
also my impression that Endelman was in some way connected with the Russian
Espionage System, but was probably a 'small fry',

"I wish to state that in November of 1944 I was requested by !Jack!,
one of my contacts, to furnish a complete biography of my personal history
and business and Communist and other associations. In this biography I did
not refer to Eckhart and Endelman by name but called them 'Joe! and 'Marcel.!

Apparently this biography was given by Jack to 'Al,* who is my present contact
and who will be described later on,

*In December of 1944 'Al' then questioned me concerning !'Joe! and
tiercel! whom I had mentioned and he requested their idertities. I
indicated to him their true names, that is, Endelman and Eckhart. fAl!
informed me that he knew these people and indicated that they were presently
in the United States. He then told me, 'If you ever run into them, run like
hell.' He did not elaborate further with regard to these individuals!

-present location or their present activities.

"I now recall that Marcel Endelmsn left the United States in abtout
lay of 1938, At the time he left he gave me the name, of a cafe in Paris
where I could write to him. However, the name of t cafe does not come

back to my memory at the moment. 34 5 ’ !



#In comnection with Endelman, I recall that some time after his
departure I received some postcards from him signed, 'M' from Hendaye, which
is located on the Spanish border,

* "I continued to bring this material to Mr. Brown through the
summer of 1938, Brown did not appear to be particularly interested in any
of this material other than that which affected the American Communists
and T was of the opinion that some of this material would be advantageous
to the Italian underground. (Referring to anti-Communist material or anti-
Jewish material that the informant came across at the Italian Library of
Information,)

"As a result of this I began to correspond with 'Marcel! (Michael
Endelman) in Paris and I indicated where he was presently employed, I
received some correspondence from 'Marcel!, the tenor of which indicated
he did not understand what I had in mind, I wish to state I did not send
any of this material to 'Marcel,'"

The informant, in describin: her original meeting with Jacob
Golos on or about October 15, 1938, said, "During tnis conversation Golos
interrogated me at length concerning my knowledge of Eckhart and Endelman,
as well as Juliet (Poyntz), and also my background with the Communist
Partye Golos stated that Eckhart and Endelman were traitors to the
Commmunist movement,

I recall that after my original meetinz with Golos T ceased to
gel any correspondence from Endelman. As a matter of fact, Golos irstructed
me that I was no longer to correspond with Endelman.



t.\

BACKGRCUND

The records of the Immigration and Naturalization Service, New York
City, revealed that Michael Nicholas Delman, formerly Michael Endelman, filed
a petition for naturalization on June 19, 1944, At that time he resided at

49 Vest 83rd Street, New York City anrd formerly resided at 21 Grove Street,
New York City.

He was born or ¥ay 5, 1907 at Dresden, Germany. He came to New York
City from Havana, Cuba on July 20, 1637. According to these records, Endelman
left New York City on April 27, 1938, and returned to New York City on My 1,
1939, Endelman filed a declaration of intention on March 1, 1938 at the
Supreme Court, White Plains, New York. He indicated on this declaration that
his last foreign address was in Paris, France. Prior to his departure from
New York City April 27, 1938, he was employed by Robert Preston Company,
65 West 88th Street, New York City, to sell machinery in Europe, which had
been manufactured in the United States.

The MNaturalization records further reflected tnat Endelman advised
that he was employed by the Office of Wer Information as an associate field
representative with the Outpost Service Bureau,

The records of Selective Service Board No. 25, 100 West 82nd Street,
New York City, revealed that !fichacl Endelran registered for selective service
on October 16, 1940 and shortly after the registration he advised the local
board that he had changed his name to lHcheel Micholas Delman. On this
registration Endelman stated that his cousin, Dr. J. H. Bernstein, 106 East
85th Street, Ner York City, was the person who would always know his whereabouts.

The Selective Service records revealed tnat a Letter was received
from the Office of War Information on June 20, 1944, indicating that
Endelman had entered on duty with the Qutpost Service Bureau of the OWI
on June 15, 1944, and on June 24, 1944, he was being considered for an
overseas assigmment on a confidential mission in a war area., He Lleft the
enploy of OWI effective December 15, 1944.

On Endeiman's Alien Personal History and Statement form filed with
Local Board No., 25 on July 17, 1942, he gave the following information:

Residences during the last five years:

Warsaw, Poland 1938 to 1939, several months
Paris, France 1938 to 1939, several months
London, Engiand 1938, two months

Prague 1938, several weeks

Cuba and Mexico 1937, two months
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Endelman claimed Polish citizenship and indicated that he had
entered New York City aboard the SS Normandy om M¥ay 1, 1939, His education
consisted of attending high school at Coburg and Danzig; University of
Science, Paris, France; University of Art, Paris, France. According to the
records of the Selective Service Board, Endeiman has resided at 49 West 83rd
Street, New York Gity, since October 27, 1943,

The Immigration and Naturalization records reveal that Endelman
was employed by the Union Boot Manufacturing Company, 54 Lafayette Street,
New York City, prior to his employment with the Office of War Information,
In 1943 he was employed by the Columbia Broadcasting System, 485 Madison
Avenue, and in 1942 was employed by Maximilian Endelman, 621 Broadway, New
York City. On Endelman's Occupational Questionnaire he stated that he had
attended the (RT Trade School, 480 Canal Street, New York City, where he
took -a course in radio mechanics. He further indicated that he knows six
languages fluently.

The records of the Immigration and Naturalization Service reveal
that Mark S. Lulinsky was a naturalization witness for Endelman.. Investigation
revealed that Iulinsky is the President of the Union Boot Kanufacturing
Company, 54-60 Lafayette Street, New York City. He is a native of Russia,
married, a United States citizen, and is last known to have resided at
622 West 141st Street, New York City.

On October 15, 1942, Iulinsky attempted to contact Jessie Rubin,
who was formerly employed by the Amtorg Trading Corporation and the Soviet
Purchasing Commissions Iulinsky was also listed as Vice President and
General Manager of Selkskosjns, Inc,, exporters and importers in New York
City and reported closely affiliated with the Soviet Govermment, Iulinsky is
also President in charge of the Finance Department of the Amtarg Trading

Corparation. He was listed as a member of the Ambijan Committee, 103 Park
Avenue, New York Citv.

Arthur Pollock was also a naturalization witness for Endelman,
Investigation revealed that Pollock was listed as a sponsar of the Harry
Bridges Committee which was sponsored by Orson Welles. It was further
indicated that Mabel Pollock (Mrs. Arthur Pollock), -470 West 24th Street,
Xew York City, was listed as a clerical enployee or a volunteer assistant
in a Joint Anti~Fascist Refugee Committee.

The following information concerns a Michael Endelman believed
identical to the subject of this memorandum, -

During April of 1941, the New York Field Division received a
commmnication fromw Milton Musliner, Hotel Colonial, 51 ¥est 8lst Street,
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New York City. Musliner said, ®A guest of this hotel bears watching, His
actions are most suspicious, his name is Michael Endelman, & German and his
associates who claim to be English, are constantly in conference with a group
of men who look and act as Nazis. They typewrite and phone (at the booth)
where conversations cannot be listened in on, or in constant activity. Have
overheard on a few occasions when they were seemingly alone, of the great |,
havoc that Germany was inflicting on England much to their delight. I
surely believe they should be watched, There are many people at this hotel
who feel as I do, and I feel my suspicions are well-founded or I would not
annoy you in this matter, as I realize your many problems. I am employed
in the United States Treasury Department, Procurement Division in New York
Citye.n

Detective Raymond J. Gill of the New York City Police Department
conducted an investigation at the request of the New York Field Division,
and he reported that he interviewed Milton Musliner and Musliner stated
that he understands German and overheard a telephone conversation in German
during which Endelman gloated over the fact that the Germans were bombing
the English coast and said, "I told you that that would happen and they are
goirg to get more." Musliner stated that while Endelman was at the Colonial
Hotel he gave everyone the impression tnat he was an English subject. He
always had considerable money in large denominations, although he did not
seem to be employed. Detective Gill reported that Michael Endelman resided
in a furnished room at 362 Riverside Drive, New York City, Apartment 9B,
alone, where he had been residing since early in January, 1941 He formerly
resided at the Colonial Hotel on West Slst Street for about a year. Previous
to that time he lived at Deerheart Park, “Krugers" near Croton, New York.

BEndelman was born in Dresden, Germany May 5, 1907. He arrived from
Europe July 29, 1937 on the SS Siboney. In May, 1939, he re-entered the
United States from Burope on the SS Normandie, holding a re-entry permit,
He alleged that the reason for his trip to Europe was the death of his mother
in Poland. On April 1, 1939, he filed a declaration of intention in White
Plains, Westchester County, New York, Certificate #49489, He registered
as an alien, #4932522, Investigation reflected no employment but he received

& considerable amount of mail from Schmahl and Schmshl, Suite 810, 15 Park
Row, New York City.
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RESULTS OF INVESTIGATION

A physical surveillance was instituted by the New York Field Office
on Michael Endelman on November 20, 1945. On this date he was observed mailing
a package reportedly containing food to Mme. Sophie Kramstyk, Sanitorium

AD, Ostra Vence, Alpes Maritimes, France. She was previously reported as
Endelman's sistere At 6330 PM on this date Endelman met an individual who
was later identified as Adam Zaydman. ‘

On November 21, 22 and 23, 1945, Bndelman again was in the company
of Adam Zaydman, On November 23, 1945, Endelman was observed at approximately
midnight saying goodby to Adam Zaydman and it was noted that there was an
interchange of papers between Endelman and Zaydmane

. Zaydman left New York City aboard an Eastern Airlines Plane at
8:10 AM on November 24, 1945, and was scheduled to arrive in Brownsville,
Texas at 9:02 PM, He was then scheduled to leave Brownsville, Texas by

American Airlines at 10:30 P November 24, arriving at Mexico City at 12:50 AM
November 25, 1945.

The San Antonio Field Office advised by report on November 27,
1945 that Adam Abraham Zaidman Rosenberg, with aliases Dan Zaydman and Adam
Z2aydman, arrived at Brownsville, Texas at 9:35 PM November 24, 1945, via the
Eastern Airlines, He stopped at the York Hotel, Brownsville, Texas, where
he appeared frienmdly with the owner, Isaac Kaplan Leijeruk, with alias
Isaac Kaplan. He departed from Brownsville, Texas at 10:00 AM November 25,
1945 via Pan-American Airways, Trip 505, en route Mexico City.

A Customs search and interrogation by immigration authorities
upon his departure disclosed that Zaydman is a Polish citizen, born in
Warsaw, Poland, March 6, 1897, and that he is travelling on Polish Passport
No. 2441 issued at Lisbon, Portugal July 24, 1941 with 3 (2) Ul.S. visa.
It was further disclosed that he last entered the United States at Miami,
Florida November 17, 1945, Documents and papers reflect that Zaydman is a
cosmetics manufacturer at Rambla Wilson 503, Montevideo, Uruguay, and a
representative of Retey Monte Carlo, a perfumery at Monaco, France, His trip
to the United States was allegedly on business.

On November 24, 1945, a physical surveillance revealed that
Michael Endelman entered Apartment 6D at 2277 Andrews Avenue, Bronx, New
York, which apartment is listed to Rose XK. Margoshes, It was observed that
Endelman attended a party which consisted of approximately twenty to thirty

-men and women,
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On Kovember 26, 1945, a surveillance reveals that undelman again
mailed a packaye to i'iss Sophie Kramstyk in France and on tiils same date
it wes also observed that Zndelman mailed a package to ille. Sophiie lLauiman,
56 Rue lioiltor, Paris, France, and the return adcress on this puckage wus
©J, He Bernstein, i.D., 49 iest 83rd Street, lew York City. This package
reportedly contained two old overcoats and three bars of soap.

On November 27, 1945, Endelman mailed an air mail letter addressed
to Dr. i. Saidman, care of Lr., F. llagee, Paseo de la Reforma, 157 Lexico, D.T.,
Kexico.

On November 28, 1945, Indelman visited the lew York 5tate Unerploy-
ment Compensation Bureau, located at 2565 Broadway, iew York City. Cn the
same date Endelman was observed at the Station ii Post Cffice, liew Yori City,
attempting to accept delivery of a registered letter addressed to ..dau
Zavdman, ¢/o Dr. iaurice Saidman, 231 .jest 74th Street, lew York City. Cn
l;ovember 29, 1945, .ndelmzn nziled another package to sophie Kraustyk. He
also mailed a letter to Gerson . Youny, 55 Liberty Street, iew York Jity.

On December 1, 1945, zndelman nziled a packege to llle. iarguerite
.eisz at ilice, France. tie also muiled the [ollowing letters:
Sophie Lramstyk, dAir l'ail, opecial Selivery
american Veterans Jommittee, 554 iladison avenue.

ur. Le Ho Rolll..m
112 Central Park, Jest

Dr. Je He L.Ol.nar
315 past 77t street.

These latter letters which were mailed countained the cngravea
address on the back of tie envelopes listed to Dr. J. he Bernstein, 200 (jest
53th Street, liew York City.

On December 3, Indelman mailed a letter addressed to ir. .
Endelman, 416 KNorth Beverly Drive, Hollywood, California. Tne only return
address on this letter was “Fron iike.*®

Leo Boudreau superintendent at 49 iest 83rd Street, ilew York City,
stated that Endelman has lived at this address for nearly two years and has
not worked for about one year. He said Endelman is a very friendly individual
and appeared to be well educated and was not believed involvggk in anything that
could be classified as subversive activities.




S
Re: LEON FRLICH

ALLEGATIONS OF IWrORLANT

"Also, about this time, in about the first part of 1942, T recall
that an individual whom I remember as Leon, whose name I believe to be Leon
Erlich, came into the picture., Golos informed me this individual wzs a
writer for technical magazines specializing in airplanes, I 2lso learned from
Golos that he commissioned Erlich to write a series of articles setting forth
statistical informtion regarding airplanes and paid him $25,00, as I recall,
for each of these articles turned over to Golos, I do not recall that this
individual was & Comminist or a dues paying Communist Party member, I
remember he contacted Golos over a period of about two months., It is my
recollection that at the time he was contacting Golos he was residing some
place on Central Pari, West, New York City, but I have no knowledge of his
present address,"

BaC¥GROUWD

It is not known whether the information set out below pertains to
the subject of this memorandunm,

Another reference to the name Erlich appears in a report dealing
with the Communist Party of the United States of America, showing that the
New York State Cormittee of the Communist Perty was in August, 1938, elready
working in planning the work for the coming elections. At the branch meeting
of August 2, the branches of the Commnist Party had to elect their Election
Eranch Captains, Branch 9, Communist Party, 9th Assembly District (Eronx),
elected five captains:

A+ Naidish
Etkis
Jaffee
Goodelman
Erlich.
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RESULTS OF INVISTIGATION

The New York Field Office has been conducting
investigation to locate Leon Erlich to ascertain his present
whereabouts and activities. This investigation to date has
been negative.
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December 18, 1945

|RE: ALBEKT BUG:NE KAMN, with alias 21 Kahn 9Q -

ALLEGATIOLS OF INFORLANT

Flizabeth Terrill Bentley in her statement made the following
allegations against the above captioned individual:

*In January of 1942, to the best of my recollection, I was taken
ty Golocs to the home of Albert Kahn on East Ninth Street, betiveen Fifth
Avenue and University Place, New York City. I recall having heard his name
previously but had never met him before, nor did I know a great deal about
him. I learned that he was a dues-paying Cormunist Party member at the time
I met him and, 1n fact, on a couple of occasions I collected his partv dues
fron him.

"After the above—described meeting he began to supply Golos per-
son2lly and also through me with copies of 'The Hour', ¢ news publication for
newspapers, an edition made availatle to Golos, and miscellaneous information
taken by him fror the files ol the Anti-Defaration League and also informa-
tion concerning the Ukrainiar Nationalist Movement, It was 7Ty impression
that this latter data interzsted Golos the most, but 1 do not believe i{ahn
wes regarded by Golos as a particularly valuable adjunct of his group. The
association of myself and Kahn terminated the following spring, the spring
of 1943, at which time Kahn began to devote himself almost exclusively to
writing books, and my latest contact was approximately at that time. I re-
call nothing further of apperent significance concerning Kahn, a2t this time.

] am unavle to state of my own knowledge if Kahn knew the eventu-
al disposition made by Golos of the materizl turned over to him by Kaehn, but
it would appear obvious that he must have suspected very strongly why Golos
was interested in such data. 1 do not recall that Kchn acted very mysteri-
ously on the occasions thet I met him, but of course have no knowledge of
what transpired at the meetings between Kahn and Golos when I was not pres-
ent."

BACKGROUND

Albert Eugene Kehn was born May 11, 1912 in London, England. His
education consisted of four years high school, three summer sessions at Culver
Military Academy and four years at Dartmouth College, from which he graduated
in 1934. There is no available record of his entry into the United States, but
it may have been sometime prior to the birth of his youngest sister, Paulette,
about 1914.

Kahn claims citizenship by derivation from his father, Moritz Xahn,
who in turn had obtained citizenship by derivation from Alvert's grandfather,

354



o | '

Joseph Kshn, who was naturalized December 20, 1899 in the District Court in
Jacksonville, Florida, When Moritz Kahn filed application for derivative
citizenship in Detroit on April 6, 1933, he stated that he had resided perma-
nently in the United States since 1881 and thet his address at that time was
250 East Boston Street, Detroit, Michigan.

The Selective Service records of ilbert E. Kahn at Board No. 17,
L5 Astor Place, New York City, list his relatives as follows:

Father - Moritz Xahn, born December 2, 1879 at Echternicht, Luxembourg,
now deceased.

Mother - Edith Jackson Kahn, 1611 Lincolnshire Aveaue, Detroit., She
married ¥r. Kahn in Brooklyn on Septemver 16, 1906.

Sister - Beatrice (Betty) Valone Kahn, born November 12, 1910.

Sister - Lydia Ruth Levin, born June 5, 1907, residing 1470 Edison
Avenue, Detroit.

 Sister - Paulette Hartrich, now about thirty-one yeare old, address

4715 South Greenwood, Chicago, Illinois. ~ o

Vife - Harriet Warner Kahn, married November 16, 1934 at Detroit,
Michigane. .

Children - Steven James Kahn, born March 24, 1941. They expected the
birth of another child in February of 1944.

The parents of Albert Kehn spent considerzble tine in Pussia during
the five-year plan. His mother was a sponsor of the Russian Viar Relief in
Detroit in 1942 and a member of the Finanecigl Cormittee of the MNationel Council
of American-Soviet Friendship.

Kahn's Selective Service Occupational Questionnaire revealed that he
stated thet since 1931 he has been an editor and author. From 1935 to 1938 he
was the purchasing agent for Lady Esther Cosmetic Company, Chicago, Illinois.
From 1938 to 1939 he was the publicity director for his uncle's company, Albert
Xahn, Inc., this beirg an architectural engineering company., From 1939 to 1949
‘he was the Executive Secretary of the American Council Against Nazi Propaganda.
In April of 1939 this organization began the publication of "The Hour", of which
Altrert E. Kahn became the editor when The Hour Publishing Company wAas organized
on Jenuary 13, 164l. He cortinued in this capecity until Mey 30, 1943, when
publication of "The Hour" was suspended. In 1940 he aleo assisted in publicity
work for the Anti-Defamation League. About the same time Kahn was placed on
the Board of New Currents Magazine. This was a Jewish publication which followed
the Communist Party line and was sponsored by the Americen Committee of Jewish
Writers, Artists and Scientists. The first issue appeared in March, 1943. It
is interesting to note that according to Elizabeth Bentley, it was about this
same time that her association with Kahn was terminated.

In his Selective Service Occupational Certificate filed October 12,

1944, Kahn stated that he was self-employed. He described his work as follows:
wputhor and journalist; concluding book for Little, Brown and Company; regular
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contributor to Scope Magazine, New Currents, etc. Articles and books which
deal almost entirely with 'exposing Fifth Column and un-imerican activities,'™
In 194% he became national President of the Jewish People's Fraternal Order,
I.W.o.

According to the Credit Bureau of Greater New York, Kahn carried a
very good account in 1942 at the National Lumberman's Bank, l.'uskego'l, Michigan,
where he had done business for several years.

He is known to have resided &t the following places:
1939 to October 1940, 25 East 11th Street, New York City, Apartment No, 4
1949 to 1942, 14 East 9th Street, New York City
1942 to date, White Hill Road, Yorktown Heights, New York (about 45 miles
from New York City)
It is noted that in 1938 he voted at Royal Oak, Michigan,

COILAUNIST PARTY MEMBERSHIP

Oon August 14, 1944, it was ascertained that the Yonkers Club of the
Corrmunist Political Association listed an Al Kahn among its members. The
territorial jurisdiction of this club included Westchester County, where Kahn
then resided, and the club was a part of the Tri-County Communist Political
Associaticn.

Kahn delivered a speech at the New York State Convention of the
Communist Political Association held on July 21 and 22, 1945, at vhich time he
was introduced as a delegate from the Cultural Section. He was made a member
of the Constitutional Committee of the Convention.

At the second half of the Communist State Convention held during

August 10, 11 and 12, 1945, Kahn spoke at one of the group panels on the question,

"The Strubble for the Rights of the Negro People."” He was identified as repre-
senting the Cultural Club,

Kahn stated at the Convexntion that the Communist Party must "execute
Bolshevist diligence®™ to purge its ranks of all dangerous elements who have
entered the Communist movement in the recent period.

In a special circular distributed by the Jefferson School of Social
Science it was snnounced that a summer camp would be held from June 16 to
September 10, 1944, and that Albert E. Kahn would be one of the lecturers.
The catalogue for the fall term of this school listed Xahn as a lecturer on
history and problems of the Jewish people,

In April of 1944 he was a candidate from the Second Assembly District

_ of Westchester County as a delegate to the State Convention oI the American
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Labor Party, representing the Committee for & United Labor Party.
Kahn is considered to be e key figure in the New Yorl: Field Division.

ALLEGED SOVIET PROPACANDA ATIT

an———— B
Guenther Reinhardt stated on May 3, 1943, that David Carr (Karr) has |
ar apartment in Washington where there are meetings occasionally attended by /

Kahn and others, one of them being Deorlow (phonetic).

s

Xahn has collaborated in many of his writings, including the well-
known book "Sabotage," with Michael Sayers, also known as lichsel Szyres. 1In
reference to the latter individual, it has been reported that Sayers was a member
of the Communist Party and was sent to this country from Ireland by the Communists.
He was involved in the Dublin bombings and was said to be in the of the Com-

The New Haven Office

suggested that this migiit be David Hedley, sn alleged propagande agent at
> , that time in Comnecticut for the Thiyd IHternational, whose wife, Dr. lena
' Helpern, formerly taught at Yale University. The Sayers presently resice next
» door to Kahn on White Hill Road, Yorktown Heights, New York.

— b” According tm&n applied for a police card
from the New York Police Departmenit some e prior to March 21, 1G41. In his

bﬂ«b applicstion he stated that in his capacity as editor of "The Hour" he needed
the police card in his investigations of subversive activities. This application

was rejected. FEowever, according to the informant, a police card wzs held by

Tavid Ka who at one time was an assistant to Kahn, an alleged Party member

and formerly a reporter for the Daily Viorker.
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On August 3, 1942, this seme informant advised that Kahn hed admitted
to him that one Sol Rabkin, a speci2l inspector with the Immigration and
Naturalization Service in New York was furnishing him with information from
the files of I. & N. S. It is noted that Rabkin subsequently denied having
furnished informetion from Government files to any newspaper source, and he
added thet the only newspzperman he knew was Albert E, Kahn,.

It is seid that Kahn obtzined much of his informetion from one Ww. J.
Stepankowsky, also known as Volodimir Stepankiwsky, and one Stephen lustowy.

JOURNALISTIC ACTIVITIES

"The Hour" which Kehn edited was a confidential news weekly which
was furnished to all newspapers, editors end radio stations, submitting infor-
mation regarding alleged lNazi and Fascist subversive activities, Its stated
purposes were to publish & confidential news bulletin with the aim of (1) ex-
posing activities of the anti-democratic groups and (2) publishing materiel of
practical value in fighting such groups. The publication was regarded as being
s Commurist instrumentality, its principal function being to plant in places of >
influence stories that discredit opponents of the Communist movement.

New Currents is a Jewish monthly magazine which follows the Communicst
Party line and was formerly known as the Jewish Survey, It first appeared in
March, 1943, and its editors besides Kahn were Joseph Brainin and Professor
Frederick Ewen. It is published by the American Committee of Jewish Writers,
Artists and Scientists, an organization which has established ties with the

Jewish Anti-Fascist Committee in Moscow, sccording to 0.S.Se -

According to Dr. Albert Parry, Kahn was engaged in raising money for
the magazine "Protestant,™ edited by Kenneth leslie. This publication is said
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to follow the Communist Party line also.

In 1942 Kshn and the aforementioned Xichsel Sayers collaborated in
writing a book entitled "Sabotage ~ The Secret War ALgainst America" which
succeeded in gaining considerable notoriety for the authors. This book has
been descrited as a scare story which might give the reader an idea that
America was literally seething with saboteurs and spies. It is interesting to
note that the authors were unable to substantiate some of the allegations and
accusations in this book and their royalties were accordingly withheld by the
publishing compeny due to the threat of 1libel suits being filed against them,
and they were forced to make several retractions.

In lete 1943 Kahn wrote a book entitled "Sabotege in Russia,™ which
was published by Little, Bromn and Company. In August of 1945 Sayers and Kahn
collsborated in a book entitled nplct Against the Peace." According to the
Daily Worker, this book exposes the German master plan for world domination
after the Third World var. It is understood that Little, Brown and Company will
publish another book by these two authors on January 3, 1946, celled "The Great
Conspiracy." It is said that the purpose of this book it to prove that there

has been a great conspiracy throughout the world for the pest twenty years
against the Soviet Union. ,

Kahn hes also written a large number of articles, including "The Enemy
Within," which appeared in New liasses on December 6, 1942; "I Accuse Martir Dies,"
which was an attempt to discredit the Dies Committee and appeared in Scope
Magazine in July, 1944; a series of articles entitled "Dangerous Americans,"
which appeared in Scope Magazine; "Odyssey of a New Leader Hero," attacking
Henry Miller of the New Leader, which sppeared in the Daily Worker on Jenuary 15,
1945; and "Women of the U.S.A. and the U.5.5.R.," which appesred in the Fraternal
Outlook in January 1945, this being the of ficial organ of the I.W.0. It is also
said that he wrote articles against the Organizstion for the Rebirth of the
Ukraine, brending it as an anti-semitic and pro-Nazi organization. Kahn hes
also delivered & large number of bitter and vitriolic anti-Fascist end anti-Nazi
speeches before various Communist front organizetions and other Left Wing groups,

emong them being a speech in New York before a Jewish relly for Americen-Soviet
amity in the first part of April 1943.

In the summer of 1943 he appeared on a radio program known as "“Author
Meets Critic® in which he bitterly eriticized Kurt Singer's book "Spies and
Traitors of World War II," mainly beczuse of ¢ statement in the book to the
effect that the murder of Leon Trotsky in Mexico was ‘prompted by OGPU agents.
On September 12, 1943, he was the mein speaker at the Michigan State Convention
of the Civil Rights Federation in Detroit. On January 19, 1944, he spoke at
a meeting of the New York civic, social and educational groups called by ths
National Federation for Constitutional liberties during the time of the anti-
Serd tic outbreaks in New York. On January 22, 1944, he spoke at a conference
of the American Committee of Jewish Writers, Artists and Scientists. He wes
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1isted as one of the speakers for the Institution on Race Relations, being
sponsored by the Civil Rights Federation of Detroit from February 28 to

April 3, 1944. On April 2, 1944, he spoke at & dinner for racial and national
unity in New York City, sponsored by the National Federation for Constitutional
Iiberties., On June 14, 1944, he spoke at the Uncensored Freedom Dinner which
was sponsored by the Protestant Magazine. In this speech he attacked Charles
Lindbergh, Father Coughlin, Henry Ford and other alleged Nazi sympathizers,

On July 22, 1944, he spoke at the People's Congress of Applied Religion,
sponsored by the People's Institute of Applied Religion, which organization is
said to be attempting to gein political control over the poor white class and
the colored people through religion.

On October 16, 1944, he spoke at the "Salute to Young America Dinner"
sponsored by the American Youth for Democracy in New York. At the conclusion
of this speech he asked for contributions and reportedly obtained $7,075.C0 in
pledges. On October 18, 1944, he spoke at a meeting of the International Workers
Order in Detroit. On November 25, 1944, he delivered a speech, entitled "The
Deeds for Humanity of the Soviet Union," at a National Conference of the American
Committee for the Settlement of Jews at Birobidjan, Soviet Russia. At the con-
clusion of this speech he called for contributions and allegedly received
$40,000,00 in cesh. Ir the latter part of 1944 he was one of the principal
speakers at & conference called by the Netional Council for Soviet Friendship.
On February 14, 1945, he ected as chairman of a dinner sponsored by the American
Commd ttee of Jewish Writers, Artists and Scientists in New York, which dezlt
with the project of "The Jewish Black Book." On April 21, 1945, he spoke 2t
the People's Institution of Applied Religion in New York City. On April 15,
1945, he appeared on the New York Newspaper Guild radio program with Earl
Browder, Herbert Bayard Swope, Jerome “lalker of Editor and Publisher and James
Whittaker, the Guild Vice President. On May 26, 1945, he spoke on the subject
of "Anti-Cemitism is Anti-Sovietism's Shadow" at the rally of the Jewish People's
Fraternal Order in ladison Squzre Garden. On October 7, 1945, he spoke at the
Corference of the School of Jewish Studies. The large majority of the lezders
of this group are said to be Communist or Communist gympathizerc. On October 12,
1945, he was a speeker before a meeting sponsored by New liasses in New York City.
It is noted that on July 8, 1943, he acted as translator from Yiddish to English
of speeches made by Professor Solomon Michaels and Lieutenant Itzik Feffer, who
were members of a Soviet Jewish delegation to the United States., This was 2
mass meeting in their honor in lew York sponsored by the Committee of Jeviish
Writers, Artists and Scientists.

OTHER CONTACTS

mhe following individuals have been identified as contacts or friends
of Xahns ‘

Joseph Brainin, who was on the Board of Directors of New Currents
Magazine with Kahn and is an associate editor of "The Protestant,”
another Party line publication. He 1is registered with the Secre-
tary of Stste as an agent of a foreign principal,

Howard Fast, who is an editor for the New Currents magazine and
also associated with Readers Scope and said to be 2 Communiste.
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Leverett S. Gleason, who published nInside Russia" and the “Truth
About the Red Army." It is said that he financed Readers Scope
Megazine and he is knovm to be in frequent contact with Alexander
Trachtenberg. He is the subject of & key figure jnvestigation in
the New York Field Division.

Mrs. John J. Abt, 8lso xnown as Jescica Smith, who was the editor of
Soviet Pussia Tod2y and a prominent Communist functionarye

William E. Dodd, JTe, who has been very active in numerous Communist
front orzanizations and #ho was the subject of a Hetch Act investiga-
tion.

Devid Miles, who 1s employed in the executive offices of the President
at the White Housee.

cecil Lubell, who is 1isted as a member of the Communist Party in

New York and who was once associated with "The Hour." At the present
time he resides next door to Xahn in the heme of Michael Sayerse

Before moving to New York City he was active as secretary and organizer
of the Communist Party in Sunnyside, Long Island.

Dr. Albert Parry, a former employec of OeSeS. who has been vrominent in
the Comrap investigation.

Allan Johnson, who was the Organizstional Secretary ol the Communist
Party for District No. 7 in the State of lichigane

Jack Raskin, the Executive Secretary of the Civil Rights Federation
in Detroit, who has been in eonstant contact with outstanding Com=-
munists in the Detroit arsa.

Gilvert Green, whc wes the president of the Communist Political Asscci-
ation for tne State of liew Yorx and a National Vice President.

alexsnder Bittelman of the nforning Freiheit," who has been described
as being the outstanding Yarxist dialectician in the United States and
who is a subject in the Comrép case.

VAlliam Haskell Levitt, who is the Educational Director of the United
Automobile Workers - £.1.0, in Detroit and a key figure in the Detroit
Field Divisions

Ferry Bridges, who accomperied Kahn from New York to Waskington on
November 29, 1944, and returned to New York together with him on the
following day, after having attended a Party together given by Major
Ruth Gershon, nee Spivak, who was then employed in the Pentagon Builde
ing with the Twentieth Air Force. She is not mown to be related to
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John Spivak who was connected with this cese, bul many of her friends
are said to be members of the Communist Pariy or active in Communist
controlled organizations. :

Betty Jacqueline Bridges, a daughter of Harry Bridges, who was once
employed by Albert Kahn in New Yorke

Philip Jacob Jaffe, whom Kahn telephoned on May 11, 1945, for the
purpose of obtaining any information that Jaffe might have in his
files on Upton Close. Kahn was writing an article on Close at the
time.

FROHT ORGANIZATIONS

Jewish People's Fraternal Order - I.%.0., of which Kahn is President.
The membership in this organization in 1944 was said to be in excess of 44,0CC.

People's Radio Foundation, Inc., the purpose of which organization is
to coordinate the organization of various community groups vhere F¥ Radio
Stations may be established. The large majority of the sponsors and the Board
of Directors of this organization are key figures in the New York Field Division
and Kahn was listed as 2 member of the Preliminary Board of Directors of this
groupe. :

The Newspzper Guild of New York, in which Xahn has been active.

The National Committee to Combat Anti-Semitism, of which Kahn was
a Sponsore

The Joint Anti-Fascist Refugee Committiees

National Council of Americen-Soviet Friendship, Inc. KXahn was listed
as a sponsor of the Trenton, New Jersey chapter.

The American Committee for Spanieh Freedom, of which Kahn was & sponsores

Tndustrial Insurance Agents! Union, Local No. 30, United Office and
Professional Workers of America - C.I.0., of which Kashn is a merber of the
Executive Board.

on November 30, 1945, Charles Ball, American Legion Commander of
Yorktown Heights Post 724, a former rural delivery carrier of Yorktown Heights
Post Office, advised that Albert E, Kahn spends a good portion of his time in
New York City. He further advised that Kahn formerly had-a girl named Esther
lewie working for him at his home. Esther Iewis is a local Yorktown Heights
girl, who took care of Kahn's two children and did the housework. She resided
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at the Kahn residence all the time until about a month ago, &t which time she
stayed at her family's home one day and called s, Kahn, advising her that
she was sick., Mrs. Kahn told her immeciztely that she was fired, and that
vnless she came and got her clothes she, Mrs. Kahn, was going to throw them
out. According to Mr. Ball, the Lewis girl has no fond feelings towards Xahn
as a result of this treatment, She had been with them for approximately two
yeers and is now working at a diner in the Yorktovn Heights area., Her father

is employed as a brakeman-conductor on the Putnam Valley Railroad and is
considered to be reliable,

o

wW
m
Co



\

gt

0. ®

FE5ULTS OF IIVESTIGATION

On Decerber 1, i5L5, the Lew York Field 07fice placed z physical
surveillance on the residence of Albert E. Kahn, hitehill Roac, Yerktown
lieights, llew York, but due to the rural location of the residence, it was
necessary to maintzin the surveillance at such a distance fror the home that it
was deered unsatisfactory and unproductive anc was, therefors, Ciscontinued.

As a result of the allezations mace b the informent, a2 techniczl
surveillance was placed or. the residence of Albert E. Kahn. As a result of

‘til5 covera-e, a conversation was renortec on Deccober Uy, 9L, vetween

Ailtert T, Kahn and an indivicual only identiiieq as "George." Tiis "Gooryre!

in all provaoility is Georee Seldes, editcr ang tuzlisher of tle sensatianal
sheet entitled, "In Fact . ! Selces himself is a close zssociate of the Cormrurist
Farty line ang engages in the same sensationalism as £ann has in his literar-
efforts, According to tre tecinical surveillance, a'n told "Ceoree" trhat e
had a co~yr of a suppressec war storr to the effect thzt the F37 in 15L2 or

153 had documentary proof that raether Charles T, Couzalin was a laz: azent,
this basec on the fact that Aleisy Pelipenk:o, an Urxrainizn T2zl priest, heined
to brezl: ur a oy ring hcaded bt Anacstase A, V neiatsky and otherz. ianmn nhod
tht the F71 ic suproseC to hzve rlaced Fclipenkio in the sr--

Lelfeve Felrpeniict's storr. Howzver, .ae viis iater uzed

12 [

Turnizied an afficavit of nis Cealinss with Father Cou-i , c

L2 Eaan, a cory of wileh e gtates .c row has in &' ¢ Tosse 1z ra
to MGeorge." Izhn sugTested the facts be consolicdated inte = sensational stors
by "Gecrre," w.ich stery he, lahn, will sign an¢ which will be Tudliched to-
“"George." Kahn further relatec ‘.zt ne was rresent at the co yins of ti's

afficavit. It is ceserites as very creratic and cie whaich Co.1C Te used in
toto in the zrticle Surresied avove. iahn cautionecd "Georse" tlzi care wooto nav

=3 By -
to be taien and nores omitted n this story and it wou g be worta-wille to corguldi
a lawyer to vrevent future iibel rroceedin:s, U

The wew York Field Office advised by téletyte on Dece-ber ¢l, 1yi.3
that Albert E. EKann planted to leave Kew Yorx City for Detroit along with i
family on December 23, 1742, to visit relatives, u

)
S

Tecanical surveillance on December 23, 19.%, reveals thzt Albert Eurene
Fahn was reovestec by Rebbi Sterhen Tise to 70 to Poland as g representative of
the Vorlc Jewish Consress to re-ort on the rreblerms of Poland and tre Soviet
Union. xahn was given as the reason for his selection hic prozinence ond rro-
Soviet rosition. Xahn is uraware of the identity of the other three men who i1l
accompany nim, but he will have furtrer conferences with Pabbi nise on Dece-ber 23.
FKahn expects to leave Jenuary 2 or 3 for six weeks. u --
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December 17, 1945

RE: FERRUCCIO KARINI, with alias Fred Alpi, Frank gé Ue—
Alpi, Lario Alpi, Frank Brown, Fred Brown, lax
Favro, Max Farvo, Max Favia, Emilo Pizzio,
Amalio Pizzi, F. Brown Marini, F. Morini, F. Brown.

-~

ALIFGATIONS OF INFOR. ALY

"At the time I commenced Iy employment with the Italian Library
of Information I became detached from my previous Communist Organization,
and after that I was not assoclated with any wiit or part of the Communist
organization. A short time after I was employed with the Italian Library

Communist movement at the library, Thereupon, I went to Pauline Rogers.

She had, by this time, become a Communist organizer for the West Side Section
in the Vater Front Section. She £ave me a letter of introduction to lir. F,
Brown who, at that time, operated on the ninth floor of the Cormunist Party
headquarters. This individual, to my knowledge, at least a year ago was em-
Ployed as an editor of 'L'Unita del Popolo', I explained to Mr, Erown at the
time I had observed a quantity of anti-Communist literature wnich was printed
in Italy but which was being disseminateq by the Italian Library of Informa-
tion. Mr. Brown stated that they were desirous of seeing this literaturs and
determing its contents. As a result of this, whenever I came across any anti-
Cormunist material or anvi-Jewish material that I found at the Italian
Library of Inforuation I made it my business to getting copies of this or the
original to Brown., I continued to bring this material to Xr. Brown through
the summer of 1938. Brown did not appear particularly interested in any of
tnis material other thap that which effected the American Communists, and he
Wwas of the opinion that some of this material would be of advantage to the
Italian Underground. 4s a result of this, I began to correspond with 'Narcel!
(Lichael Endelman) in Paris and indicated where I was Presently employed. I
received some correspondence from 'Marcel’, the tenor of which indicated he
did not understand what I had in mind, I wish to state I did not send any of
this material to 'Yarcelt,

"I wish to svate that at this time I was in contact with one
Nunzio, who was then active in the Italian labor movement. Nunzio, who also
is a Communist, was introduced tc me by Brown. Some of the material I ob-
tained at the Itzlian Library of Information I gave to Nunzio, in view of the
fact that it pertained to the Italian labor movement more than it gig to
Brown's activities, . * + + o o o After a series of hegotiated meetings by
Nunzio I complained to Brown and indicated I was desirous of having contact
with a more reliable individual, and it was at this time that he referred to

3E5



A

"On or about October 15, 1938, by pre-arrangement, I met Brown in
a cafeteria on University Place near 8th Street and he then introduced me
to a man he called Tim or Timmy, who was at that time sitting in an automo-
bile outside of the cafeteria. (I later learned that this individual was
Jacob Golos.) ¥We all proceeded in Golos' automobile to a subway entrance
where Brown made his departure and Colos and I proceeded to a restaurant
where we had dinner

BACKGROUND

Ferruccio Marini, in the early part of 1942, contacted the
Immigration and Naturalization authorities in New York City through his
attorneys Isidore and Herman Englander and informed the Imnigration and
Naturalization authorities that he, Marini, was in the United States illegally
and requested peruission to remain in the United States permanently., (On
October 1, 1942, a question and answer statement was taken fron Marini by
Imnigration Inspector W. J. Wyrsch at vhich time Marlni furnished the follow-
ing background information concerning himself.

Marini was born May 22, 189k, at Visinada, Italy. From 1920 to
1924 he wrote for "T1 Lavoratora® and "Il Socialistat newspapers owned by
the Socialist Party of Italy. He was a member of the Socialist Party of
Italy from 1919 to 192ii. The Commnist Party of Italy split away from the
Socialist Party in 1921, However, he did not join the Communist Party until
1924, He admitted that the Communist Party of Italy at that time was af-
filiated with the Comintern. After 192k he continued to write for nq1
Lavoratora®”, which had become the official organ of the Communist Party of
Italy.

In 1925, Marini went to Vienna, Austria, where he edited "Papgine
Internationale", which he also identified as the official organ of the Com-
munist Party of Italy. This paper was smggled into Italy from Vienna, 1In
the latter part of 1926 or the early part of 1927, he went to Fussia. He
worked for a few months at Orekhov in Zuevo, dismantling electrical motors,
He then went to Moscow where he "studied economics" at the ILenin Institute
for a year and a half. In 1928 he went to Paris where he wrote articles for
a publication sponsored by the United Anti-Fascist Committee. In this same
year he left Paris for the United States for the purpose of editing a publica-
tion lnown as "I1 Lavoratora', He stated it was edited by a group of Italian
refugees, but that it was not a Communist publication in the United States.
He stated that it went out of existence in 1931, Thereafter, he began
lecturing to various Italian clubs under the sponsorship of the Italian



Ne

Communist Party in the United States
during his membership therein,
of the United States until May o
ship, He refused to explain his reasons for

Communist Party, except to state that th ate reasons and other
Treasons.® He went on to explain that it was pPartly because he desired
independence; partly because he wanted to clear his statys in the United
States; partly because he dig not believe aliens should be members of the
Communi st Party; and he had urged that a regulation be passed in this re-
gard prior to the action of the Communist Party in 1939 when it ruled that
aliens could not be members of the organization., He alse stated that he
quit the Communist Party because he had been married in 1939 and wanted to

been married to Helen Gugliemo, a Brooklyn born girl, in the Spring or Sumuer
of 1939, by a Justice of the Peace in flarren, Virginia,

Mario Alpi Fred Brown
Max Favro . Ferruccio Marini

After the above hearing on October 1, 1942, Marini was released
on bond and Jacob Kahn of 730 Overlook Terrace, Nutley, New Jersey, was his
bondsmn. .

‘ The New York Public Library, Fifth Avenue Branch, New York City, has
an article written by F, Brown in the *Party Organizern issued by the Central
Committee of the Communist Party, USA, dated karch-April, 1937, which is en-
titled "Control Tasks on Building the Party and Circulation of our Press,n
In this article F. Brown (who 1s identical with Ferruccio Marini) stresses
Party building and need of circulation of the press. He showed how urgent
it was to increase the circulation of the ®Daily Workerm and the #

Worker™ if the Communist Party is to be expanded. He stressed the need of

. getting the "Daily Worker® to the factory gates, to union halls, to workers

in neighborhoods and at home, This article definitely prgfed that F., Bromn
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was & member of the organizational structure of the Commnist Party. F,
Bromn ended his article as follows:

"Recruit, recruit, and again recruiting means building a
mass Party, a Communist Party capable of performing its historic
mission,®

Ferrucclo Marini stated that he made 11legal entrance into the
United States as follows,

In 1928, he decided to come to the United States because the
Italian newspaper "Il Lavoratora™ needed an editor. He secured his passport
under the name of Amalio Pizzi, a false name. He did this because he was
unable to get an Italian passport as he was at that time in France illegally,
The passport he did receive was a Swiss passport which he later destroyed.,
In 1928, he came to Canada and shortly thereafter entered the United States
by train at night on a thirty day permit. He took the train at Toronto and

On June 1L, 1943, Ferruccio Marini pled gullty of failing to register
&8s an alien in 1940. Congressman Vito Marcantonio of New York appeared in his
behalf and requested leniency for ¥arini of United States District Court Judge
Murray Hulbert, However, Judge Hulbert disregarded Mr, Marcantonio's request
and sentenced Marins to six months in prison. On June 18, 1943, Maring
surrendered himself and began serving is sentence, On November 20, 1943,
Marini was released from the Federal House of Detention under a $500,00
bond. He again took up residence at 328 West 37th Street, New York City,
Apartment #12, where he had resided since 1942,

According to the Bureau files the following additional information
concerning Marini is set forth,

Fo Brown is mentioned in various "Daily Worker" articles in 1936
to 1938, The ®Daily Worker" of February 18, 1937, carried an article to the
effect that F, Brown, member of the Central Comudttee of the Communist Party,
is scheduled to speak on Trotskyism and the recent Moscow treason trials at
& meeting to be held in Yorkville on February 19, 1937,

The "Daily Worker™ of March 28, 1938, page 3, colum 2, carries
an article entitled "Foremost Heads of Comminist Party to Honor Pat Toohey
cn April 8th", According to this article nine members of the Central Committee ;

&t a banguet
rganizer, Pat
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Toohey, in the Communist Party. F. Brown was one of the Central Committee
members who was to attend.

Maurice Malkin, who helped form the Commnist Party in the United
States in 1919 and who was expelled from the Commnist Party in 1936 after
protesting Moscow interference in American affairs, made the statement on
February 17, 1940, that F. Brown with aliases Alpi and Marini used to be the
Communist international representative but that he no longer is. He further
stated that F. Brown was wanted by authorities in England, France, and Italy.

. Jan Valtin, author of "0ut of the Night", made the statement as
followss -

mAs GPU agents in this country are considered, up to
the tize I left the Commnist movement in 1937, Charles Dirba,
George Mink, Petrolevitch, a Litt who had a record of GFU
activities in Scandinavian navies and who was sent to America
in 1934; Alpi, an Italian or Austrian, whose Party name was F.
Brown and who was regarded as a specialist for national
minority questions, Brown wears a small Van Dyke."

on May L, 19Lk, Ferruccio Marini filed an application for suspension
of deportation. In this application Ferruccio Marini stated that his wife was
born Helen Gugliemo on June 1, 190L, in New York City; that they were married
on February 8, 1939; and have no children, Marini listed his three closest
friends in the United States as Jawb Kahn, 77 Rollinson Street, West Orange,
New Jersey; Louis Kahn, 1742 59th Street, Brooklyn, New York; and Honorable
Vito Marcantonio, 11 Park Place, New York City. Marini listed his employment
for the past five years as follows: .

Foreman from November, 1939 to June, 1943, for the Windsor
Wax Company, 611 Newark Street, Hoboken, New Jersey.

Editor from December, 1943 to the present time of PL'Unita
del Popolo", 13 Astor Flace, New York, New York.

He stated that he was registered with Selective Service Board,
Number 21, 303 West L2nd Street, New York City.

On September 12, 194li, the Immigration and Naturalization Service
advised that the deportation case agalnst ¥arini was being held in abeyance
pending a decision to be handed down by the United States Supreme Court in
the Earry Bridges case.

The "L'Unita del Popolo" is commonly knowmn as tlie- Italian Commnist
weekly in New York City, and amounts to an Italian counterpart of the "Dally
Worker." .



In March, 194k, Marini became secretary of the new Progressive
Club founded to further ®L'Unita del Popolo's" cause and circulation, In
this weekly newspaper Marini writes prolifically on American and Italian
politics, following the "Dally Worker" pattern and he is a frequent speaker
at Italian, Communist and IWO meetings and rallies in New York and other -
citiess In July, 19hl, Marint was elected National Committee Chaimman of the
Garibaldi Society (formerly Italian section of the I¥D). He taught in the
®Jefferson School" in the summer of 19Lh. In the f£all of 19LL, Marini was
spurring the Italian-American vote for the re-election of President Roosevelt,

As stated previously above, Marini told Immigration and Naturalization
authorities that he dropped out of Commnist Party activities in 1939, However,
Victor A. Yakhcntoff advised that in December, 1941, F. Brown alias Alpi was
in charge of districts, agitation, education and the appointing of agents to
watch over Party workers in the Communist Party of the Western Hemisphere,
together with Sam Don.
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Verne Tompkins of Metuchen, New Jersey, advised on March 31, 19L2,
that Fred Brown alias Alpl was then a member of the Central Control Commission
of the Communist Party and that he, Alexander Bittleman, Jack Stachel, and

Sam Don were the four individuals actually running the Communist Party in the
United States.

Ferruccio Marini bas been the sub;ject of an active Internal Security -
R investigation by the New York Fleld Office.
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RESULTS OF INVESTIGATION

Physical surveillance was instituted on November 29, 1945, on
Ferruccio Marini. This surveillance reflected that Ferruccio Marini, with
aliases, occupied himself principally at the offices of #LtUnita del Popolo,"
13 Astor Place, New York City, and that he visited Communist Party headquarters
rather frequently. He is presently involved in deportation Proceedings
by the Immigration and Naturalization Service and as a result frequently

visits and confers with his attorneys, Englander and Englander, 205 East
42nd Street, New York City.

On December 5, 1945, physical surveillance of karini was discontinued

and the surveillance failed to reflect any positive information relztive
to instant case. : ‘
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December 17, 1945

RE: XIIDRD PRICE, also known asu~~
Xrs. Harolé Coy

ALTECATIONS OF INFORKANT

"In connection with my association with kildred Price, who inci-~
dentally is now Mrs, Harold Coy, I recall first meeting her in about June,
1943. I, of course knew kary Price prior to this time and, as I have stated,
. Was in quite close contact with her. I knew that she had a sister, lildred,
but it was not until the summer of 1943 when Mary went to Mexico that she
introcuced me to Lildred. As a result I had contacts with Mildred Price in
determining the whereabouts and other activities concerning kary, who was in
Mexico at the time. Also, at this time, Milcred was employed by the China
Aid Council of New York City ac Golos told me that she probably would be in a
position to turn over information that might prove to be of some value and he
requested me to solicit her assistance in this matter., I talked to Nildred
Price about obtaining the information and, on Golos' instructions, told her
that Earl Browder was the person who was desiring this information. As a
matter of fact I did show the information that Milcéred gave me to Browder,
but it eventually went tc Golos and of course I do not know what happened to
it after he received it. The information that Mildred Price obtained was not
of great importance and could be classed as political information which she
obtained thrcugh her knowledge of Chinese activities in the Unitegd States, as
well as information that he obtzined frow her correspondence with such per-
sons as HKacame Sun Yat-sen anc other individuals who were active in both
China and the United States in connection with the China Aid Council, I last
recelved information from Mildred Price in November, 1944 and although I have
seen her several times since that time, I have not received any informaticn
nor have been actively associated with her,."

The informant also stated that she purchased Christmas presents for
her contacts at the request of Jack. She stated, regarding this, "On the
matter of giving Christmas gifts to tnese people, I c¢ia purchase a present
for each member of a particular contact!s family and recall among the persons
who received gifts purchased by me on Jack's instructions were: Helen Tenney;
Joseph Gregg, his wife and two children; Bernard Redmont and wife; Mzjor
Duncan Lee and wife; J. Julius Joseph; Maurice Halperin, his wife and two

children; Mary Price; Mildred Price and her husband (Harold Coy); anc nine or
ten members of the Perlo Group,."

In her allegations concerning Major Duncan lee, the informant
stated, ™My first knowledge of him came from a remark by Mary Price, at the
time when she was in New York in 1942, that she was attending a party in New
York City given by Duncan lee, a friend of her sister, Mildred,........“‘44\\
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I recall that while in New York practicing law Lee had become identified with
various organizations interested in the Far East, such as the Institute of
Pacific Relations, and it was probably through nis activities in this regard
that he met Mildred Price."

The informant said, regarding lichael Greenburg (or -berg), "My
first information concerning this incdividuval came from either Golos or Mildred
Price, who indicated to me that Greenburg was associated in some capacity with
lauchlin Currie. It is my recollection that Greenburg, who is a native of
England, had probably become associated with Currie when the latter was one of
the so~called anonymous assistants to the President and continued close to him
when he assumed duties with the Foreign Economic Administration. Greenburg,
who was educated in England and I believe, in addition, took further work at
Harvard ancd who is reputedly brilliant, was not particularly valuable, although
he did furnish considerable information principally concerning China. It is
to be noted that his position was not particularly strategic inasmuch as Currie
himself was actively assisting in passing on information coming to him in the
course of his duties, I never met Greenburg nor, so far as I xnow, did Golos,
but his information was passed by him to Mary Price, from whom I received it.
It is my recollection that his services were enlisted when Kildred Price sug-
gested to Golos that he might be of use and thereafter appropriate arrangements
were effected by Mildred so that Greenburg would relay informetion to Mary."

BACEGPCUND

Mildred Price resides ot 420 West 118th Street, New York City and
is the Executive Secretary of the China Aid Council. Her husband, Harold -
Russell Coy, who resides with her, is employed by the }lew York Daily News as
a rodio broadcast writer, uildred Price was born Qctober 10, 1899, in
Rockingham County, North Carolina, near Madison, MNorth carolina, She attendeqd
North Carolina College at Greensboro from 1918 to 1921, She received her
Bachelor of Arts degree in the Fall of 1921 from the University of :jorth
Carolina at Chepel ¥ill, She received her Uaster of Arts degree in Socicloxy
et the University of Chicego on )March 18, 1930, Lucien Koch, the Director of
Commonwealth College at Mena, Arkansas, testified before the Joint Committee
of the Arkansas Assembly end advised that Mildred Price was a member of the
faculty of that College since 1935, While testifying Koch remarked that the
teachers at the school received no selary and only received room and board
and other limited necessities in return for her services, She stated that the
College taught Communism and other forms of economic beliefs,

In 1935 Mildred Coy appsared before the Joint Investigating Committee
of the 50th General Assembly of the State of Arkansas, then investigating the
activities of Commonwealth College, At that time Mildred Price testifieqd
that she was 34 years of age, had been married for five years, and that she

- and her husband, Kerold Goy, were the parents of & two and_one half year old

child, Mildred Price stated that she and her husband had fome to Commonwezlth
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College in the F2ll of 1631 and trat she had been a1rfiliated with thre College
for a period of four years but added that she and her husband had travelled fer
portions of each year. ifildred Price stated that she gave a lecture on current
events each week and was in charge of the "labor orientation class.” ghe
stated that she also taught general courses in art, literature and geography,

On December 16, 1933, Bert Hodge who identified himself zs a
maintenance worker at Commonwezlth College in Arkansas swore to an affidavit
that Uildred Price was a member of Commonwealth College and ilodge claimed thzt
revolution was openly taught at the Ccllege and immorality was practiced at the
College,

It was also ascertained that the name of ¥ildred Price, Bxecutive
Secretary, China Aid Council, 20C Fifth Avenue, New York City, was maintained
in the active indices of the National Federation for Constitutionzl Liberties,

During 1942 the official files of the Politicel and Lazbor 3zil Tund
in New York City reflected that Mildred Price and Harold Coy whose address was
given as 1612 K Strest, Northwest, Washington, D. C., were among those who had
¢ither deposited funds or had sought the services of the organization in
connection with the Political Prisoners Bail Fund,

_ of the iiew York Field Division
ascerteine at in 1942 Mildred Price was Executive Secretary of the china

Ald Council which club was conbined with the American gommittee for chinese
Orphans., The Informant stated that the American Secmmittee for Chinese Orphans
was incorporated on January 19, 1939, and a certificate of consolidation with
the China Aid Council was issued on August 3, 1941, According to the Informant,
the China Aid Council was originally organized to raise funds for medical and
refugee aid under the name of China Red Cross. It was mentioned the Council

was operated as a division of the American League for Peace end Democracy in
Vew York City., The China Aid Counecil supported a number of various aid projects
in Chine, including international peace hospitals and the funds for the Council
were raised through contributions as well as through China Relief, Yncorporated,
The present address for the China Aid Council is given as 200 Fifth Aveme,

New York City,
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¥rs. Pachel Lipscomb Graves advised that she resided with Carolyn
and Mary Frice, sisters of Mildred Price, at 65 Yorton Street, New York City
from July to October, 1936, During this period, according to lUrs, Graves,
uary Price and Mildred Price made 2 trip to Russia and were gone for about
two months,

derbert Bissett, superintendent at 3 Viest 15th Street, adviced that
Mildred Price lived at that address for 2 period of one year about 1937, He
stated that iildred Price wzs Comnunistic in her talking and that rumor kad it
that she was a Cormunist, Zr, Jack Reimolds, superintendent at 258 ylest 17th
Street, New York City, advised that he moved iildred Price from that address
in ¥ey, 1940, e stated that he noticed she had a number of books and
Comrunistic pamphlets and material and that she nzd two large file cabinates
which she described as being extremely heavy and the contents of which he
should not say., Reymolds stated that Mildred Price was & Communist and
associated with people who were -nown to be Communists, Mr, znd Yrs,
August Gebel, superintendents of the premises at 420 West 118tk Street,
advised that Karold Coy and Mildred Price had resided at % artment 23 at that
address since Qctober of 1942,

~—— C The records of the Yew ¥ork Cit; Police Capartrent, Special SJuad,
' revealed that the name Mildred Price was described in their records as a
Communist but no furthe tion concerning her was set out,
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A letter was received from the San Diego Field Division dated Lerch g,
1942, which enclosed a memorandum captioned "Russian Couriers", This infor-
mation had been originally received from Vernon R. Tompkins, Lletuchen, New
Jersey, Speaiing of the Russizn courier set up in the Urited Stetes, Torrkins
stated that "the mzin tip off now,...for the Commmnist force in Viashington
was a Tass Telegraph Agency, This is under the supervision of Lawrence Todd,..
and one of the chiefs of the crew is Mildred Price." jccordinz to Toapkins
Tass had established two listening posts somewhere on the past coast, Tompkins
further stated in the memorandun "eesthere seems to be an unusual interest in
iiildred Price, This Price woman made so many trips between lerch, 1931, and
1936 to Europe that we could not actually give the number, Ve know of 2t least
seven, i'e also know of numberous South American trips, one to Australia,
nuzerous trips to the Orient -- in fact she was a2lways on the co. The statement
has made thet the Price woman vas married, There was only one pzrson that we
had contact with that could tell us what her married name is and that person
is Semuel Freeman, who is reported to be is Lisbon at the present time,t




Adrian Weretnikove Rosenbaum was definitely identified as an asso-
ciate of Soviet espionage agents and investigation disclosed that he was
personally engaged in espionage activities in their behalf, He was formerly

a captain in the United States Army and was honorably discharged therefrom
Yey 11, 1944,

Tt will be noted thet Grace Granich, mentioned above, a prominent
suspect in the Comrap investigation, is alleged to be engaged as a Soviet

Agent .

Fred Douglas in 1928 visited germany, l'olland, London and Paris
and contacted Koumaning in Amsterdam, Rotterdam and London which were closely
associzted with the Workers International Relief, Douglas wrote for the Daily
mworker and made a trip to Russia about 1938 as a member of the rank and file
delegation, He is & close acquaintance of Charles Recht.

Mr, James Shannon, caretaker, Yaddo Foundation, Saratoga Springs,
New York, advised that Mildred Price wrote a letter to Agnes Smedley on
December 28, 1944 In this letter Price wrote mand the good news is that
T have a way to seni ‘he cultural funds., A friend of Madam Sun Yat-sen is
Fred Douglas of the OVWI in Kunming, His wife was in today and she said she
could gend the money to Fred and get him to turn it over tc Madar Sun Yat-sen,
vessI111 send it to Mrs, Douglas in Boston who will in turn send it to Fred
by money order — Mrs. Douglas is O K."

on March 23, 1945, through a technical surveillance it was ascer-

tained that Phil Jaffe had a conversation with a Miss Price, who was apparently
with the China Aid Council, Price advised Jaffe that she and Agnes Smedley
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had had breakfast with a man from Y.1.T., a biochemist, who has been working
with the F.E.A, Miss Price stated, "He told us a lot of things about our
own Government's attitude toward China and he said that when Wallace came
back, Wallzce talked to him about it and Wallace had no hope for China
except for Commurtst areas,! v

On April 16, through a technical surveillance, a conversation
between Phil Jaffe and Y. Y. Hsu of the Institute of Pacific Relations dis-
closed a mention of kildred Price, Jaffe and Hsu were mentioning a meeting
which apparently wes to be held at five o'clock, and Jaffe asked whetker
Heu got Mildred, apparently referrinz to Mildred Price., Hsu stated that
he had, At 5:04 P,L, on April 15, through a technical surveillance, a
conversation between Jaffe and Mrs, Y. Y. Hsu also conteined a reference
to Mildred Price, Mrs, Hsu was telling Jaffe whet action Esu had taken
relative to some reeting which was apparently to take vlace the following
dzy, and Jaffe asked whether Mildred had been contacted. Mrs. Hsu stated
that Larry Rossinger had been, but ¥ildred Price had not =s yet been called,
She asked Jaffe whether he wanted Hsu to call iYildred, and Jaffe stzted thet
he thought he did,

On April 21, at 11:35 ;.L,, through o technical surveillance, it
wes determined that Irmz Jaffe called phil Jaffe and they spoke sbnut 2
dinner for the following evening, Jaffe stated he was asking Mildred Price
and Ralph Sevas (phonetic) to join them,

: On April 24, 1945, at 11345 4.4., through a techniczl surveillznce,
it was determired that Mildred (probably Lildred Price) called Jaffe and they
discussed one jllen of Allen-Kenin Associates, 119 est 57th Street, These
individuals were apparently publicity agents and Phil stated that theyr would
handle some unspecified work very well, Ke stated, "Theyfre good liberzls
and you just give them whatever advice you think," Mildred then stated that
Madam S anted a sulpha kit and vaccines and she wanted to know how to
éF;EHEEB?;: them. She stated that Wilma bank suggested she try Jack .
Service and ask him if General Stilgéiif;gzighEIQe her any advice, She 74“"f~
indicated she had written to Service but had not received an answer, S ¢

also stated that Wilma had told her that Michael Lee of the F.E.A. 2nd Majoo * :

Herbert Little ofthe 0.5.5., would give her zdvice, Phil Jaffe stated that
Michael Lee would be of no value but Jack Service would be a good to
give her the information desired, Mrs:7F;IE§!EEEE'§f§f€d‘fEZ%iE§fggarter
told her that she or Little, and that he used to be with the I.P.Re -

Phil concluded the conversation by -stating thathe knew Michasel lLee quite
well himself, and that he was a very good friend of ;lvin Bar?er and Hilda

" Austern, — e
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At 4:18 PM, tha‘ same date, through a technical surveillance,

- 1t was determined that Jaffe called Mildred Price of the China Aid Council,

and stated he oing to see Service that night and would call her later
about it, They were ap n referr o the previous conversation men-

tioned above,

On June 4, 1945, a technical surveillance reflected that :fildred
Price contacted Philip Jaffe and during their conversation Jaffe suggested
to her that she should invite Mark and his wife to their meeting on
Friday and that following the?iaafiﬁizgﬁé party would go out for dinner,
It was indicated that the meeting was to take place at the home of Stanley
Isaacs, 14 East 96th Street, New York City, Their conversation then per-
tained to various Chinese refugee associations,

Through a search of the effects of Th isson, who is a contact
of Philip Jaffe, there was furnished 2 typewritten 1ist entitled "Regular
Members of the Communist Party," included on this 1ist was the name of
Mildred Price,

Relatives

Harold Coy, husband of Mildred Price, authored a genealogical
history entitled "The Prices and the Moores", published in 1944 by the
International Press, 121 varick Street, New York City, According to this
history, the following information concerning lildred Price!s relatives
was obtained,

Mary Volf Price - Sister of Mildred Price, Considerable information
concerning this individual is set out elsewhere inasmuch as she also
is named by Informant Elizabeth Terrill Sentley as active in Russian
espionage,

Tom Yoore Price - Brother of Mildred Price, As of September, 1944,
Tom Moore Price was residing at Oakland, california, From 1919 to
date he had been employed by the Henry Kaiser Company, Incorporated,
and had participated in building construction for that company, At
the present time he is works mansger and vice president of the Iron
and Steel Division of the Kaiser Corporation, at Fontana, California,

Ruth Price - Sister of Mildred Price, Ruth Price resides at Wilmington,
North Carolina., She is married to A. B. Chandler who as of 1942 was
chief of the Commissary Department at Camp pavis, Nort carolina{

John Paul Price. John Paul Price resides at Burlingt@lh, North Carolina.
He is the owner of the Greensboro Distributing Compa
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¥illiam Enoch Price, Since April, 1941, he has been the owner and
publisher of the "Democrat® published in Greensboro, North garolins,

Dr, James V. Price. Dr, Price resides at Jackson Reights, Long Island,
For 17 years prior to 1942 he had been a surgeon with the Guggenheim
Mining interest in Bolivia, "

Carolina Davis Price, She is married to Ce Co Mactillan, Security
Analyst with the Chase National Bank in New York City.

Wright loore Price, ¥Wiright Moore Price is an engineer, In 1942 he was
atffiliated with the Kaiser Company at Fontana, California, In 1943
he was stationed in Mexico City with a Keiser subsidiary,

Pattie Sranson Price, She resides at 55 Barrow Street, New York City and
is employed as an economist with the New York office of the mase-Eour
~dministration, In 1936 she was employed in the office of Otto Buyer,
Kational Mediation Board and after this employment was with the Wage-Hour
Administration,

From 1939 to date Mildred Price has been Executive Secretary of the

China Aid Council, 1790 Broadway, New York city, formerly located at 200 Fifth
Avenue, New York City. Harold Coy, husband of Mildred Price was born on
September 24,.1902, at Lapabra, California, From October 1941 to March, 1942,
he was employed by the Russian tar Relief, 535 Fifth Avemue, New York City,.

As of August, 1942, he was a radio broadcast writer for the "lvew York Daily
News", Coy taught history at Commonwealth College, Mena, Arkansas, 1932,
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AESULTS OF INVESTIGATION
=ni2 o SVl A lION

Investigation reflects that Mildred Price, also known as Mrs. Harold
Russell Coy, presently resides at 420 West 118 Street, New York City, apartment
33 with her husband, Harold Coy.

On December 3, 1945, physical surveillance revealed that Mildred
Price attended a dinner at the Hotel Astor under the auspices of the Nation
Associates. The topic discussed at the dinner was "The Challenge of the Atomie
Bomb" and the following persons were included on the dais: Harold L. Lasid,
Dr. Juan Negrin, Leon Henderson and Professor Harold Urey. Mildred Price was
accozpanied to the dinner by her sister, Branson Price. Physical surveillance
of Mildred Price from Dscember 1, 1945 to December 9, 1945, failed to reflect
that Mildred Price had contact or was contacted by any other individuals
presently under investigation in connection with this case. A major portion of

York City. Through a technical surveillance it was ascertained thot ¥ildred
Price made plans to attend a meeting of the Southern Conference for Human
Wielfare on December 10, 1945, at 130 East 22nd Street > New York City. Her
sister, Branson Price » was formerly employed by the Wage Hour Administration,
hegional Office, New York City, was apparently to be in charge of this meeting.
Tarough a technical surveillance on the Price residence it was ascertained that
Harold Coy, husband of ¥ildred Price » in a conversation with Branson Price,
sister of Xildred Price told her that he was acquainted with and had a personal
meeting with R. P. Melnico (phonetic) who is presently residing at tne Taft
Hotel, New York City. Melnico had come to New York for the purpose of establishing
a Labor Bureau similar to his Pacific Coast Labor Bureau which carried on
activities with negotiators for unions during labor difficulties. Coy

stated that about twenty-two years ago he had done arbitration work with
Melnico and that he, Melnico, was known as Harry Bridges brain trust.
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RE: COLONEL JOMN HAZARD REYNOLHS[Qi){l-‘

ALIEGATTONS OF INFORMANT

"I have been in rather close association with Colonel John
Hazard Reynolds through his connection with the United States Service and
Shipping Corporation. As a result of numerous conversations I had with
him T was able to determirie some information concerning his tackground.

?He was born in Atbany, New York and is the son of an old family
that originally settled in Long Island. Colonel Reymolds!' father was a
New York State Supreme Court Judge, and although there was considerable
money in the family, Reynolds himself did not come into any substantial
inheritance until the death of his grandmother sometime in the early 19301s,
Reynolds did not complete college but as a young boy entered Wall Street
and had numerous jobs as & runner, board marker and other miscellaneous
positions with various firms in the finance district of New York. At sone
later date he was taken into partnership with a member of the New York
Stock Exchange and remained in that business until the beginning of
World War I. He entered the Armed Services as a Private and due to his
financial background was stationed in Vashington, D. C. and at the
termination of the war held the rank of Major. It was Just subsequent to
World War I that he married Grace Fleischman, who is one of the members of
the prominent Fleischman Yeast Compary family,

"He subsequently went back to Wall Street and was in partnership
in the financial district with ‘several firms until sometime in early 1929
when he withdrew fram this business, Sometime in the early 1930's he came
into a fairly substantial inheritance through his grandmother and commenced
to travel and had no employment until sometime in 1934 It appears that
his family was in some way connected with a banking institution that was
taken over by the Chase National Bank and in 1934 the Chase National Bank,

through this connection, sent him to Russia to make a report on financial
conditions in that country,

nReynolds spent in all about two months in Russia and apparently
while there sew many prominent individuals in comnection with the report
that he was making relative to the investigation he was conducting into the

" financial affairs of the Russian Government. He appeared tg have been

greatly impressed by the people he met,
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"On his return to New York he drew up a report which he submitted
to the Chase National Rank and as I recall they refused to Pay him for it
as apvarently it was of no value to them, After returning from Russia he
again lived the life of a retired gentleman and had no enployment that I
knew of until early January of 1941 when the spade work for the formation
of the U, S. Service and Shipping Corporation was being done,

"In connection with Reynolds' political background, he indicated
that he had been g Socialist for the past twenty years and indicated that on
one occasion in 1919 he spoke on the same platform somewhere in New Jersey
with Scott Nearing, He also told me that he knew Norman Thomas and John
Reed, who had been active in the Socialist Party movement,

"I also determined from his conversatiocns that he had been an
acquaintance of some long standing of Theodore Bayer and had made nurerous

"I know that Reynolds is not a dues-payinz Zommunist Party member.
Horever, he openly admitted that he is & '¥arxist,t and & Communist and further
indicated that before his association with the U, S. Service and Shipping
Corporation gave substantial sums of money to various Communist Party
enterprises. I do recall, however, that after Reynolds became associated
with the U. S. Service and Shipping Corporation, he continued to see Ted
Bayer, Lem Harris and Herbert Goldfrank, but told me that he was no longer
contributing any large sums of money to the enterprises which these
individuals were concerned withe He did state, however, that he dig
give them contributions but they were small and his purpose for doing this
was to ingratiate himself with these individuals and felt that this
friendship would be of great assistance to him in the profitable operation
of the United States Service and Shipping Corporation, o

' "As I have previously stated, in late 1940 Golos was desirous of
forming the U, S. Service and Shipping Corporation and went to Earl Browder
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in an effort to find a suvitable individual to act as a front for this
corporation. It was through Browder or one of Browder's functionaries
that John Reynolds was nominated for this position,

"I first met Reynolds in Colost office sometime in the latter
Part of 1940 at a time when the negotiations for the formation of this
company were going on., Some time after this meeting I wes informed that
Reynolds was to be the President of this new Corporation. oOn Golos!?
instructions, I believe in the early part of January, 1941, I started to
8ee Reynolds in his home on fairly frequent occasions; the reason for
this was to arrange for the forming of this company, sending cablegrams to
Intourist, and other matters that were incident to the actual comnencement
of the activities of tnis Corporation. The comparny actually started to do
business at 212 Fifth Avenue, sometime in the early part of April, 1941,
and at which time Reynolds took a fairly active interest in the affairs
of the Corporation.

"However, as I have previously stated, the money that represented
the capital in this Corporation was obtained both from Earl Browder and John
Reynolds; Reynolds putting up $5,000 and Earl Browder, as I learned later,
on behalf of the Communist Party, putting up $15,000. The $15,000 I know
was glven to Reynolds by Browder or Lem Harris,

At the time the corporate papers for this orranization were drawn
up by Mr. Charles Bannerman of Clark, Carr and Ellis, 120 Eroadway, New York
City, Reynolds was indicated as the sole owner of this Corporation. As a
matter of fact, all of the stock certificates that wore issued were in the
name of John Hazard Reynolds.

"In cormection with the drawing up of the corporate papers for this
organization, I am positive that Reynolds did not indicate to Nr. Pannerman
or Joseph Mann, who also participated in the legal work concerning the
formation of the company, that the capital investment was put up by anyone
except himself, Tt is Iy recollection that the law fimm of Clark, Carr and

- "fihen the U, S. Service and Shipping Corporation first started
business, Reynolds took a small active part in the affairs of the Corporation

for a short period of time. However, a short time after the Corporation

started business, Reynolds spent lecs and less time actively participating

]
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in the affairs of the Corporation and the actual running of the Corporation
was left more or less to my own Judgment, I wish to state, however, that
Reynolds was cognizant of all of the activities of the firm and sat in on
Directors! meetings and although he did not do much actual work, kept in
pretty close touch with the activities of the firm,

nAt the time of the entrance of the United States into World war 11,
Reynolds spent considerably less time than he had previously been spending

been making an attempt to join the Armed Services. At first he was
unsuccessful as he was overage, However, I do recall that in about
September of 1942 he received a commurd cation from the ¥ar Department
indicating that’if he so desired, they could probably use him in some
branch of the Service. After the receipt of this letter Reynolds spent a
considerable amount of hie time at Governors Island and in Washington in
an effort to get himself located in some branch of the Service.

"In December of 1942 he was given a Commission as a Major in the
Finance Departxent of the U, S. Ay and was sent to an Officers Training
School for finance personnel that was located, as T recall, somewhere in -
North Carolina. He spent three months in this training and was subsequently
assigned to the finance office in Hoboken, New Jersey. He was in Hoboken
for some months, However, the entire office was moved from Hoboken to

Iwo Lafayette Street in New York City and he was subsequently assigned to
New York., ,

"He remained in New York for several months and was then assigned
to Washington, D. C. on some Special rission, the specific nature of which

thereafter reassignedbhis former position at Two Lafayette Street, New York,
In September, 1945, he was elevated to the rank of Lieutenant Colonel, which
rank he still holds at the present time, At the present time Reynolds is
the Executive Officer of the Finance Office in New York City.

"It came to my attention some few months after the U. S. Service
and Shipping Corporation commenced operations that Colonel Reynolds was
mainteining for Lem Harris various sums of money in a safety deposit box
of the Chase National Bank, Fifth Avenue Branch located at 200" Fifth Avenue,

"Upon Reynolds' entering on active duty with the Amy in 1942, he
instructed me that if in the future Harris should ask that I place for him
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any money in the éafety deposit box, I should do so and, likewise, if Harris
requested that some-~of the morey already placed there be returned to him
I should, likewise, turn it over.

"Continuing,from the time of Reynolds!' entrance upon active duty
until sometime in the Spring of 1945 Harris occasionally would come to see
me at my office and would either give me additional sums to be placed in the
safety deposit box or would ask that I withdraw a certain amount and give
it to him. T kept no independent record of the dates ard amounts of these
transactions between Harris and myself but recell that Harris had a small
book in which he made entries indicating the cates and the character of the
transaction, that is, if it were a deposit or a withdrawal and the amount.,

"It is my impression that the reason Harris withdrew all his funds
from the safety deposit box in the Spring of 1945 and ceased his practice
of giving me money to be Placed there was that by that time the Russizns
had made clear their intention of taking over the U. S. Service and Shipping
Corporation and Harris apparently felt this repository would no longer be safe.
The money given to me by Harris for safekeeping was placed in envelopes bearing
the printed name either of Jokn H. Reymolds or the U, S. Service and Shipping
Corporation; the deposits and withdrawals ran, so far as I presently recall,
from approximately £2,000 or 33,000 to $10,000. Occisionally, when Harris
would give me money to be placed in the safety deposit box, he would remark
that he had just come from making the rounds and these funds were otviously
Party funds rather than the personal property of Harris,

"On the occasion of my initial meeting with Al, he asked me what T
thought about the advisability of his meeting Reymolds. T told him such a
move was very urwise because Reynolds was in uniform, also inclined to be
somewhat indiscreet, and alsc mentioned to Al the difficulty of explaining
to Reynolds the identity of Al. He seemed setisfied at this time that a
meeting with Reynolds would not be wise. On the occasion of my meeting him
in the latter part of kay or possibly the early part of June, 1945, however,
he again brought up the subject of his meeting Reymolds and told me he definitely
desired to see him., I again registered my objection and told Al that Ray Elson,
likewise, felt that for various reasons he should not meet Reynolds. Al
insisted, however, that I arrange for such a meeting and, accordingly, some
few days later, I met Al at Longchanp's Restaurant in New York city and we
went together to the Vanderbilt Hotel on Park Avenue where T introduced him

‘to Colonel Reymolds., I left Al and Reynolds together there and Al indicated

to me he would see me sometime later in Washington, Reynolds told me later
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that Al had been extremely inquisitive about the personal finances of himself
and his wife and had attempted to convince Reynolds that he definitely should
stay with the U, S. Service and Shipping Corporation and that the company had
tremendous possibilities, It was also on this occasion that A1 told Reynolds
that the $15,000 investment, ostensibly made by Browder when the Corporation
was formed actually represented Russian funds and that Al was giving this
equity to Reymolds,

"I subsequently talked to Al about his meeting with Reynolds and
told him that Reynolds had not been favorably impressed ty the approach
made by Al, who blamed me somewhat for Reynolds' reluctance to go along with
him. According to Reynolds, Al had promised to see him three weeks after the
date of their meeting in New York City but Al failed to communicate with
Reynolds who, thereafter, asked me several times to attempt to arrange a
meeting for him, I spoke to Al later about his failure to get in touch with
Reynolds after meeting him and he made some remark that he was not supposed
to get in touch with Reymolds for three months rather than three weeks after
the meeting and further manifested a contemdtuous attitude toward Reynolds,

"At the request of Reynolds, I asked Al at my meeting with him on
October 17, 1945, and November 21, 1945, to communicate with keynolds, saying
that the latter was very desirous of conferring with Al but he said he had no
desire to see Reynolds.,

"On the occasion of rg introducing Al to Reynolds, T introduced Al
by some fictitious name and Reynolds has always referred to Al as Paul. I
do not believe that Reynolds knows the identity of Al except that during
sore of our conversations after his meeting with Al, Reynolds indicated that
he felt Al was a Soviet agent,

"Sometime in the latter part of September, 1945, when I was seriously
considering getting out of the U. S, Service and Shipping Corporation end was
also desirous of having Reynolds cease his activities with this Corporation, I
told Reynolds that I hed been mixed up with Golos in some undercover work,

I explained, however, that at the time Golos died in November, 1943, I had
ceased all these activities and told him nothing of my continued operations
along intelligence lines., I also at this time informed Reymolds that if the
Russians were interested in maintaining the U. S. Service and Shipping
Corporation they were doing it for a purpose and that he would probably become
involved. It was at that time he indicated to me that he probably knew

‘that Al was, in fact, a Soviet agent. He also stated that he felt that being

an Arerican and this being an American corporation he 1d be able to prevent
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the Corporation being used for any RnSsian activities and gave me the
impression he thought himself capable of handling any exigency which might
ariseo ‘ - .

The informant advised concerning the origin of the U, s. Service
and Shipping. Corporation in about April, 1941 that, #At this tice Reynoldsk‘
was the President and Treasurer. I was the Vice President and Secretary
and Max Spector was Assistant Treasurer.’ Spector was formerly associated
with the Amtorg Trading Corporation.,,——e—w. - - ~ ‘

. MAt this time Golos was running World Tourist, Inc. and, as a =
matter of fact, greatly assisted Re;molds in the transaction of the U 5,
Service and Shipping Corporation affairs. 1In June, 1941, John Reynolds ,
became an official in World Tourist, Inc. This was occasioned by the 1llness
of Golos ¥ho found it impracticgble to continue all his work with World Tourist,n

In connection with Colonel Reymolds!' status in the U. S. Service
and Shipping’Corporation the informent has advised that Jack, a Russian
contact, wanted Ray Elson to acquire all of the stock certificates held by
Reynolds and his wife, At that time all of the certificates were held by
Reynolds and his wife, with the exception of five shares registered in the ‘
informant's name, The informant stated, "I further recall in this connection
that Jack instructed me that Reymolds' stock definitely should be acquired
and suggested that I attempt to effect this through Earl Browder, that is,
by having him confer with Reynolds, pointing out to the latter that he no longer
had any Russian contact of value and that inasmuch as the firm's success
depended mainly on someone in & firm having a good Russian contact, he no
longer was of any value so far as securing business for the Corporation =—- °

"With respéct to the ¢onversati6n of Browder and Reynolds directed -
towerds the latter's getting out of the Corporation, I recall that I went to

Browderts office at 50 East 12th Street, New York City, told him what I

wanted to do and he pointed out that he covld not, of co rse, meet Reynolds in a
conspicuous place ‘




the informant resumed her work with the firm,

"A few days later he told ms to bring Reynolds and Ray Elson
and go to 16 West 12th Street, New York City which I learned upon arriving
there was the home.of Frederick V. Field, who was not present and whom I
have never met —— ' : s ' ;

"It was on that occasion that Browder had the conversation with
Reymolds along the lines mentiuned and it was Reynolds' reaction that if
Browder felt he should dispose of his interest to Ra: Elson, that, of course,
would be acceptable to him,® e o o

Tt is noted that the informant resigned her position as Vice

- President of the firm on Vay 8, 1945, that Ray Elson was elected to succeed

her and that Elson by that time had become familiar with the firm's business,
However, the informant said that while she was on 3 vacation in June of 1945
Reynolds contacted her by phone and wanted her to return to New York, remarking
that he "was most desirous of conferring with me in New York City, because

Al had not been in touch with hin recently, that the business generally was
confused because Ray Elson's financial participation had been stalemated ard
he was not favorably inclined towards Elson, . o ©o

"I returned to New York City approximately two weeks after my o
departure and on this occasion saw Reynolds. He told me that I would probably
need funds and suggested that T transfer to Wim my five shares of Corporation
8tock, which incidentally had previously been given to me by him as a gift, =
So far as I recall, notning further of consequence transpired at this meeting
and T returned to Connecticut, Approximately two weeks later T again came ‘

back to New York and saw Ray Elson at the office.  She requested that I

transfer to her my stock certificates and I told her that it was impossible

as I had previously transferred them to Reymolds. This angered her considerably
and she made some remark sbout my fcutting her throat.! It was on tnis S
occasion that she inforred me she had been given $500 by her Russian contact

for the purpose of acquiring same of Reynolds! stock, it being understood
that she was to receive mine from me for nothing, ‘ ; : -

The informant related that she conferred with Colonel Reynolds on
approximately September 15, 1945, at which time he insisted that she rejoin o
the Corporation and informed her further that Ray Elson had never been able
%o acquire any stock in the firm, He said that he did not like her
and that he felt the informant was indispensable to the firm, -Accordingly,

Concerning the proposal that the Russians tak

ver the U. S.
Service and Shipping Corporation, the informant has s

d, "They were to
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reimburse Browder for the $15,000 that was originally paid into the U, S, =
Service and Shipping Corporation by Ercwder. When tnis was acconplished the
Communist Party would be completely divorced from any activity in so far as it
concerned U, S. Service and Shipping Corporation. I wish to state, however,
that the $15,000 invested in the U, S. Service and Shipping Corporation

has never been repaid to Browder and, in my opinion, never will be beceuse T

- sound.m

feel definitely the Russians realize that such a move would not be financially;~‘

In connection with this, the informant has said, MYy last meeting
with Browder, which took pPlace sometime in the latter part of Cctober, 1945,
was occasioned by several visits to my office of lem Harris. Harris made
several trips to my office in an attempt to talk to me and I subsequently D
did meet him at my office, at which time he attempted to obtain from re the
815,000 that had originally been put into the U. S, Service and Shipping
Corporation by Earl Browder. I informed him that I had nothirg to do with =
the $15,000 and had been told that the Russians were going to take cere of -
reimbursement to the Communist Party, or Erowder, for their original
investment,® S ' , :

‘ As a result of this, the inforrant spoke to Farl Browder and asked
hin. what advice he could give her and he stated, "So far as he knew, the
Russians had definitely decided to take over the U, S. Service and Shipping
Corporation and that they were somewhat slow in getting the rwoney up, but -
that they would probably do so within the near future.m o o

The informant has also alleged concerning Earl Browder, "I saw him
at his summer home again sometime in August, 1944 and I recall that on this -
occasion Colonel Reynolds accompanied me, It is my recollection that I took
along two or three bottles of Scotch whiskey for Earl Browder, some Canadien

 Club whiskey for William Browder, and some brandy for Irene Browder. This

liquor was a gift from the Russians and it will be recalled that they haa
on frequent instances in the past given Browder and his wife gifts of

liquor and caviar. As I recall, there was no particular significant
conversation between Colonel Reynolds and Browder on this cccasion and T -
was in their presence during the entire time we were there, S

It is my present recollection that I took with me on this occasion
Some material I had collected and was able to seize an opportunity to allow
Earl Browder to look over that material although I, of course, brought it back

--to New York City with me. Colonel Reynolds was entirely ignorant of the fact

that T carried along this intelligence information,
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December 17, 1945

/Re: COLONEL JOHN HAZARD REYNOLIB}& U
'BACXGRQUND '

¥uch of the background informztion pertaining to Colonel Reynolds
has been given by Miss Elizabeth Terill Bentley and has been set out in her
allegations concerning him. In addition, however, it is noted that a2 Dun
and Bradstreet report dated in January, 1941, shows that Reynolds was born
on Octdber 13, 1886 and is & native of tpe United States. He came to New
York City froa 'Albany, New York in 1906 and shortly thereafter became a ;
member of the brokerage firm of Effingham, lLaurence and Company. Subsequently
he neld membersnip in the Mew York Stock Exchange, During World iar I he

~'Was & Captain in the United States Army and in that capacity worked in the

Office of the Director of Finance in Washington, D. C. - Following nis discharge
he was associated with thne Mellvill Shoe Campany, Inc., New York City, for

-8 number of years, later beco.ing associated with Guaranty Company of New

York. Following this he was active in the tirm of Gillman and Reynolds waich
managed the affairs ot a financial nature of a tew private tamilies including

- Reynolds' own. 1In 1927 he retired from active business and remained so until
~ aporoximately 1941, wnen tne U. S. Service and Shipping Corporation was formed,

He 1s one of the stockholders in the 825 Fifth Avenue Corporation

waich is a cooperative organization and holds title to the apartuent builaing

at this address. The various stockholders occupy apartments in the building
and it is noted that Reynolds has an apartment on the seventn floor, ‘

, Reynolds married Grace Fleischmann of the Fleischmann Yeast family
who is independently wealthy. As of 1942, Reynolds neld capital stock in

- the Chase National Bank running into six tigures and also had a large personal

estate.

In connection with the present investigation, Elizabeth Terrill

Bentley has advised that Colonel Reynolds has been interested in the Worlg

Tourist, Incorporated and in tne new U. S. Service and Shipping Corporation.
Consequently a summary of these two organizations is being set out herein- -
after as further explanation of Colonel Reynolds' activities., :

| RRLD TOURIST, TNCORFORATED ’ hl( W |

Tnis corporation was chartered on June 10, 1927, in the State
of New York with an autnorized capital of $50,000. The officers as of
October 18, 1940, were: Fresident, Joseph R. Brodsky; Vice President, Robert

- -W. Wiener; Treasurer, Alexander Trachtenberg and Secretary, Jacob 1, Golos.

All of the above have long been active in Comuunist activities, -

39»1




. The report was received that the corporation was established to take
charge of all steamships, tours, hotels, railway accommodations and arrange-
ments for the comfort of passengers and for transportation to Soviet Russia . . )
and elsewhere. In ¥erch, 1940, World Tourist, Incorporated, and J. M, Golos, -
whose real name wus Jacob Raisin, plead guilty to an indictment charging failure
to register as agents of the Soviet Government. The corporation was fined
$500 and Golos received a similar fine as well as a sentence of four months

Lo one year in jail. The jail sentence was later changed to probation.
Following Golos' death on November 27, 1943, the office of President of the.
World Tourist, Incorporated, was left vacant with John Hazard Reynolds acting
as Vice President and Elizabeth Bentley as Secretary, As of June, 1945,
this corporation was reported to be engaged in selling steamship tickets to -
South America, Mexico, Florida, Cuba and the Soviet Union and bandled packages '

- [U._S. SERVICE AND SHIPPING CORMORATION ]& W

"~ The cnarter of incorporation of the above corporation stated; -
“To carry on the business of forwarders, exporters » importers —- ship brokers ,
and all other business incident to shipping and maritime work of every o
description.” Jolm Hazard Reynolds was the original President and Elizabeth
Bentley, the Secretary. By a contract dated Marcn 21, 1941, the U. S. Service :
and Shipping Corporation was designated as the exclusive agent and representa- -
tive of Intourist's official Russian travel agency tor the United States,
Canada and Mexico. Intourist 8greed to designate the U, S. Service and
Shipping Corporation as the sole and exclusive agency for the issuance of ,
licenses for imports to tne Soviet Union from the United States, Canada and
Mexico, e co - o :

: - In ancther later contract between the U, S. Service and Shippihg -
Corporation and World Tourist, Incorporated, the latter was designated as

Greater New York. .

- This corporation by letter dated April 10, 1941, f notified 'thé, ’
Sec1_°eta.ry of State pursuant to the terms of the Notification Section of the

tion by the.U. S. Service and Shipping Corporation under the above statute
.&8nd this opinion was later concurred in by the State Department, o :
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As of July, 1943, the officers of tnis corporation were John
Hazard Reynolds, President; Elizavetn Bentley, Vice President, Secretary
and Acting President; and Grace Fieischmarn Reynolds, Vice President. These
officers plus Charles F., Bamnerman constituted the Directors.

o The corporation continued to act as agent for Intourist and also
engaged in the shipment of packages to tne USSE. However, its monthly
transter of tunds tuv Intourist dropped from approximately §15,000 in 191
to between $3,000 and $5,000. : :

In July of 1945, the corporation was still in operation and
engaged in ootaining export licerses and nandling shioments of packages ,
to Russia, At this time it was revorted that little activity was seen around
the offices of the corporatvion and the superintendent or tne office building
at 212 Fifth Avenue, New York City, expressed the belief that most of the

- business was conducted by telerhone, -
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RESULTS OF INVESTIGATION

On December 5, 1945, Elizabeth Terrill Bentley advised the Neu:r
York Field Office that she had a conference with lem Harris on tae morning :
of December 5, 1945, and that Lem Harris had advised that he and his associates
were definitely going to take over the U. S. Service and Shippdng Corporation
and further that he appeared very interested in learning how soon he and the
othersmight expect to be able to take some profits from the company. Harris
manifested great eagerness in having Lieutenant Colonel Reynolds remain in
the firm and at the conference wiich was scheduled for December 7, 1945, attempts
would be made to convince Reynolds that he definitely should retain his =~ =
interest and participetion in the fMrm's business. R '

o ;La‘.c‘hel" the same iday, Elizabéth Terrill Bentley advised the New kY‘o’rk'

~Field Office that she had a luncheon engagement with Lieutenant Colonel

Reynolds at 11245 a.m. that day and that she had told Colonel Reynolds that ;
Lem Harris had said to her earlier in the morning. According to her, Reynolds
seemed to be very self-assured about the matter of handling Harris and the ‘
Russians with respect to the affairs of the U. S. Service and Shipping
Corporation. Reynolds made the statement that he had known Ted Bayer, was =
intimately acquainted with him and believed him to be a great fellow, He =~

was sure that Bayer would not atte.pt to take advantage of him, After

Elizabeth Bentley had told Reynolds of the evident desire of Lem Harris and

his associates to take over the tirm, Reynolds' reaction was that he would
stay in the company if he were allowed to operate it as ne Pleased and not

- take orders from Lem Harris, Ted Bayer or anyone else. He indicated that == =

if a satisfactory arrangement could not be arrived at at the Friday meeting, .
he would consider selling out his interest to Harris and Bayer, Elizabeth

Bentley stated that sucn an eventuality was very remote in per opinion

because Colonel Reynolds' presence in the corporation obviously would be
regarded as very important because he would be a ®good front", had a reputdle
law firm handling the corporation's affairs and was generally regarded well SR
in New York circles. She said that she felt definitely certain that Harris s
Bayer, as well as the Russians, would realize Reynolds' value to the B

company for the foregoing reasons, - S _— B

: Elizabeth Bentley stated further that she had read the articles by
Howard Rushmore which appeared in the New York "Journal American* on = ..
December 3 and 4, 1945, concerning the "Adamson" case which was an expose of
certain phases of Russian espionage in the United States. According to her,
I..ieutenant Colonel Reynolds had excitedly telephoned her and asked if the
Adanson mentioned in the articles was anyone he knew. According to Elizabeth
Bentley, Reynolds wondered if Adamson was identical with YAl." She assured
him that she felt positive that this was not the case. Elizabeth Bentley stated

. .that Reynolds was very nervous and at a later date had again asked her if
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she had any ideas about thne accuracy of the Rushmore newspaper articles as
well as the possible identities of the persons described therein. 8he said
that she was not sure in her own mind why Colonel Reynolds was so nervous

and upset but believes it to be a combination of the publicity together

with the unsettled conditions of the affairs of the U. S. Service and Shipping
Corporation and the impending conference with Lem Harris and Ted Bayer which
was scheduled for December 7, 1945 in Colonel Reynolds' apartment.

- On December 12, 1945, Elizabeth Terrill Bentley advised that the
meeting took place on December 75 1945, in Colonel Reynolds' apartment. Ted
Bayer indicated that he was taxing over the tinancial duties of the Communist
Party and that Lem Harris was going to retwrn to the agricultural field of
the Party and would operate in Pennsylvania and New York, She stated that
from the trend of the remarks made by Harris and Bayer at the meeting, it
is their apparent intention to effect a closer working arrangement between
the U. S. Service and Shipping Corporation and World Tourist, Incorporated, -
which latter concern they propose to make the sole receiving agent. She was
unable to conclude whether Colonel Reynolds would retain his interests, ‘

. Tinancial and otherwise, in the U. S. Service and Shipping Corporation in
view of the intended domination of it by Lem Harris and Ted Bayer but was

of the opinion that he probably would continue in the firm in the same
g?jacity 8s in the past inasmuch as Ted Bayer exerts great influence over
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December 17, 1945
\ R :
| RE: PAULINE ROSEN, with aliases Pauline

- Rosin, Pauline Rickman, Pauline Richman, '
Pauline Bickman, Pauline hogers, / A
Pauline Royce, Pauline Weir, Pauline : /ﬁ U
Usher, Pauline Uscher, Mrs. Edward koyce, o
MHrs., Oscar Rosin, Mrs. Usher Rosen, krs. ;
Uscher Rosen, Mrs. Uscher Rosin, Paulinne -

Raisen, Mrs. Oscar Raisen, Mrs. Usher
Raisen, Mrs. Uscher Raisen. J

ALLECATICHS OF INFORMANT

: "Sometime around the end of kiarch, 1935 I obtained, through kiss -
Callan of the Columbia Placement Bureau, a position with the Home Relief
Bureau as an investigator, This Bureau was located at 150th Street and
Amsterdam Avenue, I worked as an investigator for this organization until
about the end of July, 1935, Waile I was doing research work for the City
Office of the American League Against War and Fascism I met Pauline Rogers,
who I later learned was the ex-wife of Eddie Royce, Miss Rogers was the
Executive Secretary of the American league Against War and Fascism and, I

later learned, a member of the Communist Party. ‘

Mfter I became a member of the Communist Party, Pauline ogers ap-
proached me and wanted to know if T was desirous of doing Italian anti-
fascist work. She indicated that my sojourn in studying in Itely would be
very important in this work, and I agreed to help her, At this time she
introduced me to Juliet Stuart Poyntz Glazer,

Mat the time I commenced my employ with the Italian Library of
Iniormation I became detached from my previous organization and after that
I was not associated with any unit or part of the Cormunist organization,
A short time after I was employed with the Italian Library of Information I
realized the possibility of obtaining information for the Communist movement !
at the Library. Thereupon, I went to Pauline Rogers. She had, by this time,
become a Communist organizer for the West Side Section in the Water Front
Section. She gave me a letter of introduction to Mr. F. Brown (Ferrucecio
Marini) who, at that time, operated on the ninth floor of the Communist Party
headquarters," Cene T \ ‘
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Alteny, ilew York, eddressed a letter to the President of the Tnited Stztes which
Tas subseguently referred «to the Fureaw. In the latter Hubbard sintes thrt on
Tover.ber 17, 1020, a mase meetin~ stiendnd by over 100 persons tes held =t the
Jeriments Circle Béucetion=1 Institute, Public School 14, 4r Zib:ny, under the
.2usnices of Wlanen's Self-Education.® At this meetin~ 2 lon~ e¢dress was ~iven

o}y Pauline Yo<ers o Ker York Lity, at waich time she 2ccused the Tnite? St-tes
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RESUITS OF INVESTIGATION

. On November 28, 1945, an investigation was instituted to definitely
determine whether or not Pauline Rosen did in fact reside at 317 West 93rd

- Street, New York City.

On December 1, 1945, a 1939 Hudson two-door sedan with Connecticut
license plates 2-Z/5439 was observed parked in front of 317 West 93rd Street,
New York City, and investigation disclosed that these plates were issuned
to Pauline Royce of Easton Road, Westport, Comnecticut. P .

On December 4, 1945, a 1937 Dodge bearing New iork licensé plates

- 1G9933 issued to Albert Fischer, 21 West Mosholu Parkway, New York City,

wWas observed being parked in front of the entrance to 317 West 93rd Street.
A man and woman entered the building, Thereafter lights were seen to go on
in an apartment on the fifth floor which had had been previously determined
to be the apartment occupied by Pauline Rogers and her husband, Oscar Rosen.

On December 3, 1945, Pauline Rosen was observed making cdntacts
with various electrical concerns in the vicinity of New York.
it is noted that Pauline Rosen for the past several Years has been actively

engaged as an organizer tor Local #430 of the United Electrical and Machine
Workers of America. : - , \

. These surveillances conducted between Noveniber 28, 1945 and December 35 -
1945 on Pauline Rosen failed to indicate any act

ivities on her rart connected
with instant investigation. F .

401

Inthis connection -



’

< 4

DR. ABRLVAM BEN:DICT WEINSTRIN

CONECTION “7ITH GASE

On November 28, 1945, it was ascertained that Dr, Veinstein of
New York City had made contact with Mrs, Gregg at Randolph 5070, wife of
Joseph Gregg, At that time Dr. Weinstein informed Yrs, Gregg that it
would not be necessary for her husband, ur, Gregg, to come to Nev York ,
thzt nipht, thet is November 28, 1945, but further requested that yr, Gregg
come to New York next Tuesday, Subsequently mrs, Gregg contacted her .
husband and advised %ir. of these facts, At that time r, Gregg stated,

:"Qh, you mean the dentist,", _y" ff“

' Yéé December 5, 194 s 1t was‘ascertainedkthat a telegram was sent
to Joseph'Gregg at 6829 Pinny Branch Road, Washington, D. C., whic ead,
as follows: n9:30 Friday appointment O.K. signed 4, B, Weinstein;ﬁggén
Thursday, December 6, 1945, physical surveillance revealed that Jog ph
and Peter Rhodes left Washington, D, C., at 6:00 PN, vis Pennsvivanie
Railroad, This train arrived at Pennsylvania station at 11:05 P.M, No '
centacts were made by these two individuals and they proceeded to L0 Monroe
Street, New York City, the home of peter Rhodes. 0n December 75 1945, ,
surveillance revealed thst Joseph Gregg entered the office of pr, deinstein,
20 East 53rd Street at 9:55 A M, At 12 noon Peter Rhodes was observed to
enter the building at 20 East 53rd Street and at 2:00 P,X, Peter Rhodes
and Joseph Gregg left this building and proceeded to have lunch, - At 2:35
P.M, Josenh Gregg reentered the building at 20 gmast 53rd Street and did not
leave until 7:35 pu, ' ' ;
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ra was $24,944.46. Tn addition they listed a thr

December 17, 1945
[Re: IR. ABRAHAN BE-EDICT wEINSTEIN / Z(/ L

BACAGROUND .,

, , ) s
Dr. Abraham Weinstein is a dentist surgeon with offices at 20 East 53rd
Street, New York City. He is there associated professionally with Morris :
Weinstein, nis brother. He is a native born United States citizen of Russian
descent, about forty-five years of age and born in New York State. In 1923

" he graduated from New York University and practiced dentistry until 1935 at

901 Saratoga Avenue, Brooklyn, New York. From 1935 to 1938, his offices were

located at 29 West 57th Street, New York City and from 1938 until June of

1940, at 130 vest 57th Street. From that time to the present date he has been
located at 20 East 53rd Street, New York City. bDr. keinstein has specialized
in practicing dentistry for prominent stage and screen actors and nis t

characteristies of the individual patients.

kr. H. F. Curley, the ranaging agent for the Leonard J. Beck Realty
Company, New York City, has advised that the Weinsteins have rented fooms
A, B and C on tne sixth floor of 20 East 53rd Street at an annual rental of
81,750, 1In February of 1941, an additional room wes added to this suite
at an additional rental of $360 per annun, Lr. Curley has said that an

‘unusual feature of the Vieinsteints occupancy was that they declined to use

the switchboard which is maintained at that address for the convenience of

; the occupants and that they maintained their own private telephone,system.

Abraham Benedict ¥einstein is‘régistered‘for Selective Service at
Local Iraft Board #28, 250 Vest 90th Street, New York City. His Selective
Service questionnaire dated July 11, 1942, discloses with regard to nis

‘Physical condition that he hag chronic peptic ulcers. He stated thet ne was
- married in Los Angeles, California, in Octooer of 1939, P

, Fegarding nis income, he stated that he was earning $3,863 per annum
and that he had real Property with a net value of $3,800. It is to be noted,
however, that the records of the Corn Exchange Bank, 55th Street Branch,
New York City, discloses & commercial banking account in the ns..e of 4. B,
¥einstein or Lorris Weinstein indicating that they claim total acsets of
$32,174.89 and atter aiscounting liatilities that the net wortn of their
ee-roox i
Valley, New York, having a value of $10,000, subject to :“$§ozg§ ;:rigzzzg ‘
In the year 1943 their average balance in thig acco 3 ;

: i $1,500
and 2,000, ‘ ‘ k’unt varied betﬁeen $1,500
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Inquiry at the Dental Inspector's Office, New York City, revealed
no dental registrationfr Abraham B, Weinstein for the years 1940, 1941 or
1942. One was located for the year 1929 but it was also determined that
Weinstein was not listed as a member of the Dental Society in New York City.
The Inspector's Office has advised that it was possible that Weinstein pould
be registered in some other locality than New York City. ' :

i

During the investigation of Ralph Bowman, who is believed identical-
with Rudy Baker and Al, the head of %‘h— Wgug s 1t was ascertained
inat Bowman came to New York City on Tuesday of each week during the spring =
of 1944 and a physical surveillance of Bowman revealed that he contacted
Herbert Goldfrank of ®"New Masses" and Dr. Abraham Weinstein, 20 East 53rd
Street, New York City. Weinstein is also known to be acquainted with Carl
Winter, an active Communist on the West Coast, and John Williamson, one-time
member of the National Committee of the Cammunist Party. : ‘

 As a result of investigation conducted regarding Victoria Stone, a
daily and intimate associate of Arthur Adams, a known Soviet agent, it was
determined that she made a telephone call on May 29, 1944, to Mrs, Weinstein,
telephone 4-4471, Stamford, Connecticut. Inquiry by the.New Haven Field
Division revealed that this phone was listed to Harry P. Barrand of 106 stam-
ford Avenue, Stamford, Comecticut. It was ascertained, however, that Dr.
Abraham Weinstein moved to this residence on October 2, 1944 and prior to
that time resided at 199 Van Renseler Avenue, Stamford, Connecticut. At the
time he moved in October, 1944, instructions were left that all calls coming
to telephone Stamford 4=4471 should be transferred to a new number Stamford
3-2076, apparently the mumber Fresently used by Dr. Weinstein. Investigation
so far conducted does not clearly show whether the Weinsteins were in actual
occupation of tnis residence during the spring and summer of 1944 but since ;
the telephone call of Victoria Stone was made in May of 1944 to Mrs. weinstein
at Stamford 4-4471, it would appear that the Weinsteins could be locateg '
through that number even in May of that year. & \ o, ~

The New Haven Field Divison has &scertained long distance calls
made to and froam that phone for the months from June to November of 1944 and
it has been noted that the Weinsteins have called or received calls from
several individuzls of known Comnunist background. Among these are Ted Allen
Herman, a member of the Young Communist League in Canada and at one time an
employee of the Office of War Information; Lucy Josephson, wite of Barney

Josephson, Cafe Socie s New York City and suspected of being a Soviet agen’t;
and Victoria Stone. W : . ‘ S '

~ On October 31, 1944, the wife of Andrew Onda, State President of - ,
the Communist Rarty of Comnecticut, placed a telephone call to. Lenore Weinstein
and it is also to be noted that on June 25, 1945, Andrew Onda Placed a call =
1o Dr. Abraham Weinstein which time Weinstein told Onda that he had a

Job for him. Arrangenent, re made for Onda to meet Weinstein in New York
City on June 27, 1945, ' - o S

-
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Elizabeth Terrill Bentley, in her statement, coes not mention
Dr. Weinstein but she does mention an individual known as BCharlie," who
has many of the characteristics _of Dr. Weinstein., Miss Bentley states .
concerning this individual that she was informed by Golos that Golcs turned
over certain material to a Russian contact. He later identified tais individual
as being the person wnose photograph was in a newspaper and Elizabeth o

Bentley recalled that the name ended in Wian." It is believed\?hat this
individual was Gaik Ovakimian, a Soviet agent. Miss Bentley recalled that

‘the press carried the photograph in connection with the story that this

individual had been apprehended on the charge of bribing a Standard 0il
Company official. Miss Bentley stated that after this individual was

‘released, Golos cbtained another contact to whom he delivered his material
- and thet she later learned that this person was known as ®"Charlie,” that -
- he was a dentist and that he had a gall bladder operation. She said that

she also learned from "Jack" that "Charlie" was described as follows: o
about fifty-five years of age; five feet five inches tall; 160 pounds; stocky
build; dark hair; dark eyes; swarthy complexion and of Russian-Jewish = :

nationality. WJack" also said that "Charlie" was a permanent resident of

~the United States and had apparently been in this country for many years.

Miss Bentley said that some time in 1942, Golos began to give her verbal
instructions for Silvermaster and his group relative to the nature of the
information desired and still later, probably in the last part of 1942, he :
began to give her typewritten instructions in Russian furnished by "Charliem

to be taken by Hiss Bentley to Silvermaster. With the exception of the '

difference in age, Dr. Weinstein would answer to this description.



RESULTS OF INVZSTIGATION

On November 28, 1945, it was ascertained through a technical ’sur-
veillance that a Dr. Weinstein of New York City had made contact with V=-s,
Gregg, wife of Joseph Gregg of Washington, D. C. Gregg was named by Elizabeth
Terrill Bentley as engaged in Russian espionage activities., @ W~

would not be"

At that time Dr. Weinstein informed Mrs. Gregg that :
necessary for her husband, Mr. Grezgg, to come to New York that night, that is,
November 28, 1945, but reguested that Xr. Gregg come to New York on Tuesday,
December 4, 1945. According to the technical surveillance, Mrs, Gregg =
subsequently contacted her husband and advised him of these facts, At that
- time Kr. Gregg stated, "Oh, you mean a dentist." A - ,

B Investigation revealed that on November 28, 1945, a phone call was
placed from the telephone exchange Eldorado 5-0781 listed to Dr. Abraham B,
Weinstein, 20 East 53rd Street, New York, New Yorik, to Mrs. Gregg at Randolph -
5070, Wasnington, D. C, On December 5, 1945, it was ascertained that a tele-
‘gram was sent to Joseph Gregg (subject of instant case) at 6829 Piney Branch -
Road, washington, D. C., which read as follows: "9:30 Friday appointment
okay," signed "A. B. Weinstein." - :

On December 6, 1945, physical surveillance revealed that Joseph

Grezz and Peter Rhodes (both subjects of instant investigation) had left
Washington, D. C, at 6:00 P.X., via the Pennsylvenia Railroad and they arrived =
in New York City at 11:05 P.M. No. contacts were made by them and they proceeded
directly to 40 Monroe Street, New York City, which is the residence of Peter
~ Rhodes. On December 7, 1945, surveillance revealed thzt Joseph Gregg proceeded

to the office of Dr. A. B. weinstein, 20 East 53rd Street, at 9:55 A.l., and

at 12:00 noon, Peter Rhodes w: s observed to enter the building at 20 East 53rd
‘Street. At 2:00 P.LN., Peter Rhodes and Joseph Grecg left the building together
and proceeded to have lunch. At 2:55 P.M., Joseph Gregg reentered the building
at 20 East 53rd Street and remained there until 7:25 P.M. Joseph Gregg then .
‘proceeded to 155 East 47th Street where he visited apartment 7B. At 7:57 P.M.,
Joseph Gregg left that address with & man and woman and they proceeded to have
dinner together, - S , ’ SRR

. Investigation revealed that the unidentified man and woman were ¥r,
and ¥rs, Craig S. Vincent. Vincent is employed by the War Shipping Administration
in New York y and s been the subject of an extensive Hatch Act investi-
gation because of his numerous Communist associates and activities. At 10:30 P.X.,
Joseph Gregg and Mr. and Mrs, Vincent left Anthony's Steak House where they had
dinner and Joseph Gregg proceeded to 4O Monroe Street » which building he entered
at 11:10 P.M. On the following day Gregg returned to Washington, D. C.
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The New York Field Office by teletype dated December 17, 1945, advised
the Bureau that Elizabeth Terrill Bentley failed to identify a Columbia Yearbook
photograph of Dr. A. B. ieinstein who is thought possibly to be identical with
the "Charlie" mentioned in his statement, She stated that "Charlie! was con-
slderable older than the individual in the photograph which was noted to have
been taken some years ago. The New York Pield Office advised that they were
continuing their efforts to obtain a4 maxre recent photograph of Dr. Weinstein,

The New York Field Office advised on December 20, 1945, that a

technical surveillance was instituted on the residence of Dr. Abraham Benedict
Weinstein, 2U East 53rd Street, telephone Eldorado 5=0781. & e

sor
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Re: jAnatoli Borisovida Gfomov

With Alias A

"

1

ALIZGATIONS OF INFORNANT

'Infbrmanx’hAS identifiéd‘Al;aéunnatoli Borisovich Gromov, Firsi_‘

Secretary, Soviet Embessy, Washington, p.

"C. These are her allegations; R

'"It was at that time that I informed Jack that T had been'promised

that I would be introduced to & Russian,
with this individual, Y insisted on meet

‘him that X had been given to understand t
 hamely, a Russian with authority sufficie

I demanded that he put me in touch
ing this other individual and told

hat T was to have two contacts, .
nt to decide matters of policy end

with whom I could confer, and another contact who would be an American and

who would be in effect a courier; I was n
American, I indicated plainly to Jack th

_ "ibout & week or so later I aga
meeting me he apologized profusely for hi
indicated at that time he did not know wh
this picture., He told me he had made arr
Russian contact but that he could not tel
I could see him, Y surmised that this in

United States but es soon after his arriv

ments to have this meeting take place,

ot to discuss anything with the , '
at I felt I was imvortant enough to ,‘4f

‘meet any requirements‘when he was insisting on 2 highly placed Russian contact,

in met Jack in New York City and upon

s action on the previous meeting and

2t an important individual I was in =
angements for me to meet his high placed
1l me at that time the date upon which
dividual had not yet arrived in the

al as possible he would make errange- -

"le also informed me that after I met this Russian contactJhewwpuld
unquestionably tell me that T was to take up all subsequent matters with him,
dJack, as this Russian individual would be an extremely busy man and might not

always be readily available, I recall th
Jack made arrangements for me to meet thi

at sometime in €arly November, (1944),
s individual who I later remembered =

as Al. This meeting with Al took place as prearranged by Jack in the

Georgetown Pharmacy which is located some
ington, De. Ce ‘ ’ :

where on Wisconsin Avenue in WashA”

. "In my initial conversation with Al, he brought up the matter of my o
" ‘discussing any questions T had with Jack

and he informed me at that time that

although he would orobably see me from time to time it was very difficult for
him to leave Washington and that it would be agreeable with him if I took up -
any matters of policy or any other questions Y had directly with Jack, It was

very agparent, however, from my conversation with Al that he

superior of Jack.
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in fact the -




~nmeeting he told me he especially avoided the vicinity of the Government

A T g
el mt{?

o "During my acquaintanceship with Jack, I never met him in the company
of A1, T remember further that after T met A1 for the first time, Jack ~
subsequently asked me about the person who met me in the Georgetown Pharmacy
and T described Al to him, Jack remarked that he knew that person, ‘ .

- "I met Al for the first time through arrangements made by Jeck and,
after my initial meeting with Al in the Georgetown Pharmacy in Washington, D,
Ce, I continued to see him at intervals thereafter, Al, from the beginning, -«
knew my identity and said in Moscow in 1942 he had become aware of the fact
that there was an American girl working with Golos in the United States, and -

"he told me he had come to know my work so well that he felt as though he had
‘known me for a long time. By wey of introduction when I first met Al, he saig,

'I bring you greetings from home,' T recall that sometime later, when I met .

Jack, T told him what Al had said when I first met him, and he became very much

alarmed about this and indicated that this was the wrong thing for Al to have
said to me, After I met Al at the Georgetown Pharmacy, I recall that we went
to Naylorts and had dinner, at which time he talked to me concerning the business
of the U. Ss Service end Shipping Corporation, and he also informed me that

‘although he would be able to see me whenever I thought it necessary for me to

dc so, he would not always be at liberty because his business in Viashington was
such thet he could not 2lwzays arrange for meetings with me, ¥e also at this
time told me that in the event any matter of policy of my company came up, I

could discuss this freely with Jack but that in tre event it was absolutely

- necessary that I see him such a matter could be erranged for through Jack.‘,Hé‘ ' 

also told me that, in the event I wished to get ir toush with hin T could o
accomplish this through my contect with Jeek, T recell that curing this firstf -,
buildings on Pennsylvanis and Constitution Avenues as well as the Morthwest L

section of Washington as he stated he was either well known in these vicinities

~or he did not wish to be seen there, He pointed out that he was acquainted with

a number of Government officials as well as Russians and that he was taking
this precaution for my sake., Along this same line he steted that in the event
I was picked up with him or anybody ever questioned me as to his identity ¥

- was to say that I met Al sometime near the end of October, 1944, while he wes

riding on a Fifth Avenue bus; that T had several packages in my arms at the
time, dropped them; that he picked them up for me and that we made a mutual
acquaintance at that time., He also stated that I was to inform anyone who o
might cuestion me that he was a 0zech business man who was working in Wash-
ington, D. Ca I recall that at this first meeting Al was very cautious and

" ‘appeared to be very jumpy and, as a matter of fact, when we were walking he

continuously crossed the street from one side to the other in an effort to
determine if he was being followed, Fe told me that if T had occasion to meet
him in the future and I was aware or suspicious that I was being followed, T
should light & cigarette when Y saw him and this would indicate that I was,

or wus suspicious that I was being followed and he, therefore, would not mget .




me as arranged at that time, No definite date was set for my future meetings
at this time, S T , |

; "However, in the latter part of iJovember, 1944, Jack told me at a
meeting thet I had with him in New York that Al was coming to the city, and
arranged for me to meet Al at the Edison Hotel on Broadway, T met Al as pre-
arranged and, when he saw me, he stated that this was & memorable dey. I
inquired as to the reason for this and he stated that he had Just received word -'rom
- Hoscow that on November 7, 1944, the Supreme Praestdium of the Union of Soviet
Socialist Republics had awarded me the Order of the Red Star for distinguished -
service, I informed him that I did not think I was entitled to this and o
- questioned him as to whether Colos had ever received such an award, He told me .
that Golos had not but thet, as a matter of fact, I was 2 more valuable asset
to the Russians than Golos had been, I then asked him what T had done to
deserve this and he stated it was partially for services that T had already
performed and partially for services that I would have to perform in the future,
I recall that Al had a photograph of this decoration which apparently had been
~taken from an American Mzgazine, which he showed me at this time. In connection -
with the Red Star, Al stated that in addition to this being e distinctive honor,
certain benefits would accrue to the person on which this honor hed been bestowed,
As T recall a2 monthly salary was to accrue in Russiz to any individual receiving
this award, a-parently from the time they were so decorated; that the individual
wes to receive preierential living qusrters in Moscew, Russia; free vacations -
with all expensespaid; free streetcar transportation, He told me that the medal
~had not yet arrived but that he would show it to me immediately upon receiving
it. Al cautioned me that I should tell no one about receiving this award with
the exception of ZTarl Browder, whom, incidentally, I never did tell, It was my
- reaction, upon being told by Al that I hed been awarded the Order of the Red =
Star, that this was another attempt on the part of the Russians to retain ny
friendship, it being remembered that they previously had oifered me a Persian -
Lamb coat, an air conditioning unit and sums of money from time to time s
- well as a fixed salary of $200 per month, = B o ‘ B

%I recall that Y subsequently met Al through prearrangements through
Jack about a week before Christmas, 1944, In accordance with Jack's instructions
I met Al outside a Best and Company Department Store, which is located on '
Connecticut Avenue, Washington, D. C. Al appeared very perturbed at this
meeting and also insisted that I make arrangements to turn over all of my
Washington contacts, Al intimated that the FBI had been prowling around, that
Helen Tenney had shared a taxicab with an individual who later turned out to be
with Military Incvelligence; further that J. Julius Joseph had been associating
with a man who turned out to be an undercover agent either for 0SS or the
Counterintelligence Corps of Military Intelligence., Al also stated at this ’
. time that he had received an inside tip that the vBI was looking into the :
affairs of the U, S. Service and Shipping Corporation and t it would be readily




discovered that the Corporation had been losing money for the last fex years

and that the FEI might come to believe that the concern was not strictly

legitimate, but rather a front for Russian activities, He 2lso instructed

that Y secure new living quarters inasmuch as most of my contacts knew my residence
telephone number and he told me that situation was undesirable, I

B - WAt the conclusion of this meeting Al showed me the Red Star which
- had been awarded me and which he indicated he would keep for me, He exhibited
this to me and T wish to state it resexbled a Red Star that Y had previously seen,
He also showed me a small book that was about 13" by 23" and on the inside page
of this book my name appeared, in tact in the Russian languege, together with
the date that the Order of the Ped star had been awarded me, This book, like
~ the Red star, was retained by Al, It was on this occasion that T became
thoroughly disgnsted with Al because of his obnoxious behavior, ¥ did not see
him again until the early part of June, 1945, as T had told Jack after my -
~ Washington meeting with Al, that T had had a very unpleasant experience with
him and had no desire whatsoever to see him, Jack occasionally, during the
period from January, 1945, to the end of May, 1945, would ask me if T would
like to meet Al, but ¥ alweys told him I had no desire to see him, -

.~ __"On either June 6, 1945, or June 8, 1945, however, I did meet 21 ,
at a small motion picture theater in Washington, the arrangezents having been
made through Ray Elson, On this occasion Al told me thst he was desirous ‘
of having me out of the U, S. Service and Shipping Corporation to take a
vacation, probably in Mexico or Canada, He impressed upon me that my position
was extremely dangerous and that it might be a good idea if T was able to get
to Mexico or Canada to have me smugzled out of either of these countries to

Moscow, He indicated that ifyY were able to get to llexico or Canada they
" could handle the passport and visa problems in those countries, ‘

~“Sometime in April, 1945, I met Peter Heller in Brooklyn, New York,
and at that time Heller indicated to me that he was an investigator. T was
undecided in my own mind as to whether Heller was actually a subject of some
U. S. Governmental organization or whether he was in some way connected
with the Russians, T hed previously indicated my knowledge of Heller to
Jacke. At this meeting Al8&l s brought up the matter of my sceing Heller,

which information he apparently got from Jack and indicated that Feller was
probably an FBI Agent and that I should cease seeing him but that I should
handle the matter diplomatically so as not to arouse him (Eellerts) suspicions,
and T should definitely cut myself off from Heller!'s activities before I want
' ‘on my vacation. I pressed him for a reason why my situation was dangerous but
he replied only that he was afraid 1 might tell Heller ab some of my
activities and associates. At this meeting Al arranged see me a week or
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ten days later and I would have this future meeting with him again in Washincton.

"It was on this occasion that Al told me it might be well for me to
go to loscow, receive their special trainins and, thereafter, I might be sent to
Latin America, Cansda, or I might even return to the United States under another
name. Also on this occasion Al informed me that I could have 2 vacation not to
exceed two months and that after that time T would be given an assignment of some
kind, He arranged that we were to meet again in Vashington on the eighth day of
Avgust, 1945, ‘ SR e ' 3 IR

, MAs mentioned above in‘éonneétidnwwith ﬁéy’Elsoh, I‘had‘bégﬁhyhyf‘ ;‘%
vacation in Connecticut by /ugust and there were considerable difficulties -
before I met Al azain., It was finally arranged through Ray Elson that the

'  meeting would take place at aslexander's on Sixth avenue in kew York Citye

Al appeared at the appointed place and date and this meeting was taken up with
matters pertaining to the business of the U. S. Service and Shipoing Corporation,

~Reynold's position in the company, as well as that of Ray Elson. In response to

his repeated request that I terminate my connection with the company, I told

him that was impossible because the whole situation had not yet been resolved

and there were too nany questions yet to be decided, Agairn, on this occasion,
e brought up the matter of Peter Heller, asked me if I were still seeing him and
urged me not to see him. Ile told me that, in view of the fact the plans of the
Ue Ss Service and shipping Corporation had not yet been settled, I should tcke
another month!s vacation and it was arranged that I should meet him again at -
flexander's sometime during the third week of September, the exact date of which
I cannot presently reczll, E o I .

"I recall that I did meet Al sometime in the third week of September
&s prearranged, 2y that time I had resumed by employment with Ue. S. Service and -
Shipping Corporation, Cn the same day I met Al, I had a luacheon engagenent
with Colonel Reynolds, who was celebrating his promotion from a Majority to the
rank of a Lieutenant Colonel, and I had several dry Martinis on this occasion, -
I left Colonel Reynolds at approximately 2:00 P,X, in order to keep my 3:00 PJul,
appointment with Al at Alexsnderts. Al appeared at 4:00 and, during the A
conversation, after I told him I had resumed my employment at the U. S, Service
and shipping Corporation, he brought up the matter of establishing me in some
small business such as a hat shop, dress shop or, perheps, 2 travel agency in
Philadelphia, Baltimore, Weshington, D. C., or on the West Coast, It was his
plan that X was to devote my time and energy to the operation of such a business
for about six months, after which time I would be given some important Govern-
ment official to contact or, perhaps, four or five persons with whom I was to

_operate in the manner I had formerly. I told him I was not interested in such

a8 proposal, He then asked if T would like to teach in the Russian school in B
Washington, which proposal I also rejected, I recalled t Colonel Reynolds
vas desirous of conferring with Al and that I asked Al i would see Colonel




Reynolds. Upon his refusal to do so, which irritated me considerably, T
telephoned to the Colonel and told him 41 would be unable to see him, This

“incident angered me and, after several proposals as to my future had been

advanced by Al, T became so angered with him that I told him in plain words -
what I thought of him and the rest of the Russians and, further, told him that
I was an American and could not be kicked around, After this outburst on my
part Al told me I should not talk like that, that I was intoxicated and that
he would see me sometime in the future, about a month or so later as T recall,

- "My next meeting with A1 took place on October 17, 1945, at 6:00 p.u,
at Bickford!’s Restaurant on 23rd Street and 8th Avenue, New York City., As - '
mentioned before, I was notified of this date and place by Ray Zlson., On the
occasion of this meeting 41 appeared very pleased and sympathetic and indicated
that, although I had insulted the Russians on my previous meeting with him
he did not think I was responsible for vwhat I said at the time I made these ,
accusations, Ee talked at some length about intelligence work getting into
one's blond and if one divorces himself from such action after having been =~
engaged in such for sometime, life becomes dull and uninteresting, Fe inquired
whether I had seen Bill and also attempted to determine the whereabouts of ,
Peter Rhodes through lrs, Rhodes an. to make a definite date for a coatact which
A1 would arrange. He acquiesced in my desire to return to the U, S. Service 2nd
Shipping Corporation, but stated that it was only because I wanted to go into
this business, He indicated that since it was my desire to go back in the ,
business, he would, because of my past activities, arrange to have important -
concessions allegated to my firm, At the conclusion of this meeting he gave o
me an envelope in which he gave me £2000 which was all in bills of £20 denominations
and stated that this was 'without any strings, etc.' He also stated that this ;
money would serve me in good stead in the event anything happened to the business
or that I became involved in financial diificulties, I recall that he requested
me to execute a receipt, The 42000 was contained in a plain white envelope, and
I recall that I tore off a piece of this envelope and wrote thereon the time, date
and notation that I had received the £2000 and signed it Mary, o :

- "On the occasion of this meeting he stated he would see me at 4:00 P.Y.
Jovember 21, 1945, at Bickford!s Restaurant, 23rd Street and 8th Avenue, He
also told me that in the event that he wanted to get in touch with me before o
this time or wanted to reach me in an emergency, he would telephone the office
of the U. S, Service and Shipping Corporation, ask for me and say that it was

~Mr. Allenburg calling, and that he wanted to send a package to Sweden. T was

to inform him that we did not send packages to Sweden which was to indicate to
me that I was to meet him at Bickford's, 23rd and 8th Avenue, two hours subseguent
to the time he made this phone call, , : o SRR o

_ - Approximately one week after theVOctober'17 meeting with Al, I had a
visit from Lem Harris, prominent New York Communist Perty functionary, with reference



to a financial matter, the details of which will be elaborated on hereinafter.

As a result of this visit I deemed the impression and, accordingly, a few days .
leter, told Ray Elson tnat I was very desirous of seeing Al at the earliest
opportunity, and asked her to do what she could, 0n November 5, 1945, Ray

told me that arrangements had been made for me to meet Al the following R
Friday which would be November 9, 1945, and that I was to see him at 7:00 P.M.

‘at Guffantits Restaurant, 26th Street and 7th Avenue, New York City,  Pay said
- she had been in touch with her contact and I believe that her meeting with him

must have been on the previous Sundey, I appeared at Guffantits ReStaurant‘
at the appointed hour and date but Al did not meet me, o

“As mentioned above, I had anbappointmént to meet him on November 21,
1945, at Bickford's Pestaurant at 8th Avenue and 23rd Street, at 4:00 Pl,, &nd

~went there 2t that time, At 4300 P.M, Al met me in front of Bickfordrs and

arologized for being l2te, said he had been unavoidably detained and also
enologized profusely for the tact that he had been unable to keep the Gufianti
eppointment, stating thdt he had been on the “est Cozst and it wes impossible

for anyone to contact him a2nd that even had they been able to contact him he
would have been unable to get there in time, Then we adjourned to Cavenaugh's
Resteurant on 23rd Street and th or &th Avenues, where we had some refreshments -
for approximately one hour and fifteen minutes, Al was very polite to me . ‘

- throughout this meeting. Ye seemed to have no reason for seeing me and tazlked about

a2 variety of topics, including my future and the problems still to be solved with
refercnce to the affairs of the U, S, Service and Shipping Corporation. T indicaicd
to Al that I was somewhat bored with tre actars of L2 work I was performing at the

‘company and his rejoinder wes that that apparently wes what I wanted to do, at

least I had said so, and that I had no one to blare for my predicament but

self, T attempted to elicit from him whet, if anything, he or his associztes
had in mind for me, but he parried all my attempts and was most noncommital. .
We had some discussion about the seriousness of the international situation

- and it is my recollection that Al remarked that there night be a wer, T asked ; 

him with whom and he said with the tdamned Russians!, Tn 2 further attempt to
draw from him what he planned for me, T told him X felt very useless at this
time and asked if he did not agree that it might be wise for me to rejoin the
Communist Party. He told me definitely not to consider such a step and that
my present situation was only temporary. I asked him why he continued to see
me and he answered thet his visits were purely social, One item of possible

- 'signifance which I noted during this meeting concerned his addressing me as

'Betty?, it being noted that in all previous meetings with him he had addressed
me 2s Mary, I am unable to decide why he selected the name Betty though some
of my friends, including Ray Elson, eaddress me by that name, Al arranged to
meet again on January 21, 1946, at 4:00 P.M, at Bickford's Restaurant, 8th
Avenue and 23rd Street, and partially explained the delay by saying that he

~ had to go to the West Coast and could not possibly be in New York before that

)

dete. At the present time I recall nothing further of posiiblg sigrificance

Y ‘
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with respect to the November 21 meeting, I did ask Al how I could get in touch
with him in the event it became necessary and he told me that Ray Elson hzd a-

~contact whom she saw at fairly regular intervals and that any requests for a
neeting could be handled through Ray, o '

' - "I would describe Al as approximately five feet five inches in height,
‘weighing about 175 pounds to 180 pounds » With dark blond hair combed straight
back, blue gray eyes, irregular front teeth and sensuous lips. He wears gold
rimless eye glasses » is a natty dresser and speaks English with a faint accent.

~ He also spezks Russian and I believe was probably born in Russia. He has 2
curved Jewish type nose and is of the Jewish race.n . R Lo

' In her allegations concerning Earl Browder , the informant stated o

YAt one of my early meeting with Al he told me flatly that I would have
to break away from all my contacts immediately, would have to terminate my E
connection with the U,S. Service and Shipping Corporation and that sonething
would be done about replacing me in the firm. I was also instructed to dis~
associate myself from the affairs of iWorld Tourist, Incorporated. I subsequently
told Browder of this demand made by Al and it was apparent to me that Browder
i Was no longer willing to fight about the matter of retaining any of the old
contacts. HLe appeared resigned to the fact that the Russians would prevail
in the matter of handling the American contacts., after oy association with
my various washington contacts had ceased Jin December of 1944, I began to see
Browder at less frequent interv:ls inasmuch as I was no longer receiving
information which would be of value to him and there was no occasion for my
visiting him. On rare instances, however, I would be asked by Jack or Al to
3ze Browder vwith reference to the handling of some particular prcblex and,
on these occasions, I would see Browder at his office in New York.,n ' -
- In connection with the informant!'s statenents concerning Colonel =
Reynolds, she made these statexents also pertaining to Al: ‘ : E

, "On the occasion of my initial meeting with Al he asked me what I
thought about the advisability of his meeting Reynolds. I told him I thought
such a move was very unwise because Reynolds was in uniform, was inclined to
be somevhat indiscreet and also mentioned to Al the difficulty of explainming
to Reynolds the identity of Al. He seened satisfied at this time that a meeting

- with Reynolds would not be wise, Lo o o
"On the occasion of my meeting either in the latter part of lay or possibly
the early part of June, 1945, However, I again brought up the subject of his
meeting Reynolds and he told me he definitely desired to see him, I again
- -registered my objection and told Al that Ray Elson likewise felt that for various
reasons he should not meet Reynolds. Al insisted, however, that I arrange for
such a meeting and accordingly, some few days later, we met a ngchaup'ts
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Restaurant in New York Ciﬁy and we went together to the Vanderbilt Hotel on
Park Avenue where I introduced him to Colonel Reynolds. I left Al and Reymolds
together and then Al indicated to me he would see me sometime later in Washin:ton,

"Reynolds told me later that Al had been extremely inouisitive about
the perscnal finances of himself and his wife and had attempted to convince
Reynolds that he should stay with the U, S. Service and Shipping Corporation -
and that the Company had tremendous possibilities, It was also on this occasion
that Al told Reynolds that the §15 »000 investmment, ostensibly made by Browder
when the Corporation wes formed, actually represented Russian funds and that Al
was giving this equity to Reynolds. I subsequently talked with Al about his
meeting with Reynolds and told him that Reynolds had not been favorably
impressed by the approach made by Al, who blamed mc somewhat for Reynolds!
reluctance to go alonz with him, According to Reynolds, Al had planned to see
hin three weeks after their meeting in New York City but Al failed to cormmni-
cate with Reynolds who thereafter, 2 sked me several times to attenpt to arrange
a meeting for him, I spoke to Al later after his failure to get in touch with
Reynolds after the meeting and he made sone remark that he v=s not supposed to
get in touch with Reynolds for three months rather than three weeks and further
manifested a contexptuous aititude toward Reynolds. At the reouest of Reymolds,
I asked Al at my necting with him on October 17, 1945, and iovexber 7 » 1945, to
communicate vith Reynolds, statinz that the latter vas very desirous of conferring vi

- Al but Al said he had no desire to see Reynolds,.

"On the occasion of ny inﬁroducing Al 'tb'Réynolds , I introduced Al by'" ;

~some fictitious name and Reynolds has always referred to Al as_Paul) I do not

pelieve that Rejnolds knows the identity of Al except that durmfsome of our =
conversations after his meeting with Al, Reynolds indicated that he felt Al vas
a Soviet Agent. . S ' o . o

"Sometinme in the latter part of September of 1945 when I was seriously
considering getting out of the U, S, Service and Shipping Corporation and was
also desirous of having Reynolds cease his activity with this Corporation, I told
Reynolds that I had been mixed up with Golos in some undercover work. I == ;
explained, however, that at the time Golos died in November, 1943, I had ceased
all of that activity and told him nothing of my continued operations along ;
intelligence lines. I also at this time informed Reynolds that if the Russians
were interested in maintaining the U. S. Service and Shipping Corporation they
were doing it for a purpose and I would probably become involved. It was at that
time he indicated to me that he probably knew Al was a Soviet agent, He also

‘stated that he felt that being an American corporation, he would be able to -
~_prevent the corporation being used for any Russian activi

ies and gave me the
gency which might arise.

im_.ression he thought himself capable of handling any e
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®Tt was also dur:.ng this period I mentioned to Reynolds Al's proposal
to me that I go to Mexico as an agent of the U, S. Shipping and Service Corporation
and told Reynolds X refused because I was apprehens:we that I mght become V
involved in somethmg unpleasant.“

The informant also stated in connection with Thecdore Bayer'
Mihen Al failed to goarmnicate mth Reynolds I went to see Bayer and

told him about having met Al and the fact that Al had not kept his appointment
as he promised to do..... Reynolds subsequently toli me that Bay:r promised

to get him another Russ:La.n contact in the event that Al did not subseouently

sece hm.

"bomet:une around the end of August 191.5 s 1 met Al and at that tine

. pointed out to him that Reynolds had informed Ted Bay:r about Reynolds visit

with Bayer in New York. Al replied he was sorry this happened and he knew o
Bayer to be an dangerous individual who drinks to excess and who w’m.le under
the inf luence of liouor would reveal anything he knew."

Ini‘ormant in making allegations concerning Steve Peoers R whom she
described as a well known Comaunist Party member who was atte: ipting to
infiltrate into the Silvermaster zroup, stated thet siie had never mst Peters

~®nor have I seen him to my knowledge and the only information I have with

respect to hm concerns inguiries made by Jack and Al asking if I were acouaint ed
with Peters. lleither Jack nor Al pressed the:.r mqulrles further after I :Lnformed ‘

them I had never met Peters.n

"Al never had any conversatlon with me relat:we to the dlsposlt:.on o
of any material he or anyone else was able to collect, nor did he ever furnish
me with any funds except on the occasion in October, 191.5 s when hi gave me =
$2000 which I explained was !'without any strings attached! and vas a,.parently
to be received by me as a gratuitous for service rendered in the past and as
a token of their i‘r:.endship with me and as an attempt to rctain or reestaollsh
former frhendshlp. : _ : 3

Informant also stated that "none of Golos' successors, that. is B:.ll,
Jack, or Al, would permit me to visit the Consulate ano said that 'none of
their people' were allowed to go there.




- BACKGROUND

- - December 18, 1945
Res ANATOLI BORISOVICH GROMOV I:{ J

, Anatoli Borisovich Gromov is the First Secretary of the Soviet
Enbassy in Washington, D. C, He resides at 2910 Cortland FPlace, N. W. ’

Washington, D. C.

The records of the Immigration and Naturalization Service show that

Gromov and his wife made an entry into the United States at San Francisco,

on November 13, 1940. At that time, they were traveling on the "Tatsuta Maru"
from Yokohama, Japan, and at that time, Gromov and his wife carried diplomatic
visas issued in Moscow. The records disclosed that he was a goverment official
of the U.5.5.R. and was attached to the Department of Foreign Affairs, Moscow,
Russia, and his final destination was listed as "lMoscow via New York." He
advised the Immigration authorities that he would be in the United States

about two weeks and could be reached at the Russian Egbassy in Washington, D. C,
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b 5
Additional information co ng Gromov appears in the case involving
e .
o
Xodak Com Rochester, New York, reflected that he had received a letter
from ﬁ dated September 15, 1945. A portion of this letter states
as follows:

"esseeel fully understand that Kodak (i.e. Eastman Kodak Company) has
no relation with your (my) work with the Russian Embassy and I shall,
therefore, not charge the Eastman Kodak Comdany for any time spent on
my work for that Fambassy — which consists in writing technical (not

— popular) reports on the 'Recent Advances of Pure and Applied Science in

‘ U.S.A.' Nay, I am particularly obliged to you for stating this 'no

) relation' emphatically (as you say yourszlf) for at our first conference
of that Embassy's First Secretary and his associate, I told them that
I needed no pay from the U.S.S.R. since I am sufficiently paid (at least
by the E. K. Co.)s Now, however, I shall ve aole (next Wednesday, our
third meeting in Embassy) to show them your letter and to ask them for
some remuneration as the idea and place of such Reports on Advances, etc.
originated — may be in Mr. Gromov's (secretary) mind who told me (verbatim)
'In this, and only in this manner can you render the Soviet Republics an
important service.! There means (not $§) moreover for such other publica-

( .tions are well nigh unlimited to all purposes." : L
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' on Iavan‘ber 20, 1945, mubcth '!crrill aent.ley wos sbalm . ok
'p'hotograph of Anatoli B. Gromov, First Becretary of the Bubassy of the U.S.S,R. s

" Washington, D. 0. Upon viewing this photograph which was displayed to her ‘

“with a number of other photographs, she immediately identified the photograph

.of Gromov as the individnal known to her as ®Al.® Her contacts with "Al" .

have ;revi.onsly 'beeun set oat above under the hoad:l.ng 'mapﬁons o:r Infornan'b "‘ ;

) 0T A ptqaical aurnnla.nce on November 21, 191.5, rev,ealed that at 4:20
=3 I , p.n. , Gramov, alias ¥Al,* met Elizabeth Terrill Beniley on the southeasti
‘ corner of 23rd Street and Eighth Lnnne, New York City. They walked to

[l
%

Cavanaughts Restaurant after mesting which is located on 23rd Street betﬂéen

¥
A7

)  Seventh and Bighth Avenues, where they remained until 5345 p.m. &t wnich t.ime
=2 they left the restaurant and parted from each other at the corner of 2lst-
: Bireet and Seventh Avenue. The discussion that toock place at this meeting
was furnished the New York Field Office by Blisabeth Terrill Bentley and is
1 ‘set forth under the heading ®Allegations of Informant.® -On the occasion
#=3 of this meeting of November 21, 1945, Gromov, alias "Al,* advised Elizabeth
= Bentley that he would not be able 1o see her again wntil Jamuary 21, 1946,

when it was arranged that they would meet at the same hour and at the same

place. He stated that it would be necessary .-‘30;Y him to spend considerable

time on the West Coast in the near future. During ‘the time tlat Gromov 'ua.s

under surveillance in New York City on November 21, 1945, it was obvious =

to the surveilling agent that he made vigorous and exhaustive efforts to lose N

anyone who might be surveilling him. At 11:10 p.m., on November 21, 1945, . - .

Gromov was driven to la Guardia Airport, New York City, :Ln a:lnn comulate S
' autcnobile and he retnmed to mhn.ngton, D. C., by plane. u ; -

o A
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y On Decembgr 1945,
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" successive agencies of the Federal Govermment, includi

JOHN ART, was. John J. Abt and John Abt ‘¢( W |

Eerly in 1944, after the death in November, 1943, of Jacob Golos,

.the Soviet agent under whom the informant, Elizabeth Bentley, was working,

Earl Browder instructed Bentley to begin contacting a group of agents that

had been handled previously by Golos. The first meeting between Bentley and this
group was arrenged by Browder and pursuant to Browder's instructions, Bentley
went to the apartment of John Abt, identical with the above subject s Central
Park, West, near 90th Street, New York. John-Abd—personally let Bentley into

the apartm and there she met Vi rlo, Charles Kr e Megdoff,
‘and Edward Fitzgerald, all of whom have furnished Information to Bentley and . -

to the other individuals involved in this case -and all of whom are identified
ir greater detail elsewhere in this memorandum, At this time Bentley Qis=

~ cussed with these individuals and with Abt the contimation of their furnishing
- information for the benefit of the Soviet Union and also the payment of their
- Commnist Party dues to her for transumittal to Earl Browder, Bentley hzs

stated that it was obvious to her from her conversation with these individuals

- that they had been furnishing intelligence information to Earl Browder for some
- time, During the conversation, Perlo asked her if the information hie group was

furnishing was going to "Uncle Joe" at which juncture Abt appeared extremely -
amised. Bentley indicated that on the basis of this conversation, it was =
obvious that these individvals, including Abt, were aware of the ultimate , :
destination of the information furnished by this group to Browder, Golos and
Bentley, Bentley had never met John Abt before but upon one occasion previously,
according to her statement, N. Gregory Silvermaster had told her that an SN
individual named Abt was active in Washington, D, C., seeking information, ‘
According to Bentley, on the basis of her contacts with Abt, he was obviously
friendly with Earl Erowder and she specifically identified Abt as the general
counsel for the CIO. Bentley attended two subsequent meetings of this grovp - .

at Abt's apartment in New York City.

The only other information Bentley furnished concerning Abt was that

“in the 'spring of 1945 ®Jackn » her Soviet contact at thet time, told her that o

®they" were having trouble with John Abt who was attempting to ™zove in" on

~ Bentley's former contacts on behalf of Earl Browder, "Jack" asked Bentley to
~contact Browder and persuade him to instruct Abt to cease this activity. Sub-
- sequently, Bentley did discuss this with Browder at which time, according to

her statement, it appeared that B;'owder was well aware of Abt's activities in

- this regard. -

' . An active Internal Security - C investigation in presently being =
conducted of John Abt. This investigation reflects that Abt was born on May 1,
1904, at Chicago, Illinois, and obteined a law degree from the University of
Chicago. From 1933 to 1939 Abt was employed as en attorney by several = S
the Department of «
gamated Clothirg Workers %
U

Justice. In 1939 he became general counsel for the

of America, CIC, a position which he still holds and virtue of which position
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~ 4s reported to have on occasions given Abt instructions on policies to be .

he has long been & tlose advisor to sidney Hillm.n. :Abt'l present ufé is
Jessica Smith, whom he married in 1937 at which tims she was reportedly a

- .secretarial employee of the Soviet Embassy in Washington. Jessicd Smith at .
%4 the present time is President of the %Soviet Russia Today® publications and B

‘' editor of the magazine, ®Soviet Russia Today", which consistently follows a . -
o propngmda policy favorable to the Soviet Union and the American Commumist —: '*

- movemente ' Prior to her n.rriage to Abt, Jessica Smith was married to na.rold

Ware (deceased), the son of Ella ‘Reeve Bloor, an outstanding, long-active

‘Commundst figure, At the present time Abt is general counsel for the CIO and" |

the Political Action Committee, and as.such he has been extremely active in ‘
the labor. field, hn Abt meintains close relations with high ranking COmnmiet

- functionaries John Williamson, -a member of the National Secretariat
~ of the Communist Party; Gene Dennis, & member of the National Board of the -

Commnist Party, and Roy Hudson, a member of the National Committee, nexmie

followed with regard to CIO matters and matters conc ng the Political Action
Committee, ' John Abt attended the preliminary age tings of the World -

Trade Union Conference in London in December, 1944.J7e is reliably reported

to have conferred with Bugens Kisselev, Soviet Co General in New Iork Cit.y
immediately prior to and immediately after making this trip. Abt also . S
attended the London meeting of the World Trade Union Conference in February, o

. 1945, and is Teliably qported to have conferred with Kisselev prior to and .

after this meeti opinion has been expressed by informed observers that
John Abt is one e most important media of ‘Soviet and Commnist control
of CIO policies in political matters. The investigation of Abt and the
separate investigation which is being donducted of his wife, Jessica

- Abt, have reflected that both of these individuals are closely assoclated with

known Comminist leaders of importance, Jessica Smith, during the recent paet,

| - has been in Moscow, USSR, and is making an extended tour of Russia as the

editor of "Soviet Russia Today,® at the specific invitation of VOKS, the

_ Soviet Society for Cultural Relations with Foreign Countries. John Abt has’

been in close ¢ontact with a mumber of individuals who have figured inthe
Comintern Apparatus case and in other Internal Security =~ R investi.gations,
including a number of known and suspected Soviet Agents. He has also been :ln

. close contact with a mumber of individuals who have figured prominently in

the investigation resulting from the information furnished by the 1nformant,

‘Elizabeth Bentley. Recently, John Abt attended the World Trade Union .~ = .
- Federation meeting in Paris, France, as a representative of the CIO, and on -
October 12, 1945, he is known to have been one of the delegates of an eleven-
- man CIO delega.tion on & tour of lloscmr USSR. Among the oontacts of John Abt

.",D‘ntted St.a.tee Treasury Department, who is a prominent su'bject 1n this case :
~...1s discussed in greater de_tail elsewhere in this memora.ndum. In this connecﬁion?/

/
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C 1t is noted that o 14, 1945, 1h11. miuhington, D, Ce, John Albt ,
telephonically eon Harold Qlassers ]It also that on the same
.imt-mmlﬂhphbnecﬂltomrl” fmer Loped above, who has .
‘“mlso figured proginently in this | gation, ™ Jession Salth Abt and te I " .
mmﬂtm,mm, umtod,—m olou].y%uoc ai.thdndividnm;‘..w.
" T“¥mown to.be engaged in Boviet espionage ‘activities !roquent oonta.ct
o with officiﬂ. Boviat poraonnel 1n tho Urited Btatu.
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j\EQUIS ADAITC \\)(‘)( 21, :
O\ u : o |
In connection with Louis Adamic, the informant in tiis case, blizabcth
Terrill Bentley, has stated tizt aprroximately six rontss before his deap§~in"
Ioveuber, l9b3,.Jacob,Golos,fthe,Soviet agent under whom Bentlers was worizin:,
recuested Eentley to begin contactinz Louis Pudenz, at trat tinc a rezber of;j.,;
the I:tional Corrittee of the Corrunist Farty ané ecitor of the Corrunist publi-
cation, "The Daily lorker." During that period, Budenz furhished,i?fcrnati?n to ©
Bentley as hc nad previously furniched iniormation to Golos. This 1nfo;mat;on; i
~Was passed on by Pentley to Jacob Golos purs:asnt to her tsual operating procedurg.
According to Bentley, this information was rrocured rrimarily brr Zudens from
Louis Acamic and conceziig-?EEBEIivian activities and the verious ramifications
thereof. Some information received from Adamic by Bucenz oxcerninz the operations
ol the UIfice ©f Strateric Services in Yuroslzavia and concernin; officials of the
United States Governucnt o e sent to kurope was furnished to Goics tarovrn
bentley. Accordin- to Zentler, ‘Acznic was rnot cefinitely knovm to her to be an
active Com-unist but wras knowm to Le 2 coatact of Fudenz anc 2 contact of 41

- Landy, = preninent Comrunict Tunctionary and then director of nntionzl Froun o
work Zor the Comrwnist Farty, USi. It is notec that Tentler hzs nover ret Ldavic. Z!

; Louis Adamic is well knoem a2: a writer ane rubliicist, © 'e was born on )
Yaren 23, 1897, at Ploto, Austriz, of Yur-oslavian parenvs and enteres the United
States in 1913, Acaric served in the United States Army curi ~ the First .orlc
war and becene a United States citizen by naturelization in 1917, L

Consicerable active investiration has been conducted of Adsnic withort
cefiriiely previns thal he is a nerber of the Communist Party, UZi. It iz not
that this investication vas closec or. December 22, 19.2, on Bureau instructicns.,
In addition to the fact that trere is no definite eroof that Acaric is a Party .
rerber, it is noted that he has consistently denied that ne is 2 Communist. iiow-
ever, it ic of some significance to consider the fact that the culy, 1534, issue
of "Internctional Literature," the official rublication of the internatiznzl Union
of Revolutionzry writers in I'oscow, USSR, contained a Syuposium of views freom
varicus Leftist authors, one of wher was Louis Adamic. In thic article in "Inter-
naticnal Literature," Adamic made the following statercnts "% studs of e Soviet

>,
T

4
Union" has clarified my views to the point thot "now T consider myself a Comrunist."

f

; —
For z period of many years Adamic has been closely associzted with a

mnber of Cormunist front groups and has been a clcse associate of
Corunists. During recent vears, Acamic has been extrenely active in publiciziw:‘
and worizins for the Yuzoslav faction headed by iarshal Tito. In comection with
tnis activity, Adamic was prominent in the organization and ig still active in the
aifairs of the United Committee of Souvth Slavie Americans. (Tnis'group, viich nas’
becn extrenely vociferous in Ssupportins Tito, has close affiliations with t.e or
Tito Rerine in Yucoslavia and at the rresent time the iar Division ol the Ders
of Justice is considering this sroup as possibly an unregj cred azent ol ti
Sovernment. : 43( e ' o |

rany leading
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Public statements and written couments by Adamic in the recent N
past have been consistently pro-Comrunist, pro-Sov;ct znd gencrally Leftist in
tone and avallstle information reflects tnai at the very least, ne is conzidered

an extrehely valauole tool bv Coz:unist elerents.~ There is conslderaole in-
ist, as asove ﬂoteo,

des“*te nis rany denials thereot. 11,,
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“LEOPOLIO AR.E\IAL, with alias Leopolo Arenal; 4/\}/ o
H:ELENA ARENALJ LUIs ARENAL 3 ROSE ARENAL - T

f
i

. During 1939, scconding to the statement made by Elizabeth Bentley,
the informant in this case, Jacob Golos, the Soviet Agent under whom she was
working, introduced her to Leopoldo Arenal and his wife, Helena, Golos told

_ Beniley that Leopoldo Arenal was a high-ranking functionary of the Commmnist

Party of Mexico and was & brother-in-law of Rose Arenal who then resided in
Brooklyn, New York, and whose husband, Luis Arenal, was in Mexico., Golos

‘advised Bentley that Leopoldo Arenal, while in Mexico, sent frequent letters =

to Rose Arenal in Brooklyn and subsequently Bentley personally collected such

- letters from Rose Arenal about once a week until November, 1939, and gave these =

letters to Golos. Bentley has stated that approximately ten letters were .
procured by her in this connection from Rose Arenal and were given unopened to
Golos. Bentley does not know the contents of these letters but indicated that ;
the return address of Leopoldo Arenal on these letters served as a flag to Rose =
Arenal that the letters were intended for Golos. - e

~ ~ From a review of the Buresu files it appears that all of the above -
individuals are presently in Mexico City and inasmuch as they are closely
related, the information concerning them is being summarized in one section of =
this memorandum. Since these individuals have spent most of their time in recent
years in Mexico City, a complete, direct investigation of them has not been P
conducted by the Bureaun SR A ST I LoD

Th"e a#ai].é

.</;c/

Rose Arenal, nee Rose Beigel, met Luis Arenal in Mexico City in
1935, later retuming to BrookKlyn, New York, where she was employed as a
public school teacher. Rose Arenal, as well as Luis and Leopoldo Arenal,
have figured prominently in the investigation of the Altschuler Case as will
be set out in greater detail hereafter.

On October 9, 1942, Luis Arenal, alias L. A. Bastar, arrived in
New Orleans to visit his wife, Rose Beigel Arenal. Later during 1942 Tuis

. Arenal was deported from the United States.

The investigation of the Altschuler Case has refl

ed that Rose
Arenal has been in frequent commnication and contact with

umber of individuals

’



~.

who are suspects or subjects in that case. She has also for some time
carried on from Mexico City an active correspondence with numerous
individuals of interest to the Altschuler Case and other cases. .
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Arpvaratus case. ‘

THECDC TS BAIE“, Wit aliases '\},f‘;,
Ted Barer, Theodore Baer, .

Isicore Baver

kecording to Elikabetn Bentley, the informant in this case, Teo
Bayer is an acoualntance of lonz starclnr of Colonel Joihn Hezard RPeymoldz,
President of the Unlied States Service anc Saipring Cornoratic on, whose activities
are rore fullr delineated hereirabove. Reynolds an< 2aver werc in frezuent
convact and Zemolds race numer cus contr"bntﬂons to the "ublwcau,od, "oO"'et
russle T oz?"," o~1rgc1 °=“er is zn ecitor, : ‘

»,Du ring 17g2 Eeﬂvlf" Sta oeﬁ;tiayer rade infrecuent visite t to Jacob
Solos Bewt’e"'c surerior and z ynom Soviet arcent, at Golos! cf:ice &t Jorid
=3

Tourist, Tncorp porcicls  Bentle;s is nct nCrsona 1" scca*vﬂtn' witn Szyer vut

sCGvised that Go ez told her tast zarer hac contactes nir uron several occusion s
anc recuestec nis cooveration viiten aroused Golos!' suspicions. uonseﬁxex+1"

Golesz rade incuiries con icerning 2aycr and told Bcntlov that e hac found :t ,mat‘
Parer was not connected - witn the Soviet intellizeace systen which Golos rerresentec
(trc S1L), ubthat o var comtested mea "the neisibors,! resrin accerding to
;pﬂ:lcg; tat ToTer Wiz 2 ronrize.tie “-zgﬂg;_:::_ggj,éi_L’l’tﬁzg;;;;gigélgnco :
4 ' on o vils Inltristicn, Featler acdvised Sn-t
fc*“c-: Gernelds 2 layer,Jus aulficienily close il.xt levneoidr
vilth coas derzble freedon anu, ir fact, told Beyer of tie I
reeting witin Al In 1557, 4s rci_uc+e“ 2%ove, MAlY at ths
Soviet supirior ant les becn icdentilied ac nn:tole ~ro*f" o
irn .Jashington, D. C., the ‘aprarint success
lcil the Unlied Stztes in i, wes tie Lezd of tuc I?TL in t
In connecti-m wita kemoids!? conversati

reetin- witrn BAIM which Cic rot tare
Re'molds ne weuld find hif another
cessful in gettin:‘in toucn w*tn QAI."

-

“a"er, who ic presc_u** an editor of "Soviet Russia Toizp,M iz the

subject of an active Internzl Securitr - C in westicztion by tae lew Yor: T
Division and is considercd o Comruni st key figure. Consideratle invest
has been condvcted of 3zrer which reflects taat Az 1s extre.ciy acU*ve

Communist Farty, LSA, “nu in adc*u~cw, is in contact with suh»ects of

Tneodore Barer was born on October 21, 1633, at Ocessa, Russic, znd
entered the United States ocrbe*brr 20, IQQQ, &#board the S5 Xeliance fro:-
| farburg, Ccrm*n', althoueh 1t should be noted that Zarer clairs to hrve Iirst
;Bscref the United States in 1911, Fror 19"r to 1530, Zaver was e mnloved b -uc;
antore 1raa{§r_Co?“crvtlon in liow Yorl: Cit: .. From 1731 to 1232 he was cnloved
in ! oscow, Lau“, in tnhe Cormissar? i

at of Intern_l lracc, Plannku~ arn’ Lriltrare
Comrissicn. I'ror ¢/33 to 1535 Taver was Lﬁu'onﬁl Llucationa}

"(au

41.L

~irecter of the
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ricnds of tic Soviet Unwo Fror. 1334 to aate ua"er hus been “ana ine
editor of "Soviet Russia Tocay." ’

Irmieration records refiect that Baver becare a2 na turu zec citizen

on September (, 153

In connrection with Earer's activities, 1t is of consiceratle 1“te“r°t,
to note thzt on April F, 15L1, information wa2s received fror an uninoin cuiside
source vo the eflect thit as earlr as 1336, Barer wae a hirh *uPCu*Cﬂar" in ihe

LLE

Cormrunist Party, USi, althoush is activitlies were litile knoim, =nd thst in ine -

ne.

1550's when eny Gerrman Corrunist entered tae United Staueu, Le whs i eclately

; ‘assigned to work with Baver. In additicn, accorclﬂﬁ to this uonrce, scveral
.wears aro.a centact in the Communict Farty in Yew Yory: Ci ity when caestacuc“ s
to waat had happened to Theodore saver, is rcworte_ to hzve resliiecd taot he ¢ig

not know his whereabouvts bat dic knew thct he was still in the United States
coing special work Ior the Gerrar Section of tic Executive Comnitiee of the
Comnunist Intern:tional. ' ' e s ‘

neodore Uaver na2s also beeﬂ extrerﬂl" actlve in the or*ar17a *‘a'I

act1v1tle: rmerican-<ussizn Inctitute and the Avericar Council on Soviet
Felations. Iumerous rewcris nzve been rcce’ved that he *s‘a r.ertber cf the e

Comrunist Fortr, USA. 3z -er is listed ac s azvalladble zveaiier In a2 1ist nub- o

vees  Ga - Lo
lisiec by the iaticnzl Courcll ¢f Aerican~-Soviet rriencsh n;‘ﬁﬁe'is a Ircguent
contributor to various Cormunist ant pro-Comrunist tublicationc., SO a2y,
Si 3, 3aver aniounced tast e nzé revlaced A. i, Jleller as Directer o "3oviet

russia Tolay" end then held alsc the offices of Secrctary-Treasurer £1G Gencral |

:‘,1a amer,







- @ tour of Russia in the eerly 1930's and re

RICHARD BRANSTEN, with aliases -

Richard Bransten Owen ’ - . gt/ U
Richard Brandenstein, Richard Erandensten,

Richard Brandstein, Bruce Minton ' :

| Elizabeth Bentley, the informent in this case, stated that in 152
Maurice Halperin and Willard Park vho had just come East from the Western ;
part of the United Statec contacted Bruce Linton and requested that he place

them in touch with some Communist in the East, It should be noted that both

‘memorandum, - As a result of this, Bruce Uinton apparently contacted Jacob

Golos in view of the fact that Golos shortly thereafter instructed Elizabeth
Bentley to contact Halperin and Park, As a result of the instructions from
Golos, her Soviet superior, Elizabeth Bentley came to Vashington, p. C., and
contacted both Halperin and Park, at which time she tolg them that Bruce
Minten had sent her, As a result of this contact, Elizabeth Bentley .
arranged subsequent contacts with Halperin and Park ang secured certain
information from them which wae in tum given by her to Jacob Golos, -

- It is noted thet 2ruce Minton is the Pen name and a commonly used
alias of Richard Bransten who has been the subject of an active Internal
Security % ¢ investigation since 1941, Brensten contributes to Communist
periodicals, has been extremely active in the Communist movement and is a
close contact of numerous high Communist functionaries including a number
of individuals whose names have appeared in connection with the investi-.

getion of the Comintern Apparatus and other Invernal Security - R caees,

Richard Bransten wEE‘EE?ﬁp§5\§Eﬁ_?rancisco, Californiz, on February 2k, 1906,

the son of a wealthy San Francisco family, oOn June 1, 1929 Richard Pransten

vas married to Louise Rosenberg Bransten, tnis marriagze being terminated by
divorce on July 25, 1937, at Reno, Nevada, Louise Rosenberg Bransten has

also been extremely prominent in the Anerican Communist movenent znd is e '
close contact of numerous prominent Communists as well as Soviet representetives,
It has been reported that Bransten and his first wife, Louise Bransten, made

turned to the United States thoroughly

converted



In connection with Louise Rosenberg RBrancien, the subject!s first
wife, 1% is roted that she has been an active Communist for years, is active
as a key figure Communist in the San Francisco Field Division and has figured
in the investigation of the Comintern Apparatus case, Although Louise = °
Pransten and Richard Bransten are diverced, they are still on extremely
friendly tems, on August 12, 1937, Richard Bransten was married to his
second wife, Ruth McKenney at New Milford, Connecticut,  Ruth ¥cKenney, an -
author of some prominence, has also been involved in Communist activities
for a number of years, Available informetion developed during the investi-
gation of Richard Bransten reflects that he is 2 card carrying member of -

- the Commnist Party,- ‘and’a close contact of important Communist lezders,
It shou e noted in this connection, however, thzt recent unconfirmed -~ .

reports have been received reflecting that Richard Bransten and his present =
wife, Ruth McKenney Bransten, may be contemplating withdraving from the -
Communist Party, USA, At various times the subject, under the name Bruce
kinton, has been listed 25 a Communist functionary and he has attended a

- large number of national and local Party conventions and Committee meetings,

Ruth LcKenney Bransten has also been extremely active in Communist affairs

- dncluding the recruiting of new Party nembers, Under tne name Bruce lidnton,
- Eransten upon several occasions, has been ar. instructor zt the lies York

Workers Scnool, vhich is conducted under the sponsorshnip of the Ccmmunist'73‘

~ Party, B®Brarsten has resided variously in Scn Francisco, Cambrid-e, lizssa- -
> , o>y

chusetts, Westport, Connecticut, Eerkeley, Celifornia, iew York City, and
Weshingston, D. C. o e S o ; _ ,

Eransten has been an zctive member of = nuzber of Communist fronts.

~and & signer of many Communist petitiers, He has been & member, among other
organizations, cf the llationael Committee fer Feoplec Rights, the internationzl
Labor Defense, the Ieczue of Americen Writers, the fAzerican Pezce onilization,

and the Vashinzton Book Shop, - Under the nere Bruce linton, Erencten has been
for mzny years an active coniributor to a nuriter of Comnunist publications
generally considered a Communist puclication., In connection vitn Branstents .
literary ventures, it is noted &lso ‘that irn 15LC Irensten, zleng vith Geor:ie

-end has been clesely associzted viith the puclication of the nilew Lzeseg M

~Seldes, wes instrumental in the formztion of the publication”"ln‘FactRkwhich

has constantly followed the Communist line, In connection with the "ew o
liasses," Brensten joined the staff of that putlication in 193¢ and skortly
thereafter became one of its editors, EKe has continually contrituted articzles
to the "Jlew Masses" since that time, 1In addition Bransten has written a. - .
number of books and pamphleis vhich have consistently been slanted to the
Left. At the present time Bransten is engaged in preparing a biography of =~
former President Herbert Hoover from & larxist standpoint, = SRR
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EATL 2USSSLL FRCLILR, with aliases , VW
Earl Prowdsir, Geerse !orris, licholas
Dezensers ine Albert larr- 2ichards

Tne statement of the Znfcrment in this cese, Elizabetnh Zentler,
contains consicderatle information concernin: Iarl Erewder, Liead of Llz Cors ol

LICW -i€Aau .2 I
Party, USi, and lzter of the Comwunist Political Acsociaticm from 152C o 1:05.

’
[
The irformation furnished by Dentley concerning Zrovder clearly incdicztes taa
hc was cornizant of and involved in the Soviet 1vellirence activitr of wiich
Zentler was a part, zs well as otrer Soviet intelli orerations oi wilch
Sentlerr nas only coll:zterzl gknciledre.  Set out belew in sum arized for fo ile

zed ia
Cirect inforztien furniciied t" Sentler cocernin-~ Iarl Srovder.
In 1940 the United Sta%es Service znc Sairyins Corporatics was formses
ac a2 recult of discussions betire-w Zrowder, Jaceh Zolog, tac Sovict arert o
was Zentley's nrincipsl at that tire, Lement U, Herris, an irneortent Iunctionars
of the Corrunist Forty, U3a, wie iz identified 2t ~reater detall elsewier:e in this
memoranduil, and Zolon-l Johr zzard ~&TTelds, .o Tecae nresllent Voo Viited
Sitter Sorvice and Salnrin: Corzer-tin =17 wio ¢ ciscrussed - o Tulls e,
Tre Unlted Stztoe Scrvice ard Shirtin- formerctizn, zs reflecie Jcre in
whic mecorindu., wes culeeruentls used for a Teried ol stiars as ifirm fe
ernti - ol ;
: :

i RPN Sec aa .
- (LR - -

P
-2l -

was nidcen oy 3llvermac L& sonizoonoine Jest Corst wrl oo the rerisd Zrowcer
was beins sousn y ir connecticn with the Lon sacreren's strijc.
advisec that for a veriod cf v ars Silvir-aster furmisied intel i -ence Inforotiz:
Cirectly to Zrowder, 7Tt ic of irmortance to note tnat rost of the indivicuzls
contacted by Zentler for intellizence inferrztion at the behe
orizinally tolc thrt the irformution ther furnishec was goinz to Zarl Erowder,
zentley hac stzied, ~OWCVIr, thal rost of tucse imdivi yais rczilzed ver- sion
that thc irfcir tion was zetrally ~oir- to the ooviit Union. Cedric Eef
is discussed in rrezter ceta’l elsewsere herein, was introduced to Jacob
either Breowder cr V. J. Jeroze (Jerae Isazc ftoman). It will be recallec thuat
3elfraze, o was at ore tire coanected witn 3ritish intelligence in the Urited
§:at?s, furriched consideranlc information to thc cspion Earallel c: which
“CT-cr wWis a nort, accordin=~ to Ezntler, a close Tel M chip oyxlstc hetieen
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Erovder anc Belfr2re, During her creraticns as zn arent under Golos, zZlizabeth
Bentley exl.itited consistently to Srowder the inforr +ion received by her wilch
'she considered to te <¢f Znterest to nim. The sz=-c¢ rrocecure, according to Beitler,
vwas followec by Golos. Num:rzus statements nave been racde by Eentley reflectins
thzt vpon severzl occasions she collected Cormunist Farty, US4, cdues Irom tiie
arious invividuals from whon she was securing inteilirence information under ihe
instrvctions of Solos ant tist t.cse dues were transmitied by her cdirectl:- to =:rd
Erowder. DRontley's statenent reflects cleariy thzt Zzrl Prowder wwas responsitle
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Avallable informaticr in addit or 1. t.c above reflects tart Drovwcer
vicited Nuessla in 1521, 1526, znc annually from 1526 to 1938. On these trirs
Provider frecuently used aliases and traveled under the assumed names of Albert
Harr" Richards anc Micholas Dozenberg., As a result of one cf Browder's trins
to Europe in connection vﬂtn vhich ne traveled fraudy lently under thc rassrort
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LCUIS FRANCIS BUIEMZ alias Louis Budens

With regard to Louis Budenz, the informant in this case, Elizebeth
Bentley, advised that upon the instructions of Jacob Golos the Soviet agent
who was her superior, she began c ontacting Louis Budenz for Golos about six months
before the death of Golos in November, 1943, According to Bentley in ebou* June,
1943, Golos took her to see Budenz and informally arranged that in the future
Budenz would supply information to Bentley in the same manner in vhich he had
formerly supplied it to Golos, Bentley advised that occasionally Budenz would
phone Golos indicating that he had information for him, whereupon Bentley would
contact Budenz for that information. Bentley steted that in her opinion Budenz
was procuring a substantial portion of this information from Louis Adamic, who
has been identified in greater detail elsewhere in this memworandum, She stated
that to the best of her recollection, the information related primarily to
Tugoslev activities in the United States, internal troubles in Yugoslavia, and
irformation about United States representatives who might be sent to Europe,
In conngcticn with the background of ILouis Budenz, it is noted that he has been
for some time the subject of an active Internal Security - C investigation and
was considered until recently a Comrmnist key figure by the New York Meld
Division. Budenz was apparently born July 17, 1891, at Indianapolis, Indiana,
and for several years has been an active full-time leader of the Communist Party
and Managing Editor of "The Daily Worker" as well as President of The Freedon
of the Press, Incorporated, the publishing firm which publishes "The Daily
Viorker.® It will, of course, be recalled that on Octoter 10, 1945, Budenz
announced to the public press that he had resigned as Menaging Editor of "The
Daily Worker®" and after an association with the Communist Party, USA, of 10
years, had completely severed his connections with the Communist movement and
returned to the Catholic faith., In an article in "The Daily Werker®™ on Octoter
12, 1945, Willienm 2. Foster, National Chairmen of the Commnist Party, bitterly
attacked Budenz and classified hir as a Trotskyite and a deserter from the
Labor lovement, Subsequently, Budenz joined the faculty of the University of
Notre Dame, South Bend, Indiana, where he is presently employed, It will also
be recalled that Budenz was recently interviewed in some detail by Bureau Agents,
In view of Budenz! severence of his relationship vith the Communist Partiy,
it is not believed that any purpose would be served by relating in further
detail in this memorandum his Communist activities, FHowever, in connection
with this matter, it is noted that when interviewed by Bureau Agents, Budenz
furnished certain irformation confirming the statements made regarding him by
Bentley which are set out above, In this connection Budenz advised Bureau
Agents that he had been acquainted with Golos since the early 1920's, possibly
since as early as 1922, and that he had probably initially become acquaintecd
with Golos during the period when Sidney Hillman was the head of the Russian-
American Corporation and Golos was an official in another organization, the
name of which Budenz could not recall, but which he did recall was Commnist

. in its political orientation. In addition, Pudenz stated that he was acguainted

with Elizabeth Bentley and knew that her name was Ben
that he knew Bentley "ty the name of Helen Johns" an

o He stated, however,
. appears that this name
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was utilized constantly by Bentley in her association with Budenz. 7L

Budenz advised that he had furnished information to Goles and stated
further that he and Golos had occasionally discussed Louis Adamic and his
political orientation, Budenz advised as a regular procedure he made reports
on what people such as Adamic said concerning problems such as the Yugoslev
one usually to Earl Browder or Al Landy %as a regular thing;" and that "he
may alsc have furnished them to Golos." Budenz stated that Golos, Earl Erowder,
and Al Landy all attempted to induce him, Budenz, to have Adamic change his
policies concerning the Yugoslav situation and it is of some interest to note
that subsequently Adamic did substantially alter his position in such a fashion
as to bring it more closely into line with the Soviet position on Yugoslavia,
Budenz expressed the opinion that Golos was a "runner® between Soviet
representatives and interested groups in the United States and expressed the
opinion also that both Golos and Bentley were working for the Communist Control
Commission of which, according to Budenz, Golos was actually a member, While
Buderz emphasized the importance of the Control Comnission, he stated that he
was unable to furnish substantial information concerning it due to the fact
“that it was an extremely confidential and surreptitious organization whose
formation and operations were not known even to many leading Cormunists, L
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WINSTON BURDEIT

d/\)v

According to the statement of the informant, Elizabeth Bentley,
during 1939 in comnection with her work under Jacob Golos, the informant
Elizabeth Bentley received a number of cablegrams from abroad from Winston
Burdett reflecting changes in his address., Golos told the informant that he
had been in cormunication with Burdett and had told him to cable Bentley
whenever he changed his address. All cables received by Bentley from Burdett
during this period were given by her to Jacob Golos,

No active investigation has been conducted by the Bureau of #inston
Burdett and the Burean files reflect little substantive information of ap-
parent pertinence concerning him, The files of the Bureau reflect that
Burdett has been employed as a broadcaster and news analyst for a number of
years and that during the war he was stationed at various foreign posts as
a-foreign correspondent, Recently Burdett has been stationed in Italy where
on numerous occasions he has made broadcas:s extremely critical of Allied
and American policies in Italy,

Burdett was born on December 12, 1913, at Buffalo, New York, and
attended Harvard University. He was employed by the Brooklyn Eagle, Brooklyn,
New York, as a reporter prior to 1940 at which time he was Chairman of the
Grievance Ccnmittee of the Newspaper Guild and & member of the Strike Committee
of that Union,

In 1940 Burdett became a foreign correspondent covering the war in
Scandinavia, following which assigrment he went to Bucharest, Roumania, While
in Bucharest, Burdett married Lea Schiavi > &n Italian journalist who was
killed in North Iran in April, 1942, while on a photographic assignment for
the newspaper "PM", ; :

It is of interest to note that in 1939, Winston Burdett was given
as a reference on a WPA application in New York City by Doretta Tarmon, who

is now employed by the "New Masses" » generally considered a Communist organ,
in New York City, '
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BEATRICE CARLIN \(%/\.k/

Elizabeth Terrill Bentley, the informant in this case, advised that
in the spring of 1735 she was approached by Beatrice Carlin, who was zt that
time employed ir the city office of the American Leazue Azezinst War and Fascisn
in New York City, PReatrice Carlin solicited Bentley's services for the purpose
of tutoring @ foreigner, who was coming to the United States, in English, In
November, 1936, Carlin introduced Elizabeth Bentley to Joseph Ecknart, Ecknart,
vho was apparently operating as a Soviet agent, is morz fully descrited else-
wnere in this memorandun,

Beatrice Carlin is presently the subjact of an active Security
Matter - C investigation by the New York and Washington Field Divisions,
Available information reflects considerable confusion concerning Carlinfs
background which has not as yet been clarified by the investigation of hLer,
It 1s lnown, in any event, that she has been active in the Corraunist movement
for a number of years and has claimed to have been a Party member since at
least 1931, It is reported that Beatrice Carlin was a member and Secretary
of the Executive Committee of the Cormunist Sponsored iorkers School in Lew
York City as early as 193C and scme aveilable information indicates that she
may have been active in Communist circles for some years prior to thet date,

On September 19, 19Ll, Eeatrice Carlin's memtership in the Communist
Political Associztion was transferred from Nev: York Cityr to vlechingteon, D. C.
In ccnnection with this traensfer, it was noted that she had previously been
in the "LAIM Branch and that her menbership was translerred t; A. Zenson,
Secretery of thet tranch,

Early in January, 1945, Beatrice Carlin left Washington but it was
indicated that the local Communist Political Association Headquarters did not

have her address., It was subsequently ascertained that Carlin had retumed to
New York City,



N
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With regard to adcéitional Communist activities on the part of Carlin,
it was reported in November 1939, that Beatrice Carlin of New York City wes a
member of the Executive Committee and Secretary of the New York Workers School,
The records of the Cormittee on Un-American Activities, House of Representatives
Honorable Martin Dies, Chairman, reflected index cards containing information
that Deatrice Cerlin, ir 1930, was an instructor at the Workers School in lew
York, that she was at one time a business manager of the Party publication,
WThe Communist", and that she had been active in the Workers Internationzl
Relief, a reported Communist Party front, .

Investigation reflected thzt on larch 27, 1933, a certificate of
incorporation of the Workers Library Publishers, Incorporzted, an affiliate

of the Communist Party, was filed in New York City and reflected that Reatrice
Carlin was one of tne Directors cf that company,
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Re: GRACE GRANICH \[ ws
Nee Grace Mail

It will be recalled in connection with the above ocase that one of
the individuals furnishing information to Jacob Golos, the Soviet agent who
for a number of years was the superior of the informant, Elizabeth Bentley,
waes Helen Tenney, an employee of the Office of Strategic Services, aceording
to the informent Bentlsy. Bemtley stated thet Helen Tenney was introduced
to Jacob Golos by Grace Granich who at that time was in the Editorial Depart-
ment of the Intercontinent News in New York City, it being noted that the
Intercontinent News was registered as an agent of the Russian Goverument and
discontinued its activities in 1944 rather than oomply eampletely with the
provisions of the Foreign Agemnts Registration Act of 1938,

An intemsive Internal Security - R investigation has been conducted
by the New York and other field divisions of Grace Granich and it is noted that
this investigation is still in a pending status. This investigation reflects that
Grace Granich was born on November 30, 1894, at Oak Harbor, Ghio, and that she
has been active in the American Communist movement for a considerable length of
time. 1In 1932 Granich attended school in the Soviet Union. While it has not been
definitely proved, it is possible, if not probable, that at this time Granich
attended the Lenin School in Moscow under the sponsorship of the Comnunist
International. It is also noted that Max Granich, the subject's husband, was
apparently near or in Moscow, Russia, at the same time. Following her return
from Russia, Granich was extremely active in the Communist movement in New York
City. In 1935 both she and her husband obtained United States passports and went
to China. These passports were renewed in Shanghai in 1937 and both Grace and

Max Granich apparently returned to the United States via Marseilles, France, in
1938,

Since the return of Grace Granich to the United States with her husband,
Max, she has besn extremely active in Communist work and the investigation of her
has reflected that she is in frequent contact with individuals who are prominent
subjects in the Comintern Apparatus and other Intermal Security - R cases, in-
cluding & number of known and suspected Soviet intelligence agents.

After her return to the United States, Granich became secretary to
V. J. Jerome, an important American Communist funotionary who is identified in
greater detail elsewhere in this memorandum. ILater she became menaging editor
of the Intercontinent News. Available information concerning the Intercontinent
News reflects that it operated as an agent of the Russian news agemcy, Runag,
and as noted above, Intercontinent News was registered as an agent of the Soviet
Government.

The investigation of Grace Granich, as well investigation of her
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husband, Mex Granich, both of whom are subjects in the Comrap Case, reflects

that they are closely connected with at least one of the parallels of the

Comintern Apparatus presently ective in the United States, with particular re-

gard to the Chinese Communist field. Among Granich's contacts are a large number

of prominent Chinese Commmists, both in this country and abroad, and it is noted

\ that she was extremely close to the Chinese Communist delegates attending the

) 8an Francisco Conference in 1945. 1t is of particular interest to note that the

7 name and address of Max Granich, Grace Granich's husband, was listed on the back

of one of the lettdrs writtem by "Al" (now at least tantatively identified as Ralph

_ Bowman of the New Masses) to Steve Nelson in the Comintern Apparatus Case. In

y June of 1943, when Steve Nelson made & trip to New York City for, among other
purposes, a contaot with Al, a surveillance of Nelson reflected that on June 10,
1943, after leeving Ralph Bowman's residence in Peekskill, Nelson proceeded to

New York City and after checking in at a hotel, immediately proceeded to the
residence of Grace Granich,

i

- In April of 1945, Granich arrived in San Francisco, Califormia, and was
(; temporarily employed as Foreign Editor of the People's World, West Coast Comnunist
organ, her duties consisting of covering the United Nations Conference. While
in San Francisco she resided at the home of Louise Todd Lambert, Communist
functionary, and worked in olose cooperation with the chief Chinese Comnunist
delegate to the Conference, Tung Pi=Wu. While in San Francisoco during this
period she was also in contact with a number of prominent Commumists, as well as
several subjects in the Comintern Apparatus case. Of particular note are contacts
made by her during this period with Steve Nelson, William Schneiderman, Richard
- Bransten and Frederick V. Field. Letters written by Granich while in San Francisco
reflected her acquaintance with Alexander Bittelman and Mildred Price of the
Chine Aid Committee in New York City. Her letters alsc reflected close contacts
with a number of Communist representatives of various foreign countries attending
) the United Kations Conference, in addition to Tung Pi-tu,

The Bureau files reflect, in addition, that Grace Granich figured in
the investigation of the Philip Jaffe ocase and while i:: San Francisco was in
contact with Y. Y. Hsu and wrote several letters to Jaffe irn New York City. It
should be noted, in eddition, in this connection that in a letter deted October 28,
1944, from Madam Sun Yat Sen to Granich, Madem Sun Yat Sen stated that John Serv1ce
we.s returning to Washington and suggested that Granich contact him because Service
could furnish her with "fullest details as to latest developments.” Service, as

<:: will of oourse be recalled, was one of the primary subjects in the Jaffe case. ;21/ v

v\
orth, editor of the New Masses and a close associate of subjects in
Case who ig £ ha deptifiod elsewhers
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Il lald Ceonew 102R0I3, with aliascs

leuuwel [ arris, Leaont Larvis, 2#/ W

wea rzrris, lLeuent U. Larris

In connection with tze above subject, the informant in tnis cuse,
~lizabeth sentley, furnished considerable inforiation, ith recourd teo tue
zforexncntioned United states Lervice and sShipping Jorporaticn winicrh wias used
as a front Ly woin Lentley wni Jacob golos, il .ill ve reczliled, &s seb cut
above, that the orijinal formztion of thnis corporation .us discussed .t Len tl.
by _arl Srowder, Jacob Gelos and Lem harris znd tnat throu h .arris and zrovder,
the sw. of (15,000, avpzrentliy Joumunist carty funds, was wade availadble vo
finunce the foruztion of the itnited Lt.tes cfervice wnd ohisiing Corporzticn,

L.anzdiztely after ihe dezua ol Jacoo Lolos in | ovemper, ly. s,

Jlizabetn sentley contocted _arris and srocured {row Liu _orl Browdeﬁ's 2:006€
numper in order to discuss witit _rowder wheb uer rubture course ol uctiun sliicuir ue
ir view of s50los!' aculihe .n eaddition, according to tie stuteucnt of zentler,
Len lzrris was z clcse contact of Jolconel Jein .azard ..gnolds, the rresident of
thie Lnitec -tztes cervice and oiipnings Corporatic:, nicse wcbivities zre (l:coussed
in crecter cetail in anot..er section oi this me.oruaisi. Jor o aw.ser o

ars aiver the foraation of the (nitled Stutes Lervice zna _higpin, Jorgcratioua,
acvoru_nL to zentle;, neynoicds nzintcined for ,arris Zorge _mounats of Loncr
in @ sulel) derecsit vwox at tae ii’th wvenue Sruncn ol the linlse, Letionll _ani,

<lu Fifth oavenue, ..ew Lorn Jitr.  1n 10,2, wilen .enolds .cat on wstive quty
witn tne Lnited 3t:otez ro, he iastructced _entler ie contliane acce:z4n' soner
Iron arris znd te centinue sermmivting . zriis 1o rendove Iwnds iron 10e seleiy

cdeposit box, tursuznt te the saue arran_cuent waich hod existed bquUQC LerUis

anc l.ernolds. ‘‘nese instructions siere follewcd vy Sentler znd from 1342 to 1..5,
wien this practice was ciscontinued in view of the controvers; unici nas nreviousi:
beer: fescrived re_uriins the dispesiticn of tne owners.:ip «nd zssets ol tue

wnited Jtztes service and S.ipcing .orporzticn ¢t vorious times, _arrlis nlle

fre ucat cerzosits in an? witidruwels froo tioe szfebty cezosit benl in ancunts
voaryin s, accor~in. to the inforcetion rurnisined Dy sentley, irol e, o

16,000, Sentley indicated trnat tiese funds were tie secret runds oi tie

Sommunist Farty,us.., ”

Lement Upran iiarris 1s presently tie sudject of an wctive Intern:1l
oecurity - X investigation and in addition, is a prominent suszect in tie
investigatiorn of the Jomintern spparatus case. jarris was born _urch 1, 1y,
at Chicago, Illinois, and wzs educated at Hervard Lniversity. It is known that
llarris visited the Loviet inion in 1G<3 anc agalr 1o 1Ysi. no_arch v, 1/.4,
at Lrand slend, ..ebr.s:i:, ne ..rried :ztherine Lewils liarris.

For neny vears .arris has ceen active in the Communist wovesent znd
is consicered = national Jomnunist leader of considerable importance. .. nunver
of reports liave been received that iarris is an acent ol Mhe soviet FU (aow
in tne work of a
resular salar; [roa

nunwer of CJommunist Farty fromts and reportedly receiv
the Comaunist rarty.
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The investigation of Harris by the Bureau has developed the fact that

he is in constant contact with leading functionaries of the Communist Party,

as well as leaders of numerous Party fronts. In addition, he is a close associate

of a number of individuals who are known or suspected Soviet agents. Harris,
- in addition to being a suspect in the Gomrap Case, ‘has also figured prominently 4
" in the investigation of the Alto Case, as well na in a8 number of other Internal -
;Security R investigations. “}V.i_J N IS
: Lmong the cloae contacts of Harris who are Communist functionaries and
many of whom are known or suspected Soviet agents, it is noted that he has been :
in particuldirly close contact with the following: Leverett Gleason, Alexander v
Trachtenberg, Fredrick V. Field, V. J. Jerome, David Watkins, Benjamin J. Davis,
Jr.; lorris Greenbaum, Jessica Smith, John Abt, Theodore Bayer, Albert Ryhss
Williams, Jack Stachel, Gerhardt Eisler, Thirles J. Coe, and William Wiener,

Harris has been identified as one of two unknown men who on March 19,
1943, visited the home of Barmett Shepard, a subject in the Alto Case, on which
date Shepard is believed to have received a secret writing letter from Buenos
Aires, Argentina. Harris has also been in contact with Herman K. Wallach, a
- friend of Shepard, and Joseph Harold Crown, subject of an important Internal
‘Securlty - R investigation.

In recent years Harris has made frequent trips throughout the country
and has been in close contact with Communist leaders not only in New York

" but throughout the United States. It is known that Harris visited the head-
quarters of the Communist Political Association in New York on June 19, 1945, at
which time Steve Nelson, lJest Coast Communist leader and one of the principal
subjects in the Comintern Apparatus Case, as well as many other Party officials .

" were present at National Headquarters.

In addition to the above, the investigation of Harris has reflected
at he has been in contact at various times with many other individuals
prominentl; he u's investigation of Soviet intelligence
activities
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PoTER F. HLIIER
Eorn Philip Franl: Heller RW
!

accordir; tc Llizebeth Terrill Bentley, she met Peter F. Heller at
the Hotel St. Gecrge, Brooklyn, New York in April, 1945, From that time until
August of 19LE she remzined friendly with him, He told ner various stories
concerning his employment, stating he wac a lawyer, an investizator, a szlesman
and intimated or occasions he wes emplcyed by a Feder:zl Azency, Bertley got
the impression that Heller was an FEI Agent and at other times that Le was
employed by the Russians, She told him that she vas Vice President of the
United States Service and Shipping Corporation, which <ezlt with Russia,
Bentley, after 2 number of contacts with ieller, tolcd wilm (Anstole Zromov)
of her suspicions concerning Heller. "Al" became very inguisitive regarding
Heller anc appearszcd somethat uncet concerning Bentley's relstisnshipe vith hinm,
He urged thzt 2entley have no further contecte vith ileller,

As cited in the bezinninz of this rencrancaa, cne of the zprearent
reasons for Seantler's appearance st the Nevw: York ™eld Cffice end the cubceguent
relating ol ner story centers arsund the sue icion viiicn apperently had been
built up in her mind about Heller being an investigeter, possitly associated

vith a Tederel Azency, Investizztion in llew York Sty cetermined wnzt Philip

Fran Feller, vwho was idantical with Peter F. Heller, vas born on April 1C, 12CL
a student rellected no radicel tendencies, For man; wiars ne resided st 172
Pulasli Street, liew York City, and althouch considered extrerely ®ywind:# had a
years in ine firm of Rosenthal Erothers, 543 Ercadwsy, Hew York City. Ee is
hzelth, nas been residinz in Floride and Heller, at timez, nas res.ded ‘or

short neriods at the St George Hotel in Kew York City,

<
-

<
P~
~

(G

[RAN]

L,
in Tialysteck, Fussia, He is en Americen citizen torouzs neturzlizatior of his
father. e zttended St. John's Colleze curing tne 1930's wnere =i tzhevisr

~
gooC rezutaticn in the community, He has been emzleyed ac & wertner for meny
mzrr.ed and has three children. gic vife, durins the recent nest, due to her

Le heas been active in Republicen pelitics in hie ovn precinct and
from June, 1Lk until January, 19L5, he vas employed as an Zzecutive Clenmency
Investi ator by the Parole Comrmission of the State of lew York., He rezigned
thic position because he could not give full time to it, HNumerous coniacts
were made in an effort to determine whether Heller had any direct relationshiyp
to this case with the exception of his association vith centley socizlly,
However, no information was developed indicating =t eny time thezt Heller has
bossessed any radical tendencies whatsoever, He is generally lebeled by those
who know him as a "bag of wind" and it is probably in this category that he
gol involved with Bentley, thereby assisting in tloving her into the Le:

York Office without any studied design,
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T e 1942, icsording $o the informatie furkished Wy Mitmabeth ~YSk: .
CHepiS - Paring 1942, g . L - Ml ki

' Bentley, 4he dnformant in°$his sase, Lyndy -mes in clese contact with Jacod aalog;",'“
.-%he Soviet gt under shor Pentley was speruting. ‘Bentley has stated that Lmndy
. farnighed emsiderable information to'Golos and that Golos relied on Laidy for
% . all necessary information concerning Tretskyites and Trotskylst &ctivity in the
= Bnited States, Mexiso, and possihly in South imerica. Bmtley farmished mo

"j further information cencerning Langy, - . BT :

% ‘ R At the present time Lendy is the nﬂﬂcf Jof an activohtonul L
_‘ Security - C investigation of which the New York Pleld Divigion is erigin. It
T appears that Landy was bom ot Kowel, Mussia, en November I, 1904, “under the

N 7 name Abraham landy, snd-he has claimed to be an American vitisen s the hasis
’ of the naturalization of his father, Joseph Landy who was naturalized st Cuyohoga
County, Ghdo, em April 25, 1924. Llendy has long been active in Oommmist Party

/ affairs and has been an active functionary of the Commmist Party for a mumber

§§g . .0f years. NEis present positiom sppears o be National Pirector eof Foreign

- Nationality Group Work for the Commnist Party, USA, "The Xurem is in possession
of voluminous information concerning Landy, which indicates that at lesst in
recent years his activities have been primarily econfined to the foreign language
field,

— : ,

f o He is a paid employee of the Commnist Party, USA, and a frequent

T contritutor to Commnist puhlications, including #The Communist,® #political .

s . Affairs,® and "The Daily Werker." Landy at sane tine was extrenely active in -

Fie. financial affairs for the Communist Party, USA, end the Bareau's files reflect

o that em mumsrous eccasiocns|)

q : bl auIvisn, "1Andy has deen known to contact a number of individnals °
AL are or who were in sentact with mown and suspected Soviet Agents, -

d 7 .. L1mdy bas been in Trement sentect with a mumber of individuals mentioned in this
© -z ‘sase inclading Yerrwocio Mariml (F. Brown) who, it will be recalled, placed

- ‘BDematley umuet with Jacob Gelos. - - -
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DR, JAMES EDGAR MENDENHALL, was \L/
Dr. James E. Mendenhall, Professor
James Mendenhall :

Elizabeth Bentley, the informant in this case, in her statement
advised that during the fall of 1934 Lee Fuhr invited her to make a talk
to the members of the American League Against War and Fascism at Columbia
Teachers College in New York City. Bentley made such a speech and outlined
before this group her experiences while staying in Italy. At that time
she met Professor James Mendenhall » @lso & member of the American League
Against War and Fascism. Bentley subsequently determined that both Lee
Fuhr and Professor Mendenhall were active members of the Comminist Party,
USA. Bentley recalled that sometime in March, 1935, she became a regular
member of the Commmnist Party and was sponsored in her membership by -
Mendenhall and Fuhr,

It eppears that the James Mendenhall mentioned by Bentley is
possibly identical with the above individual who was the subject of a
complete Hatch Act investigation and was employed for a considerable period
of time as principal education specialist with the Office of Price
Administration. Mendenhall was bom July 28, 1903, at Greensturg, Indiana,
attended Kansas State Teachers College, and obtained a B.S. degree there
in 1924. Mendenhall was awarded a Ph.D. Degree from Teachers College,
Columbia University, New York City, in 1930. From 1927 to 1939, Mendenhall
served as a teacher at a number of institutions, including the Michigan
State Teachers College; Harvard University; The Colorado College of
Education; Public Schools of South Orange and Maplewood, New Jersey; Missouri
Teachers College, Columbia, Missouri; and Stephens College, Columbia, Missouri.

The investigation of Mendenhall developed a number of allegations
that both he and his wife were Commnists. Although it should be noted that
a number of individuals contacted furnished information to the contrary.
¥ost of the allegations concermning the subject's Commnist affilistions
apparently concerned his activities a number of Years ago., While some of
Mendenhall's former associates considered him to have Comminist tendencies,
others stated emphatically that he was not pro-Communist and was thoroughly
loyal. In a sworn statement taken by Burean Agents, Mendenhall denied
any connection with or membership in the Communist Party. On March 2,
1944, the Bureau was advised that the Office of Price Administration had
examined the Bureau's report concerning Mendenball and exonerated him from
the charges "of being a subversive person.nt
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RE: NICOLA NAPOLI, with alijases:
Nicholas Napoli
Nicolai Napoli W~
Nick Napoli
Nicki Napoli ,
Nicoline Napoli

According to thel|informant, Elizabeth Bentley, Jacot Golos the
Soviet Agent under whom she was working at that time, received during a period
of several months in 1942 and 1943 a number of phone calls from Nicola Napoli,
the head of Artkino, film distribution agency of the Soviet Union in New York
City. According to Bentley, further, approximctely six months before his death
Golos told her thaet he was turning Napoli over to another Russian contact,

An active Internal Security -~ R and Registration Act investigation
has been conducted and is presently vending on Napoli in the New York Office
in connection with his activities as the President of Artkino Pictures, Inc,,
the sole distritutor of Soviet films in the United States, Canada, Central
Axcrica and Soutn America,

Nicola Napoli was born on November 16, 1905 at New York, MNew York of
Italian parentzze and was taken to Italy at an early age by his parents. He
returned to the United States on lay 12, 1924, For a period of years until 1928
he was the editor of "Il lavoratore,® Italian Communist publication in New York
City. He is a former rember of the Italian Language Federation Bureau of the
= Comrunist Party, USA, and has been active in the Communist moverent in the United
N States for many years. In the fall of 1936, Napoli traveled to various

‘ Buropean countries, including Russia, He is a former officer of Intourist, Inc.,
— an official tourist agency at the Soviet Government and a parent organization
‘: of World Tourist, Inc., which was operated by Golos and which has figured
' prominently irn the investigation of this case.s Napoli was alsc associated with
e the Amkino organization, a predecessor of Artkino,

. It is of interest to note that Ariiiino is presently registered with
: the State Department as an agent of the Soviet Govermment, In addition, for
the past year the War Division of the Department of Justice has been negotiating
vith Napoli and his attorney, Charles Recht, for the purpose of obtaining full
compliance on the part of Napoli and Artkino with the provisions of the Foreign
Agents Registration Act. These efforts to procure compliance on the part of
Napoli and Artkino with the Registration Act have to date met with absolutely no
successe

bl >
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s capacity as
no Pictures, Inc., Napoli is extremely active in the dis-
tribution of Soviet films in the Western Femisphere, Jn addition to the
contacts reflected above, Napoli is knovm to have contacted with some frequency
a number of other individuals who are lmown or suspected Soviet Intelligence
agents, u
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JOSEPH NORTH, alias Jacob Soifer 4/\)\’

According to the statement made by the informant in this case,
Elizabeth Bentley, Joseph North, whom Bentley does not know personally,
was a close friend of Jacob Golos. Golos gave North each Christmas a present
of four quarts of Scotch whiskey, the cost of which he placed on his Russian
expense account. According to Bentley, also, in 1942 Joseph North introduced
William Remington to Jacob Golos. It will be recalled in this connection,
as set out elsewhere in this memorandum, that Remington, who has figured
prominently in this investigation, later furnished certain information which
was utilized by Golos. The Joseph North referred to by Bentley is undoubtedly
identical with the above subject, who for many years has been connected with
the "New liasses", generally considered an official Communist organ, and who
has long been an active Communist. North is presently the subject of an
active Internal Security - C investigation by the New York Office. Joseph
North was born under the name of Jacob Soifer on May 25, 1905, at Nicolaeff
(Odessa) Russias. He emigrated to the United States in about 1908 and
settled in Chester, Pennsylvania, with his mother. The Bureau's files reflect
that North became an American citizen by virtue of his father's naturalization
at Media, Pennsylvania, on November 21, 1910. Subject's name was legally
changed to Joseph North on May 28, 1941. North graduated from the University
of Pennsylvania in 1925 and subsequently worked on a number of Pennsgylvania
newspapers and various leftist and Commnist publications. Reportedly he
was a member of the Young Commnist League in his early youth. North joined
the staff of the "New Masses" in 1933. During 1936 and 1937 he was an editor
of the "sunday Worker,® recognized Communist publication, and in 1937 and
1938, during the period of the Spanish Civil War, he was the correspondent
of the "Daily Worker" in Spain. In February, 1939, North was appointed an
editor of the "New Masses." He has lectured frequently at the Communist
Workers School in New York City; has written a nuumber of Commnist pamphlets
and has contributed prolifically to the Commnist press. The subjectts
wife, Helen Oken North, as well as his entire family, are reportedly active
Communists. North is generally recognized as a leading Commnist of long
standing, prominence, and influence, and he is presently editor of the "New
Masses," 104 East 9th Street, New York City.

In connection with North's trip to Spain, above mentioned, it is
noted that he was issued a United States passport on January 29, 1937, which
passport was renewed in Mexico City on July 19, 1940. North has made a
number of speaking tours throughout the United States under the auspices of
the "New Lasses" and the Communist Political Association, during which trips
‘he has been in c]lgse contact with prominent Commnists in eve locality
vigited him,




v
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- he has

During his activities,
en in frequent contact with Commnist leaders concermning the policies

of the "New Masses" and
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Re: JULIET STUART POYNTZ, with aliases
Juliet Stuart Poyntz Glaser Qg U
Juliet Stuart Poyntz Glazer i
Juliet Poyntz, Julia Glaser
/

Accordinmg to the formal statement mede by Elizabeth Terrill Bentley,
the informant in this case, in 1935 she was introduced by Pauline Rogers
(Pauline Rosen) to Juliet Stuart Poynte Glaser shortly after she, Bentley,
Joined the Communist Party. Bentley hed numerous contacts with Poyntz during
the period she was at Columbia University and became highly suspicious of her
activities, whereupon she reported them to Louis Sass, then Communist Party
organizer for the Harlem, New York, Distriot who is identified in greater de-
tail elsewhere in this memorandum. As a result of this, the informant, Bentley,
wes reprimanded by a number of her assosistes.

Bentley's association with Poyntz is of some interest in view of the
fact that Poyntz apparently attempted to enlist Bentley's services and in view
of the further fact that Bentley was introduced to Poyntz by Pauline Rogers
who was later responsible for placing Bentley in touch with F. Brownef8rruccio
Marini) who, in turn, placed Bentl y in touch with Jacob Golos, & Soviet intelli=-
gence agent of considerable staturs under whom Bentley opserated as a Soviet agent
for a number of ysears.

The information contained in the Bureau filss concerning Juliet Stuart
Poyntz reflects that she was with little question for & considerable period of
time & Soviet intelligence agent, and it is particularly interesting to note
that she disappeared completely in 1937. In view of the date of her disappearancs,
the Bureau's information concerning her and concerning her final fate is not
complete. The Bureau files reflect that Poyntz suddenly disappeared from her
residence in New York City on June 3, 1937, and there is no reliable information
reflecting that she has ever been heard from since. The available information
indicates that Juliet Stuart Poyntz wes foreibly abducted, probably taken aboard
a Soviet vessel and later liquidated. Bentley has advised in this comnection
that Jacob Golos told her that Juliet Stuart Poyntz had been liquidated, by
inference by the Soviet Intelligence Service.

4617



.9 .-t

-

% v~
JEROME ISAAC ROMAN (V. J, Jerome)

Elizabeth Bentley in her statement advised that Cedric Belfrage, who

‘was connected with British Intelligence in New York, and who was a member at

one time of the Apparatus directed by Jacob Golos, was introduced to Jacodb
Golos either by Earl Browder or by V, J. Jerome, who is identical with Jerome
Isaac Roman. Bentley stated further that to her knowledge Jerome was a long
standing friend of Golos, a leading figure in Communist Party activity in

New York City, and a person of some importance in the Commnist field. Prior
to Golos' death, according to Bentley, Golos and Jerome met frequently. Roman
1s presently the subject of an active Intemal Security - C investigation. He
was born Qctober 12, 1896, at Lodz, Poland. He arrived in the United States on
August 1, 1915, from Liverpool, England, and became a naturalized United States
¢itizen on January 16, 1928, in the Southern District of New York at New York
City. Jerome has long been active in Communist affairs and since July, 1944,
has been managing Editor of "The Commnist,® official Communist Party publication.
The Bureau's files reflect that Roman, alias Jerome, has been extremely active
in the American Commmnist Movement since at least 1928 and possibly before

that time. He is generally known in Commmnist circles by the name V, J, Jerome.
Jerome is a member of the National Committee of the Party and a frequent
contributor to numerous Party publications in addition to "The Communist."

At one time he was a member of the Agitprop Committee of the Communist Party,
USA, and he has frequently served as an instructor in the Communist Workers
School in New York City. The investigation of Jerome reflects that he is
considered as an outstanding Marxist scholar and literary figure in the
Comminist Party and that as such at least his open activities are primarily
confined to editorial duties, speeches, teaching, literary criticisms, and
writing as well as counselling other Communists in such activities. Jerome

has been in close contact with officials of the Commnist Party, USA, and also

~with some members of the Canadian Communist Party. He has also been in

contact with a number of individuals involved in the Comintem Apparsastus case
and with a number of individuals who are known or suspected Soviet agents or

in contact with such known or suspected agents. He has been in frequent
Contact with Joseph North, Lement U. Harris, William Weiner, Carl Ross, National
Executive Secretary of the American Youth for Democracy, and Tim Buck, head of
the Canadian Commnist Party (The Labour Progressive Party of Canada). In
addition, Jerome has been in close contact with Alexander Bittelman.
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FRED ROSE, with aliases 4\/ (V54

Fred Rosenberg and Freddy

With regard to Fred Rose, it is noted that according to the inform-
ant, Elizabeth Bentley, she was instructed in the summer of 1939 by Jacob Golos,
the Soviet agent under whom she was working at that time, that she would receive
certain mail from Canada directed to her at her residence at that time , 18
Grove Street, New York City. Golos told the infommant that this would be mail
for him and instructed her to give any such mail to him as soon as it was re-
ceived, For a period of approximately six months Bentley received on an average
of one letter a week from Canada, which letters she later ascertsined were sent
either by Tim Buck, Head of the Canadian Communist Party (The Labour Progressive

Party of Canada), or by Fred Rose, also a high functionary of the Canadian
Communist Party.

In addition, the informant related that during the period of her
association with Golos, Fred Rose sent one of his contacts, an RCAF pilot, from
Cansda to New York to see Golos for the purpose of advising Golos that Hazen
Sise, a Canadian Communist, was then associated with the Canadian Film Board in
Washington, D. C., and that Golos might desire to contact Sise. Subsequently,
Golos and £lizabeth Bentley were introduced to Hazen Sise, who has been further
identified previously in this memorandum, by this RCAF pilot and after this
meeting, Bentley began contacting Sise and regularly procuring infommation from
him which she made available to Golos. With regard to Fred Rose, the Bureau
has not conducted a direct active investigation of him in view of the tact that
he resides in Canade, Infomation concermning him available in the Bureaun files,
however, reflects that he has been a leading functionary of the Canadian Com-
munist Party for a number of years and is presently a member of the Canadian
Parliament, having been elected from a Montresl district,




- " Rose is known to hdve been in periodic contact with leaders of the
l Cosmunist Party, USA, and its predecessor organisation, the Communist Political

Association, and in this comnection, it was ascertained that Rose was in New -
York City on February 2, 1945, for the purpose of conferring with Earl Browder

and other Communist leaders, . :

4 is of particular interest in comnection with Fose to mote that,

b’ operations and was at one time an associate of Armand Labis Feldman, a sub-
ordinate of Gaik Badalovich Ovakimisn, who for a mumber of years was & leading

- Soviet agent in the Eastern United States and was aporehended by Bureau agents

4n 1541, later being repatriated to Russia as a result of arrangements effectuated

by the Department of State,
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I0UIS SASS, with aliases
Lewls Sass, Louis Schwartz, L}"
i Iouis Szaszhajos, Louis Roberts

During the period that Elizabeth Bentley, the informant in the above
case, was active in Columbia University circles in New Yorx City in 193k and
1935, she was closely acquainted, according to her statement, with Louis Sass,
then organizer of the Harlem Section of the Communist Party, USA., Bentley
indicated in her statement that Sass was an active Communist of considerable
irportance but did not definitely indicate that he was engaged in Soviet intelli-
gence work,

Sass is presently the subject of an active Intemal Security - C
investigation by the New York Office. This investigation reflects that Sase
was born March 2L, 1908, at Kassa, Hungary, wunder the name Louis Szaszhajos,
Sass apparently entered the United States in the early 1920's although one re-
port indicates that he entered the United States at New York City in September,
193L. This report apparently is either erroneous or reports e reentry inasmuch
as Sass became a naturalized United States citizen in the United States District
Court for the Eastern District of New York at Brooklyn, New York, in 1930 or
1931, under the name Louis Schwartg, Shortly after his arrival in the United
States, Sass became active in the revolutionary labor movement and became con-
nected with the International Labor Defense and the Communist Party, Usa.

Beginning in 1933 Sass was Organizetional Secretary for the Harlem,
New York, District of the Communist Party, USA, and a frequent contributor to
the Party publication, "The Party Organizer”., In 1937 Sass was designated
Organizational Secretary for District No, 12 of the Communist Party, USA,
{ which is known as the Northwest District and includes the states of Washington,

: Oregon and Idaho., Sass remained in Seattle, Washington, in this capacity
until October, 1940, during which period he met and married in 1939 Mary
Elizabeth Howard, a wealthy divorcee from Salt Lake City, Utah, who had been
active in Communist affairs in Uteh and Washington,

In October, 15L0, Iouls Sass returned to New York City where he con-
tinued his Communist activity. After his return to New York, his wife became
active in the National Association for the Advancement of Colored People and
also became Rockland County leader of the Tricounty Council of the Communist

Political Association for the counties of Westchester, Putnar and Rockland,
New York,




Since April 2L, 1945, Sass has been a full-time employee of the
New York State Communist Party (previously Communist Political Association)
assigned to the administration of veterans matters in New York City. In this
capacity Sass has been in constant contact with Je ading Communists in the New
York area. Sass' wife, above refer-ed to, who is wealthy, reportedly con-
tributes heavily and regularly to the Communist Party, UsA.

, In connection with the invest Soviet agent
Y 2 ereabouts is presently unknown
. D D advised the New York Field Division t Mink resiced at one
: e

\Dl\ ar the waterfront in Seattle, Washington, and was in close contact
~t with Louis Sass,
b
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BERNARD SCHUSTER, with aliases
Berney Schuster, B. Schuster, 4/\}/
Bernard Chester, B. Chester,
Boris Szuster, Chester
)

During her association with the Soviet agent, Jacob Golos, the
informant in this case, Elizabeth Bentley, ascertained that Golos was in fre-
quent contact with Berney Schuster, a Communist attached to the Finance Divi-
sion of the Communist Party, USA, operating under the Party name "Chestern,

In the spring of 19LkL, after Golos! death, Elizabeth Bentley met Schuster by
chance on the street and talked with him at some length, At this time
Schuster inquired about Gregory Silvermaster and from his conversation clearly
indicated that he was familiar with the activities of Silvermaster and his
associates, as well as the activities of Bentley, which by inference reflects
that he had considerable knowledge of the Soviet intelligence activity of
which Bentley was a part. During this conversation Schuster indicated to
Bentley that while he did not necessarily agree or approve the procedure, he
would continue to cooperate with her Soviet principals in supplying personnel
from the American Commmist movement. This, of course, indicates that Schuster
himself was implicated in this type of activity.

L Security Matter - C investigation has been conducted by the New
York Office of Schuster which was closed on October 31, 195, at which time
Schuster was residing at 306 East l5th Street, New York, New York, and was the
co-omner of a small import~export firm known as the National Mercantile and
Trading Company, 33 West L2nd Street, New York City. Schuster was born '
October 1L, 190L, at'Warsaw, Russiz (Poland). The subject's name at birth
was Boris Szuster and upon arriving in the United States in 1921, he changed
his name to Bernard Schuster. Schuster was naturalized on January 28, 1920,
at New York City. Schuster graduated from New York University in 1928 and
since 193l has been an accountant, From 1935 to 1939 he was Treasurer of the
Wholesale Book Company, 50 East 13th Street, New York City, which company acted
as a distribution agency for the Communist Party, USA. Subsequently he was
Director of the Commonwealth Mimpress Company which was organized in March,
1539, for the purpose of printing and distributing Communist literature.
Since that time he has apparently been engaged in the business of the National
Mercantile and Trading Company, above referred to,

During 1938 Schuster was reportedly State Membership Director of
the Communist Party for New York State and in 1939 he was President of the
Fifth A. D. Club of the Communist Party, Bronx, New York, The investigation
of the subject reflects that he has been in frequent contact with a number of
leading Communists in the New York area. In 1943 Schuster was reported to be
2 member of the Communist Party and Treasurer of the Ngl§ York State Committee
of the larty,




Schuster has continued hig Party activity until recently, although
it should be noted that as of October 31, 1945, when the investigation of him
was closed, the New York Office reported that confidential informants and
other sources contacted failed to indicate that Schuster is presently active

in the affairs of the Communist Party, USA.
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| Re: ¥AX L. SPRCTGR \“q‘/\)'/

According to Elizabdth Bentley, the informant in this case, Max L.
Spector is & Communist; is & former employee of the Amtorg Trading Corporation,
and in 1941 became Assistant Treasurer of the United States Service and
Shipping Corporation, the company which served as the cover for Bentley and the
Soviet agent Jacob Golos under whom she operated. It should be specifically
noted, however, that Bentley steted that she knew of no other activities of
significance on the part of Spector.

Considerable investigation of Max L. Spector was conducted by the
Bureau in connection with the case entitled "World Tourist, Incorporated;
Jacob Reisin (Golos), with aliases; Flizabeth Terrill Bentley, with aliesges;
Max L. Spector, with alies, Espionage ~ R, Registration Act." This investi=
gation reflects that according to a stetement made by John Hazard Reynolds, Max
L. Spector was an accountant before becoming associated with the United States
Service and Shipping Corporetion as Assistant Treasurer. Investigation reflected
that Spector had formerly served as e junior official of the Amtorg Trading
Corporation. Little additional informetion concerning the activities of Spector
has as yet been developed.

One Max Spector, not definitely identified with the above subject, was
reported in 1922 as one of the correspondents of Vincent Novakovitch, an orficial
of the Soviet Government allegedly encaged in disseminating revolutionary propazarda
among American seamen at Odessa, Russia.

In addition, it was reported that on September 22, 1936, one Max Spector
headed a protest committee in connection with the arrest of a Comunist, L. Ross,
which petition demanded that the Mayor of San Frencisco instruct the local police
not to molest Communist meetings.

& number of additional collaterasl references are contained in the
Bureau files concerning one Max Spector but they appear to add little to the
above information, particulerly in view of the fact that there is no identifying
information whereby these individuals oan be identified with the above subject.
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John Louis Spivak, John Spivek

JOEN LOUIS SPIVAK, with aliases 4< W/

-~

With regard to John Spivak, Elizabeth Zentley, the informant in
this case, stated that during tke summer of 1942, John Spivak, a Cormunis
writer who contributed frequently to the New uWasses, was acting as an
investigzator for Jacob Golos, the Soviet Agent who was Elizabeth Bentley's
superior, According to Bertley, Spivak'!s work as an investigator for Golos
concerned, primarily, alleged subversive activitiec end Golos paid him a
salary and expenses, In connection with this worl, Sentley stated that
Spivek made trips to California, lexico and Texas in connectior with investi-~
zations he was conducting for Golos, one of which involved foruer Congressmzn
¥arwin Dies, Bentley has advised that she knows Golos supplied funds to
Spivak because she saw receipts for payments from Golos which Spivak had
sizned, After Golos! dezth in November, 1543, upon one occasior. Bentleyts
Soviet contact, "Bill® who is discussed in greater detail elcewhere in this
memoranduz, told Bentley that he lmew Joar Spivek and 2% that time requested
Bentles to return to Spivel certair material belonsinz to him whicn "2i11m
then had in his possession, Bentley declined to return this meteriel to
Spivak for "Bill" since sne vas not persorally acquairnted with Spivek,

John Louis Spivek is presently the subject of an active Security
liatter — C investigation in which the Hew Yorx Field Division is oriiin and
he has been the subject o7 active investizetion bty the Zureau since 13,0,
4vaileble information reflects tnat Spivak was born in lev: Heven, Connecticut,
on Jure 13, 1897, the son of Louis anc Ida Sulloff,  From 1922 to 1923 he
wes a correspondent for the Intermationcl Fews Service in = rlin, Germeny
and ifcscow, USSR, Since 192 he has been a free lance writer zrd atther and
he is listed as a member of the League of American Writers and of the American
Newspaper Guild, For = period of many years Spivak has been a frequent
contributor to the "Daily Worker" and Wiew lacses," both generally considered
official Communist organs, and in addition he has contributed frequently to
a number of other Communist publications as well as publications of various
Communist front groups,

For 2 period of many years Spivak has been closely connected witn
the Comrmunist movement in the United States and his primary forte, accorcing
to his own statements, has been the "investigation and exposure of subversive
and Fascist activities,® In this connection Spivak has written a2 nunmter of
so called exposes of alleged subversive activities vhich have appeared in

‘Communist publications as well as a number of books regarding such alleged

activities, At the present time Spivak is apparently ocuied as =z free
lance writer,
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Jurizrous reports have been received reflecting that Spivek is a

. member of the Communist Party, USa. In 1938 he reportedly went on an

- extensive tour for the Communist Party, Allegedly also in 1941 Spivak was
engaged by the Commurist Party to spy on the activities of the Japanese in
the United States, He has been closely connected with Communist activities
and in close touch with leading Comrunist functionaries including Earl Browder.
Much of the material written by Spzivak in recent years has been devoted to
attacks on such individuals as Father Coughlin and Joseph E, lcwWilliams,
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Y.. J. STEPANKOWSKI, was. Viadimir Q{ 7§ %)"
Stepankowsky, Vladimir Stepankowski, :

We Jeo Stepankowsky

It will be recalled, as set out above, that according to the informant

in this case, Elizabeth Bentley, Jacob Golos, & Soviet agent and Bentley!'s
superior in her espionage activities, advised her during 1942 that he had
received considerable information of importance concerning the Ukrainian
Nationalist movement from Michael Tkach, & Comumunist key figure and editor

of the "Ukrainian Daily News,® Ukrainian language Communist newspaper in

New York City. According to Bentley, Tkach received a consideratle portion of
this information from one Stepankowski, who is believed to be ident:ical with
the above indivicual. Subsequently, Stepankowski was placed in touch with ore
of Jacob Golos?! contacts as an investigator concerning metters in which

Golos was interested. According to Bentley, however, Stepankowski later
termirated this relationship end became an investigator for the Anti-Defanation
league, primarily because of insufficient compensation, Bentley is not
acquainted vith Stepankowsld personally and did not state whether or not
Stepankowski and Golcs were personally acquainted,

The Rureau's files contain cons:iderable information concerring
Stepankowski, little of which is of apperent present pertinence to tiis
investigation, The Bureau has intervieved Stepankowski upon occasicin end hac
been in receipt of consideratle of his so-called "irtelligence informztiont®,

The available information as well as the Bureaul!s experience with Stepankowsxi
reflects that he is 2 highly unreliatle information merchant who has furnishec
information to various and sundry individuals and agencies, all for personal
profit, The accurzte personzl history of Stepankowski has never been completely
developed and no active direct investigation of him has as yet been conducted,
However, considerable informetion concerning Stepankowski has been secured

from collsteral investigation, Information received on January 12, 1945, frorm
the Security and Intelligence Division, Headguarters, Second Service Cormrand,
United States Army, states that a Ukrainian journzlist reported that Dimitri
Mamuilsky, Commissar for Foreign Affairs of the Ukrainjan Soviet Socialist
Republic, was introduced in 1916, apparently in Geneva, Switzerland, to one
Vladimir Stepankowsky, the director of a Ukrainian Bureau in Lausanne,
Switzerland, According to api repor e owsky emploved lanuilsk:
Ukrainia 2 i

Other information concer ePANKCWSKi
reflects that for many years he has been involved in the furnishing of
information and in the American remificaticns of the professional anti-Fascict
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movenent, He is known to have beer in contact upon many occasions with
Albert E. Kahn, formerly the editor of ®The Hour" and prominently mentioned
in this investigation as well as with many other individuals engaged in
collecting alleged subversive information, ‘Stepankowski at one time was

closely associa biject of an irtensive Bureau *
investigatio It will be recalled that
Pelypenko, a highly unreliable einmian priest, was the chiefl informent in

the expionage conspiracy prosecution in the case entitled, MAnastase A,
Vonsiatsky, was., et al,™ According to Bentley, some of the information
furnished by Stepankowski was procured by him from Pelypenko, This is believed
to refer to a highly questionable memorandunm r egarding Father Coughlin,

which was prepared by Pelypenko and furnished to Stepankowski, complete
information concerning which wes developed in connection with the Bureau's
investigation of Pelypenkc, Other information in the Bureauls files reflects
that Steparkomwsli may at one time have been involved in Ukrainian nationalist
activities of a pro-German character in the United States, ‘
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MRS, LINI MOERKIRK STOUMAN, with alisses ~¢[\}/
Mrs. Louis Clyde Stouman, Lini Morekirk

Fuhr, Lee Morekirk Fuhr, Lee Moerkirk Ruhr,

Lee Moerkerk Fuhr, Lee Fuhr

l

With regard to the activities of the above subject the informant in
this case, Elizabeth Bentley, in her statement set out the fact that in the fall
of 1934, while she was at Columbia University in New York City, she became
acquainted with Lee Fuhr, who apparently was Bentley'!s first contact with
New York Commnist circles. Lee Ruhr began taking Bentley to Communist meetings
and affairs sponsored by Commnist front groups and later in 1935, sponsored,
along with Professor James Kendenhall, Bentley's membership in the Commnist
Party. On the basis of the information fumished by Bentley, it appears
probable that Lee Fuhr, identical with the above subject, was responsible for
originally recruiting Bentley into the Commnist movement.

Mrs. Lini Moerkirk Stouman (Lee Fuhr) is presently the subject of an
active Intermal Security = C, Hatch Act investigation. Tne Hatch Act investigation
of subject was authorized by the Bureau on December 13, 1945, in view of the
fact that she is now employed by the War Foods Administration of the Department
of Agriculture, 357 South Hill Street, Los Angeles, California, as a medical
social worker. A review of the Bureau files reflects that Lini Moerkirk was
bom July 27, 1905, at Paterson, New Jersey, and was graduated from the Teacher's
College of Columbia University in June, 1932, under the nane Lee lperidrk Fuhr.
Subsequently she attended Columbia University and in May, 1943, received a
Bachelor of Science Degree in public nursing. From 1932 to 1934 she was employed
as a visiting nurse at Port Chester, New York, During 1935 and 1936 she was
employed by the Birth Control Clinic, Research Bureau, 17 West 16th Street,

New York City. The subject was employed in various similar positions as a nurse
and social worker in New York City until 1938 when she accepted employment at
Las Vegas, New Mexico, Sincz then she has been employed in San Juan, Puerto
Rico, Washington, D, C,, Chicago, Illinois and Los Angeles, California. On
January 20, 1944, the subject was married under the name Lini Moerklrk Fuhr

to Louis Clyde Stoumsn of the United States Army at which time she stated that
her former husband, William Fuhr, had died in 1931. :

The Drily Worker for May 20, 1937, carried a picture of Lini Fuhr
under the caption "Lini Ruhr is Back from Spain Where Fascists Bomb Hospitals."
This article reflected that the subject had gone to Spain on January 16, 1937,
with the First Medical Bureau to Aid Spanish Democracy and had returned to the
United States to lecture during Spanish Aid Week. The subject, since the 1930rs,
has been connected with a large number of Commnist fro and Communist dominated
organizations, including the American League Against Wgllfand Fascism, the North
American Committee to Aid Spanish Democracy, and the ds of the Abraham
Lincoln Brigade.
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Considerable information in the Bireau files reflects that the subject
is a member of the Commnist Party, USA, tut her complete activities have not as
Yot been uncovered by investigation. In view of the available information,
however, there appears no question but what the subject is presently an active
Communist Party member. '
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Michal Tkacz, Michael J. Tkach,

MICHAEL TKACH, with aliases &\}V
M, Nastivsky

According to Elizabeth Bentley, the informant in this case, Jacob
Golos, her Soviet superior, in 1941 and 1542 received considerable information
concerning the Ukrainian nationalist movement in the United States which he
considered of great importance, from one Tkach s &an editor of the Ukrainian
Daily News, otherwise unidentified to Bentley., Golos told Bentley that much
of this information was secured by Tkach from one Stepankowski, who for a
time worked as an investigator for Golos.

.. From a review of the Bureau files it has been ascertained that the
Tkach referred to by Elizabeth Bentley is undoubtedly Michael Tkach, an active
Communist and presently the editor of the Ukrainian Daily News, Ukrainian
language Communist newspaper published in New York City. In addition, the
Stepankowski referred to by Bentley is undoubtedly W. J, Stepankowsid, an ex~
tremely unreliable peddler of information who is identified more fully else-
where in this memorandum,

Michael Tkach is presently the subject of an active Internal Security -~

C investigation in the New York Field Division and he is considered a key

figure by that division, The investigation of Tkach reflects that he was

born October 18, 1891, at Mastisiw, Poland, of Ukrainian parents, and arrived

in the United States at New York City on November 25, 1909, under the name
Michal Tkacz. Tkach's wife, Yeroslava, was born at Slatchev, Poland, and
entered the United States at New York City in 1913. They were married July 2,
1918, Michael Tkach became a naturalized United States citizen in New York

City on December 8, 1936, and it is noted that he has resided in New York City
since 1922, '

: Tkach has long been active in the American Communist movement and
for a number of years he has been primarily occupied in editing the Ukrainian
Dailly News which is considered the leading Ukrainian Communist newspaper in
the United States, As early as 1923 » under the name M, Nastivsky, Tkach was
an organization member of the Society for Technical Aid to Soviet Russia,
Available information indicates that Tkach has been occupied primarily in Cem~
munist work in the foreign language field and his importance in this connection
is indicated by the fact that in July, 15Lk, he was elected President of the
Ukrainian Section of the International Workers Order, the leading Communist
front in the foreign language field. It should be noted in this connection
that the Ukrainian Daily News is now published by the Ukrainian Section of the
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The information developed as a result of the investigation of Tkach
reflects that pursuant to his long activity in the Communist movement s he
has been in frequent contact with prominent Communists in the New York area,
including the subjects of several collateral investigations, It is of some
interest to note that the Bureau files reflect further that one Michael Tkach
was active in the Communist Party of America in 1920 and was deported to the
Soviet Union on February 2, 1929 s> @8 a result of radical activity, It has
not been possible to ascertain whether this Michael Tkach is identical with
the above subject,
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Re: i&. WARSZOWER, with aliases % w-

Robert William Weiner
William Weinear

e ~

In connection with the controversy between the Soviet contacts of
the informant Elizabeth Bentley and the functionaries of the Commmist
Party, USA, with regard to the assets of the United States Service and
Shipping Corporation with which Bentley wes associated, the inforuant,
Bentley, advised that shortly prior to October, 1945, Lem Harris, Communist
functionary who is identified in greater detail above, insisted that Bentley
discuss with William Weiner the problem of the disposition of the ownership

and assets of the United States Service and Shipping Corporation and parti- -
cularly the repayment to the Communist Party of $15,000 allegedly furnished by
the Communist Party through Earl Browder for the original financing of the Y

United States Service and Shipping Corporation at the time it was formed in
New York City. Bentley, despite Harris' ingistance, did not discuss this
matter with Weiner.

The William Weiner referred to by Bentley is without question
identical with the above individual who has been an active leading Comnunist
functionary for many years. An active "Internal Security = C" investigzation
has been conducted of Weiner since 1941 and this investigation is still in
progress. As a result of this investigation, it has been agcertained that
Welwel Warszower (Weiner) wes born in Russia on September 5, 1893 and has not
become as yet a United States oitizen. Warszower joined the Communist Party, (
USA in 1919 and has been an ective member and leader of the Party since that
time., During the middle 1920s he served as a Party organizer and from 1933 to -

1940 he was the Financial Secretary of the Communist Party, USA. From 1935 %o
1944, Weiner served as President of the International Workers Order, leading
Communist front in the foreign language field, For many years Wweiner has been
e member of the National Committee of the Communist Party. Weiner made trips
abroad in 1932 and 1937, applying for United States passports under the name
of Robert W. Weiner, in ocomnection with which applications he fraudulently
stated he was born in the United States. As e result of this, he was tried and
“found guilty of passport fraud, end on February 20, 1940, he was sentenced to
88rve two years in the United States Penitentiary, This sentence was oonfirmed
by the Cirouit Court of Appeals and by the United States Supreme Court, but as ~_
& result of the subject's alleged illness, his sentence was later changed to :
three years probation. -

Warszower continues to be active in New York City in comnection with
the Comaunist movement and confers frequently with funotionaries of the
Communigt Party. In connection with Warszower, the investigation of him r

flects that he has long been activp in ection with the financial affa’
the Commmist Party. SL u / sinf
t: R
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Altman, Oscar L.

* Amerasia

American Civil Liberties Union

American Council on Soviet Relations

American Delegation to the United
Nations Reparations Commission

American Federation of Artists

American Friends of German Freedom

American League Against War and Fascism

American League For Peace And Democracy

American Newspaper Guild, CIO

American Peace Mobilization

American Peoples Mobilization

American Polish Labor Council

American-Russian Institute

American Youth Congress

American Youth for D